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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Ο Σέρλοκ 
Χολμς 

μέσα μας

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο
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Ευρωεκλογές, 
κρίσιμη ατζέντα 
και προοπτική  
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Τιπ πολιτικής
επικοινωνίας
Aπό τον Θανάση Παπαμιχαήλ 

Βουλευτής Αχαΐας της ΝΔ
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ

«Θα φέρουμε νέα μέτρα 
για να χτυπήσουμε 

την ακρίβεια»
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ΔΟΛΟΦΟΝΙΕΣ 
ΧΑΡΑΚΤΗΡΑ

από κομματικούς
υπαλλήλους 
του ΣΥΡΙΖΑ

Χυδαία επίθεση σε Ζαρακέλη και Κλείτου 
από τον Γιώργο Τραπεζιώτη ΣΕΛ.  9

ΦΟΥΝΤΩΣΕ Η ΒΕΝΤΕΤΑΝΟΜΙΚΗ ΑΘΗΝΩΝ ΑΓΡΙΟ ΦΟΝΙΚΟ 
ΣΤΗ ΓΛΥΦΑΔΑ«Κατσαπλιάδες»

τίναξαν στον αέρα 
τις ηλεκτρονικές

εξετάσεις

Το μεγάλο 
μυστικό 

του μακελάρη
που «θέρισε»
την οικογένεια

Καρνέση
ΣΕΛ.  22-23
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ΣΤΟ ΠΛΕΥΡΟ ΤΩΝ ΑΓΡΟΤΩΝ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

ΔΩΡΑ
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

• Τι θα πουν σήμερα πίσω 
από τις κλειστές πόρτες 

ο πρωθυπουργός και οι «15»

σε πετρέλαιο
και ρεύμα
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Άδωνις σε Πολάκη:
«Σε κατηγορώ
ότι πήρες λεφτά»
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Δ
υστυχώς, ο τίτλος του σημερινού άρθρου εί-
ναι σκληρός, αλλά πέρα για πέρα αληθής. Τα
δημόσια πανεπιστήμια στην Ελλάδα ανήκουν

σε κάποιες συντεχνίες που κάνουν ό,τι θέλουν. 
Όποτε θέλουν τα κλείνουν, όποτε θέλουν τα ανοί-

γουν κι όποτε θέλουν τινάζουν στον αέρα τις εξετα-
στικές. Τρανό παράδειγμα, τα όσα συνέβησαν χθες
στη Νομική. Σύμφωνα με ανακοίνωση που εξέδωσε η
φοιτητική παράταξη «Αντινομία ΕΑΑΚ» στις 11, «οι
φοιτητικοί σύλλογοι από κοινού με τον Σύλλογο Διοι-
κητικών Υπαλλήλων του ΕΚΠΑ πραγματοποίησαν πα-
ρέμβαση στο ΚΛΕΙΔΙ του ΕΚΠΑ με σκοπό το μπλοκά-
ρισμα της τηλε-εξεταστικής». Αυτό είχε αποτέλεσμα

εκατοντάδες φοιτητές που περίμεναν με αγωνία να
δώσουν εξετάσεις μετά και τη συνεχιζόμενη κατάλη-
ψη της σχολής τους να μην μπορούν να μπουν στην
πλατφόρμα e-class και κατ’ επέκταση ούτε στην
πλατφόρμα Webex, στην οποία θα έδιναν κανονικά
εξετάσεις. Και στη συνέχεια αυτοί οι τύποι πανηγύρι-
ζαν στα social media, μαζί με τα ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ, ότι
πέτυχαν λέει μια νίκη εναντίον του συστήματος. 

Δηλαδή έχουν την ψευδαίσθηση ότι κάνουν κάποι-
ου είδους επανάσταση, διότι έτσι γαλουχήθηκαν επί
σειρά ετών μέσα στα φαντασιακά της Αριστεράς. Την
ίδια ώρα ο πρόεδρος Κασσελάκης λέει «όχι» στα μη
κρατικά πανεπιστήμια και κάνει think tank με καθη-

γητές ξένων πανεπιστημίων. Προφανώς εδώ έχουμε
να κάνουμε με τον ορισμό του παραλογισμού, από τον
οποίο κανείς σοβαρός άνθρωπος δεν μπορεί να βγά-
λει κάποιο συμπέρασμα.  Όλος αυτός ο ουτοπικός
σοσιαλισμός και η παρουσίαση οραμάτων και περι-
γραμμάτων για φανταστικές ή φουτουριστικές ιδανι-
κές κοινωνίες έχουν θολώσει το αφήγημα της δήθεν
ριζοσπαστικής Αριστεράς και όλο αυτό το ασκέρι δεν
ξέρει ούτε πού βρίσκεται ούτε πού θέλει να πάει…
Διακατέχονται από τα τέσσερα «άλφα»: αστάθεια,
ανορθολογισμό, ανωνυμία και ανευθυνότητα. Κι όσο
συμβαίνουν αυτά εξανεμίζονται οι ελπίδες αυτός ο
τόπος να δει άσπρη μέρα.

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:
Κωνσταντίνος Αραβώσης, Καθηγητής ΕΜΠ

Ναπολέων Μαραβέγιας,  τ. υπουργός - αντιπρύτανης ΕΚΠΑ, 

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Γιώργος Μέργος, Καθηγητής Οικονομικών Επιστημών

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Συντεχνίες και δήθεν 
φοιτητικοί σύλλογοι 

μετέτρεψαν τα εκπαιδευτικά
ιδρύματα σε τσιφλίκια τους 

και εμποδίζουν 
τις εξετάσεις 

Τα δημόσια πανεπιστήμια 
δεν ανήκουν στον λαό 
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Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης χωρίς τα επι-
κοινωνιακά σόου της ανόδου στα
τρακτέρ, όπως απέδειξε με την πα-

ρουσία του στα μπλόκα αλλά και με τις αποφά-
σεις του ότι στέκεται στο πλευρό των αγροτών,
έτσι και τώρα βάζει τους 15 εκπροσώπους
τους δίπλα του στο τραπέζι του Μεγάρου Μα-
ξίμου. Μετά τις πρόσφατες ανακοινώσεις για
τη στήριξη του αγροτικού εισοδήματος ο πρω-
θυπουργός, που δεν σκοπεύει να ρισκάρει τη
δημοσιονομική αξιοπιστία αλλά και τη σχέση
εμπιστοσύνης της κυβέρνησης με τον αγροτι-

κό κόσμο, είναι έτοιμος να
παρουσιάσει ακόμη μια πρω-
τοβουλία για να ανοίξει πλή-
ρως τη βαλβίδα αποσυμπίε-
σης των κινητοποιήσεων.

Στο επίκεντρό της, όπως
εγκαίρως έχει δημοσιεύσει η
«Political», βρίσκεται μια επι-
πλέον ενίσχυση στο αγροτικό

ρεύμα, την οποία επιβεβαίωσε με την παρέμ-
βασή του στον ΑΝΤ1 o υπουργός Επικρατείας,
Μάκης Βορίδης, ο οποίος υποστήριξε ότι ο
Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται να κάνει
μια «πρόταση εξαιρετικά θετική στο κομμάτι
της ενέργειας στους αγρότες». Κατά πληρο-
φορίες ένα από τα σενάρια που έχουν εξετα-
στεί τις προηγούμενες ημέρες αφορά την αύ-
ξηση στο 15% από το 10% που  έχει εξαγγείλει ο
Κυριάκος Μητσοτάκης για τα τιμολόγια του
αγροτικού ρεύματος κατά την περίοδο Μαΐου
– Σεπτεμβρίου, όταν σημειώνονται οι υψηλό-
τερες καταναλώσεις. 

Τι θα πει ο πρωθυπουργός 
Σύμφωνα με την ίδια γραμμή ενημέρω-

σης, για το συγκεκριμένο μέτρο έχει προτα-
θεί να συνοδευτεί και από τη χρονική επέ-
κτασή του, πέραν δηλαδή του Σεπτεμβρίου.
Ακόμη, η ίδια επεξεργασία προβλέπει ότι για
την υπέρβαση από το συγκεκριμένο όριο κα-
ταναλώσεων θα γίνεται χρήση του προγράμ-
ματος «Απόλλων», που θα δίνει τη δυνατότη-
τα παροχής με φθηνό ρεύμα από ΑΠΕ.  Στη
συζήτηση με την αντιπροσωπεία του πανελ-
λαδικού συντονιστικού οργάνου των μπλό-
κων ανά την επικράτεια αναμένεται να γίνει
λεπτομερής παρουσίαση για το χρονοδιά-
γραμμα που αφορά στην εξίσου σημαντική
«ένεση ρευστότητας» που σχετίζεται με την
επιστροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλω-
σης στο αγροτικό πετρέλαιο. Όλα τα δεδομέ-
να συγκλίνουν στο ότι η στήριξη των 83 εκα-
τομμυρίων ευρώ θα πιστωθεί προκαταβολι-
κά και όχι αναδρομικά στους δικαιούχους,
ενώ κυβερνητικό στέλεχος, σε ερώτηση της
«Political», άφηνε ανοιχτό παράθυρο να γί-
νει μια επιπλέον επιστροφή του ΕΦΚ. Η κα-
ταβολή για να καλυφθούν ενδεχόμενες νέες
ανάγκες που θα προκύψουν θα μπορούσε να
προγραμματιστεί για τον ερχόμενο Σεπτέμ-
βριο, όταν θα υπάρχει το επικαιροποιημένο

αποτύπωμα από την πορεία εκτέλεσης του
προϋπολογισμού στο εννεάμηνο.

Ομάδα κρούσης 
Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, στη σύ-

σκεψη στη διάρκεια της οποίας ο πρωθυ-
πουργός θα πλαισιώνεται από τους εξ απορ-
ρήτων του Γιάννη Μπρατάκο, Σταύρο Παπα-
σταύρου, Άκη Σκέρτσο, τον έτερο υπουργό
Επικρατείας Μάκη Βορίδη, όπως επίσης τον
υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Θο-
δωρή Σκυλακάκη, τον υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης, Λευτέρη Αυγενάκη, τον υφυ-
πουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Θάνο Πετραλιά αλλά και τον κυβερνητικό εκ-
πρόσωπο Παύλο Μαρινάκη αναμένεται να πα-
ρουσιάσει και ένα ειδικό πλάνο για τη χρημα-
τοδότηση των ειδικών αναγκών που έχουν εν-
σκήψει μετά το καταστροφικό πέρασμα της
θεομηνίας «Daniel» από τη Θεσσαλία. Σε κάθε
περίπτωση το μήνυμα της κυβέρνησης είναι
ξεκάθαρο και απαράλλακτο: «Ανοιχτός διάλο-
γος με ανοιχτούς δρόμους», κάτι που υπενθύ-
μισε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Παύλος
Μαρινάκης: «Το είχε πει ο πρωθυπουργός, το
έχουμε επαναλάβει και τα υπόλοιπα κυβερ-
νητικά στελέχη, διάλογος με κλειστούς δρό-
μους δεν μπορεί να γίνει, πρέπει να εξασφαλί-
ζεται η ελεύθερη διέλευση των πολιτών». Ο κ.
Μαρινάκης πάντως εξέφρασε την αισιοδοξία
του ότι μετά τη συνάντηση των εκπροσώπων
των αγροτών με τον πρωθυπουργό οι εν εξελί-
ξει κινητοποιήσεις θα περάσουν στη φάση της
αποκλιμάκωσης, χωρίς να απαιτηθεί μια πα-
ρέμβαση των αρχών, όπως στην περίπτωση
των καταλήψεων στα πανεπιστήμια: «Δεν νο-
μίζω ότι είμαστε σ’ αυτό το σημείο, ούτε θα
φτάσουμε», ανέφερε ο κυβερνητικός εκπρό-
σωπος κατά την ενημέρωση των πολιτικών
συντακτών.

Οι δύο συσκέψεις στο Μαξίμου 
Τη σύσκεψη με τους εκπροσώπους του πα-

νελλαδικού συντονιστικού των μπλόκων θα
ακολουθήσει συζήτηση του πρωθυπουργού με
την αντιπροσωπεία της Εθνικής Ένωσης Αγρο-
τικών Συνεταιρισμών. Από την κυβέρνηση πάν-
τως πάνω στο τραπέζι θα βάλουν συνολικά το
πλάνο στήριξης του αγροτικού εισοδήματος,
όπως έχει εφαρμοστεί τα τελευταία χρόνια. «Οι
αγρότες ξέρουν ότι η κυβέρνηση τους στηρίζει
και θα συνεχίσει να τους στηρίζει και πράγματι
κι εκείνοι στήριξαν την κυβέρνηση», αναφέ-
ροντας εν συνεχεία ότι «οι αγρότες ζητούν μεί-
ωση ΦΠΑ στα αγροτικά εφόδια, που έχει ήδη
γίνει από το 13% στο 6%, χωρίς να αποτελέσει
αντικείμενο αγροτικών κινητοποιήσεων»
υπενθύμισε ο υπουργός Επικρατείας, Μάκης
Βορίδης. Αυτή συμπληρώνεται και από άλλες
παρεμβάσεις για τη μείωση της φορολογίας
των αγροτών, με τη μετατόπιση του εισαγωγι-
κού φόρου από τον υψηλό συντελεστή του 22%
στον υπερμειωμένο του 9%.

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Μητσοτάκης: Η Ελλάδα στέκεται στο πλευρό
της Σερβίας για την ευρωπαϊκή της προοπτική

Από το Βελιγράδι, τελευταίο σταθμό του διεθνούς roadshow, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης έκανε προβολή για ακόμη μια φορά του ηγετικού ρόλου που διαδραματίζει η
Ελλάδα σε οικονομικό και γεωπολιτικό επίπεδο. Στις κοινές δηλώσεις του με τον
πρόεδρο της Σερβίας, Αλεξάνταρ Βούτσιτς, ο κ. Μητσοτάκης ανέδειξε τον στόχο της
κυβέρνησης να αποτελέσει πυλώνα ενεργειακής ασφάλειας με την εξαγωγή φθη-
νής πράσινης ενέργειας προς όλη τη βόρεια γειτονιά. Ο πρωθυπουργός έκανε λόγο
για σφυρηλατημένες σχέσεις και διμερή συμπόρευση που απέκτησε στρατηγικό
χαρακτήρα με τη Κοινή Διακήρυξη των Αθηνών τον Δεκέμβριο του 2019: «Η ένταξη
των Δυτικών Βαλκανίων στην ΕΕ είναι στρατηγικός στόχος, στεκόμαστε δίπλα σας»,
τόνισε ο πρωθυπουργός, συμπληρώνοντας: «Η Ελλάδα είναι ο πιο σταθερός σύμμα-
χος υπέρ της ευρωπαϊκής προοπτικής της Σερβίας. Και πρόσθεσε: «Προσβλέπουμε
εντός του έτους στη σύγκληση του τέταρτου συμβουλίου συνεργασίας με το βλέμμα
στραμμένο σε μέλλον ειρήνης και κοινωνικής ευημερίας. Επαναβεβαιώνεται η συ-
νεργασία σε όλα τα επίπεδα. Δεν είναι τυχαίο ότι επισκέπτομαι το Βελιγράδι συνο-
δευόμενος από 4 υπουργούς και πολλούς επιχειρηματίες. Θέλουμε να προωθή-
σουμε περαιτέρω επενδυτικές σχέσεις σε συγκεκριμένους τομείς. Ιδιαίτερα ση-
μαντικό θέμα της ατζέντας είναι η διασύνδεση στην ενέργεια και τις μεταφορές»,
είπε ο πρωθυπουργός αναφερόμενος στον εκσυγχρονισμό της γραμμής Θεσσαλο-
νίκη – Βελιγράδι και το στρατηγικής σημασίας έργο από τον Πειραιά στη Βουδαπέ-
στη», είπε ο πρωθυπουργός, συμπληρώνοντας ότι «είναι βέβαιο ότι μπορούμε να
κάνουμε πολλά περισσότερα».

Στην τελική 
ευθεία αγρότες,
ομόφυλα και ΑΕΙ  

Στη σημερινή συνάντηση με τους αγρότες ο πρωθυπουργός 
δεν σκοπεύει να ρισκάρει τη μεταξύ  τους σχέση εμπιστοσύνης και
γι’ αυτό θα παρουσιάσει ακόμη μια πρωτοβουλία ώστε να ανοίξει

πλήρως τη βαλβίδα αποσυμπίεσης των κινητοποιήσεων

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Μ
έσα στον Φεβρουάριο θέλει το
Μέγαρο Μαξίμου να κλείσει μια
σειρά από δύσκολες εκκρεμότη-

τες ώστε εν συνεχεία να τροχοδρομήσει
για τις ευρωεκλογές του ερχόμενου Ιουνί-
ου σε έναν καθαρό πολιτικό διάδρομο και
με την υλοποίηση δεσμεύσεων με θετικό

κοινωνικό αποτύπωμα,
όπως η αύξηση του κατώ-
τατου μισθού, η ενεργοποί-
ηση νέων προγραμμάτων
απασχόλησης κ.ά.

Στο κυβερνητικό επιτε-
λείο ετοιμάζονται για την
ψήφιση την ερχόμενη Πέμ-
πτη τού νομοσχεδίου για την
ισότητα στον πολιτικό γάμο

και την προστασία των παιδιών ομόφυλων
ζευγαριών. Μια πρωτοβουλία με προφανή
κεντρώο προσανατολισμό, η οποία προκά-
λεσε αρκετές αναταράξεις στη ΝΔ, οι οποίες
ωστόσο στην πορεία αμβλύνθηκαν.

Οι συνεργάτες του πρωθυπουργού εκ-
φράζουν συγκρατημένη αισιοδοξία ότι ο
αριθμός των «γαλάζιων» βουλευτών που
θα υπερψηφίσουν το νομοσχέδιο θα αγγί-
ξει και πιθανότατα θα ξεπεράσει τους 100,
ενώ υπάρχουν και κάποιοι που προβλέ-
πουν ότι οι θετικές ψήφοι μπορεί να αγγί-
ξουν και τις 110. Το ζητούμενο για το κυ-
βερνητικό και κομματικό επιτελείο είναι να
περιοριστούν στο ελάχιστο δυνατό οι αρνη-
τικές ψήφοι και όσοι βουλευτές δεν πεί-
στηκαν από τις μέχρι σήμερα εξηγήσεις να
κατευθυνθούν προς την αποχή και όχι
προς το «όχι».

Το «παρών» στη συζήτηση θα δώσει και
ο ίδιος ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης, ο οποίος, όπως ανακοίνωσε χθες ο
κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρι-
νάκης, θα τοποθετηθεί επί του νομοσχεδί-
ου στην Ολομέλεια, χωρίς πάντως να έχει
αποσαφηνιστεί ακόμη αν θα μιλήσει την
πρώτη ή τη δεύτερη μέρα συζήτησης και
ψήφισής του.

Τι θα κάνει ο Σαμαράς
Ενόψει της συζήτησης και ψήφισης του

νομοσχεδίου, το ενδιαφέρον επικεντρώνε-
ται στην ομιλία του πρώην πρωθυπουργού
Αντώνη Σαμαρά -σύμφωνα με συνομιλητές
του, θα τοποθετηθεί στο σύνολο της
ασκούμενης πολιτικής και θα εκφράσει με
ένταση τη διαφωνία του με το προωθούμε-
νο νομοσχέδιο- αλλά και στον αριθμό των
«γαλάζιων» που θα θελήσουν να τοποθε-
τηθούν για το ζήτημα από το βήμα της Βου-
λής. Ο κ. Σαμαράς έχει προαναγγείλει ότι
θα μιλήσει την παραμονή της ψήφισης του
νομοσχεδίου, αύριο Τετάρτη. Στο κυβερνη-
τικό επιτελείο κρατούν χαμηλά την μπάλα,
καθώς, όπως λένε, οι πρώην πρωθυπουρ-
γοί αυτονόητα εκφράζουν τις απόψεις

τους, ενώ ο κ. Σαμαράς εκφράζει τις πάγιες
θέσεις του. Που σημαίνει ότι πιθανότατα
δεν πρόκειται να υπάρξει κανένα σχόλιο
από το Μέγαρο Μαξίμου μετά την ομιλία
του πρώην πρωθυπουργού, το περιεχόμε-
νο της οποίας έχει περίπου προεξοφληθεί
ότι θα είναι αιχμηρό.

Ένα τρίτο ζήτημα που απασχολεί το κυ-
βερνητικό επιτελείο καθ’ οδόν προς την
ψήφιση του νομοσχεδίου αφορά το ορατό
ενδεχόμενο να κατατεθεί αίτημα ονομαστι-
κής ψηφοφορίας επί της αρχής του νομο-
σχεδίου από κόμματα της αντιπολίτευσης,
με στόχο να επιδιωχθεί η καταγραφή όσων
διαφωνούν.

Κυβερνητικά και κομματικά στελέχη
πάντως εκφράζουν συγκρατημένη αισιο-
δοξία ότι τα «όχι» από την κυβερνητική
πλειοψηφία δεν θα ξεπεράσουν τα είκοσι
και ότι πολλοί από εκείνους που αρχικά
άφηναν να εννοηθεί ότι θα καταψηφίσουν

το νομοσχέδιο θα επιλέξουν, όπως όλα δεί-
χνουν, την αποχή.

Χθες έγινε η δεύτερη ανάγνωση του νο-
μοσχεδίου στη βουλή, ενώ θα εισαχθεί
προς ψήφιση στην Ολομέλεια στις 14 και 15
Φεβρουαρίου με εισηγητή της κυβερνητι-
κής πλειοψηφίας τον υπουργό Επικρατεί-
ας Άκη Σκέρτσο.

Το νομοσχέδιο 
για τα μη κρατικά πανεπιστήμια

Υπό διαμόρφωση είναι αυτές τις μέρες το
τοπίο σε σχέση με τις φοιτητικές αντιδρά-
σεις στο νομοσχέδιο για τα μη κρατικά, μη
κερδοσκοπικά πανεπιστήμια. Το Μέγαρο
Μαξίμου έχει ήδη αποσαφηνίσει προς κά-
θε κατεύθυνση ότι οι αλλαγές που δρομο-
λογούνται θα προχωρήσουν κανονικά και
ότι πρόκειται για μια πρωτοβουλία που
υπήρχε στο προεκλογικό πρόγραμμα της
ΝΔ και τυγχάνει αποδοχής από την πλει-

ονότητα των πολιτών - δεξιών, κεντροδε-
ξιών αλλά και κεντρώων.

Το νομοσχέδιο του υπουργού Παιδείας
Κυριάκου Πιερρακάκη βρίσκεται σε δημό-
σια διαβούλευση έως την ερχόμενη Κυρια-
κή, οπότε και θα πάρει τον δρόμο για τη
Βουλή το αργότερο έως τα τέλη του μήνα,
όπως σημειώνουν κυβερνητικές πηγές.

Το κυβερνητικό επιτελείο εκτιμά ότι οι
αντιδράσεις που υπάρχουν κυρίως από το
πολιτικό φάσμα της Αριστεράς και άκρας
Αριστεράς δεν έχει στήριξη από την πλει-
ονότητα της κοινωνίας αλλά και των φοιτη-
τών, το μεγαλύτερο μέρος των οποίων στη-
ρίζει την ίδρυση μη κρατικών πανεπιστη-
μίων και σε κάθε περίπτωση θέλει τα πανε-
πιστήμια ανοικτά και χωρίς καταλήψεις.
Στάση που επιβεβαιώνεται από όλες τις δη-
μοσκοπήσεις της τελευταίας περιόδου.

Από τη στάση που έχει τηρήσει μέχρι σή-
μερα έναντι των καταλήψεων και των συλ-
λαλητηρίων είναι προφανές ότι η κυβέρνη-
ση δεν θέλει να οδηγηθούν τα πράγματα
στα άκρα, χωρίς ταυτόχρονα όμως να αφή-
νει περιθώρια να πιστέψουν κάποιοι ότι
μπορούν να λειτουργούν ανενόχλητοι
εκτός πλαισίου, όπως σημειώνει χαρακτη-
ριστικά στην «Political» κορυφαίος κυβερ-
νητικός παράγοντας.

Το νομοσχέδιο για τα ομόφυλα θα εισαχθεί
προς ψήφιση στη Βουλή στις 14-15 Φεβρουαρίου, 

ενώ το νομοσχέδιο του υπουργείου Παιδείας θα βρίσκεται 
σε δημόσια διαβούλευση έως την ερχόμενη την Κυριακή 

«Κλείνουν» οι δύσκολες 
κυβερνητικές εκκρεμότητες

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Α
παράδεκτες καταστάσεις εκτυλίχ-
θηκαν για ακόμη μια φορά στη Νο-
μική Σχολή του Πανεπιστημίου

Αθηνών, όπου υπό κανονικές συνθήκες θα
ξεκινούσε η εξεταστική περίοδος μέσω της
ηλεκτρονικής πλατφόρμας. Για ακόμη μια
φορά οι λίγοι… αποφάσισαν με συνοπτικές
και πρωτίστως… δημοκρατικές διαδικα-
σίες πως οι εξετάσεις δεν θα πραγματοποι-
ηθούν! Γιατί; Γιατί δεν τις θέλουν, δεν τις
γουστάρουν, όπως λέει και ο απλός λαός!
Γιατί το αποφάσισαν και το... διέταξαν.

Αυτοί που δήθεν κόπτονται για το καλό
των δημόσιων πανεπιστημίων ούτε που ρώ-

τησαν τους συμφοιτητές
τους. Απλώς αποφάσισαν
για το… καλό τους ερήμην
τους. Τόσο δημοκράτες, τό-
σο επαναστάτες. Δυστυχώς
για την πλειονότητα των φοι-
τητών έγιναν πραγματικότη-
τα οι στίχοι από το τραγούδι
που λέει «φοβάμαι όλα αυτά

που θα γίνουν για μένα χωρίς εμένα».
Βέβαια, είναι αμφίβολο αν οι περισσότε-

ροι από τους μπαχαλάκηδες είναι φοιτη-
τές. Ίσως και για αυτό να γράφουν στα πα-
λαιότερα των υποδημάτων τους αν θα χα-
θεί ένα ολόκληρο εξάμηνο. Γιατί αυτοί θα
το φορτωθούν στην πλάτη τους, μαζί με το
κόστος για τους φοιτητές και τις οικογένει-
ές τους; Αλλά το μεγαλύτερο πρόβλημα εί-
ναι ότι δεν τους εμπόδισε κανείς. Βέβαια,
πώς να τολμήσεις να συγκρουστείς με συγ-
κροτημένες συντεχνίες που αλωνίζουν
εδώ και χρόνια στα πανεπιστήμια. Που
όποτε θέλουν κάνουν καταλήψεις και κλεί-
νουν τις σχολές, όποτε θέλουν τις ξανανοί-
γουν και όποτε θέλουν τινάζουν στον αέρα
τις εξετάσεις.

Το τραγικό και γελοίο συνάμα είναι ότι
μετά τη… φοβερή επιτυχία τους πανηγύρι-
ζαν στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης ότι
πέτυχαν μεγάλη νίκη κατά του συστήματος.
Μέσα στα τρικυμισμένα τους μυαλά μπορεί
να φαντάζονται ότι αυτό που έκαναν είναι
το πρώτο βήμα για την ανατροπή του καπι-
ταλισμού ή ότι είναι το πρώτο βήμα της
επανάστασης που θα οδηγήσει στην… κα-
τάληψη των χειμερινών ανακτόρων.

Το μπλόκο στους servers
Τι συνέβη; Σύμφωνα με ανακοίνωση που

εξέδωσε η φοιτητική παράταξη «Αντινομία
ΕΑΑΚ» στις 11 χθες το πρωί, «οι φοιτητικοί
σύλλογοι από κοινού με τον Σύλλογο Διοι-
κητικών Υπαλλήλων του ΕΚΠΑ πραγματο-
ποίησαν παρέμβαση στο ΚΛΕΙΔΙ του ΕΚΠΑ
με σκοπό το μπλοκάρισμα της τηλε-εξετα-
στικής». 

Το τραγικό αποτέλεσμα; Εκατοντάδες
φοιτητές που περίμεναν με αγωνία να δώ-
σουν εξετάσεις μετά και τη συνεχιζόμενη

κατάληψη της σχολής τους να μην μπορούν
να μπουν στην πλατφόρμα e-class και κατ’
επέκταση ούτε στην πλατφόρμα Webex,
στην οποία θα έδιναν κανονικά εξετάσεις.
Η ηλεκτρονική εξέταση του μαθήματος του
Συνταγματικού Δικαίου του α’ εξαμήνου
αναβλήθηκε, ενώ δεν έγινε γνωστό αν φοι-
τητές άλλων σχολών του ΕΚΠΑ αντιμετώ-
πισαν το ίδιο πρόβλημα. 

Σύμφωνα με όσα έγιναν γνωστά, η παύ-
ση λειτουργίας του δικτύου ξεκίνησε στις
10 το πρωί. Οι διοικητικοί υπάλληλοι άνοι-
ξαν πανό με μήνυμα «τα όνειρα μένουν
ζωντανά με αγώνα» μπροστά από την εί-
σοδο του τμήματος Πληροφορικής στου

Ζωγράφου και φώναξαν συνθήματα.
Το μέλος του Κεντρικού Συμβουλίου της

Ομοσπονδίας Διοικητικού Προσωπικού
Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης Δημήτρης Αν-
τωνίου, συμβασιούχος επί 19 χρόνια, δή-
λωσε: «Βρισκόμαστε εδώ σε μια συμβολι-
κή κίνηση συμπαράστασης στον αγώνα
των φοιτητών απέναντι σε αυτό το άδικο
νομοσχέδιο που εμπορευματοποιεί πλή-
ρως τη δημόσια δωρεάν Παιδεία, την κα-
ταστρέφει. Καταστρέφει τις υποδομές των
δημόσιων πανεπιστημίων. Το ελάχιστο
που μπορούμε να κάνουμε είναι να βρε-
θούμε στο Κέντρο Λειτουργίας και Διαχεί-
ρισης Δικτύου, μπλοκάροντας τις υπηρε-

σίες, ώστε σήμερα τουλάχιστον να μη γί-
νουν οι τηλε-εξεταστικές. Όλο το σύστημα
ταυτοποίησης περνά μέσα από αυτό το
κτήριο. Χωρίς αυτό δεν μπορεί να γίνει κα-
μία τηλε-εξέταση». «Θέλουμε να δείξου-
με και εμείς με τις δυνάμεις που έχουμε
ότι βρισκόμαστε δίπλα στον αγώνα των
φοιτητών και στο δίκαιο αίτημά τους για
δημόσια δωρεάν Παιδεία με πτυχία που
έχουν αξία», επισήμανε.

Ο Παντελής Βαϊνάς, μέλος της Εκτελεστι-
κής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ, δήλωσε στο av-
gi.gr ότι βρέθηκε στο σημείο της παρέμβα-
σης «συμπαραστεκόμενος στην απόφαση
του Συλλόγου Εργαζόμενων Διοικητικού
Προσωπικού του ΕΚΠΑ, μαζί με φοιτητές
και άλλους εργαζόμενους, ώστε κινηματι-
κά να απαντήσουμε στην προσπάθεια της
κυβέρνησης Μητσοτάκη να καταστείλει με
τις ηλεκτρονικές εξετάσεις την κινητοποί-
ηση των φοιτητών κατά των ιδιωτικών ΑΕΙ».

Στη συνέχεια ανέφερε ότι «με την πα-
ρέμβασή μας εδώ έχει “πέσει” ο server
για να μη γίνουν έστω για λίγη ώρα οι εξε-
τάσεις ηλεκτρονικά. Είναι το πρώτο μήνυ-
μα, μια πρώτη νίκη. Είμαστε εδώ μαζί με
τους φοιτητές εργαζόμενοι, εκπαιδευτι-
κοί, για να μην περάσει ο νόμος που θα
κάνει τα πανεπιστήμια και τα πτυχία εμπό-
ρευμα, όπως έχουν κάνει την Υγεία και τό-
σα άλλα».

Μειοψηφίες «τραμπούκων»
Τελικά ποιοι είναι όλοι αυτοί οι οποίοι

αποφασίζουν με το «έτσι θέλω» να διακό-
ψουν ένα συνταγματικά κατοχυρωμένο δι-
καίωμα; Όσοι έχουν φοιτήσει σε δημόσια
πανεπιστήμια αντιλαμβάνονται πως αυτά
ήταν και δυστυχώς παραμένουν μια τραγική
καθημερινή πραγματικότητα. Μειοψηφίες
να λαμβάνουν με «τραμπούκικο» τρόπο
αποφάσεις σε βάρος των πολλών. Αλήθεια,
το πανεπιστήμιο άραγε τι έκανε; Πώς επέ-
τρεψε να συμβεί αυτό το άθλιο περιστατικό;

Ο φοιτητής, ο οποίος δουλεύει για να
σπουδάσει, πληρώνει κάθε μήνα ενοίκιο,
ρεύμα, νερό, το φαγητό του μαζί με τα λοι-
πά έξοδα, γιατί να πληρώσει και αυτά τα
σπασμένα; Γιατί να μην μπορεί να δώσει
κανονικά το μάθημά του;  Oι γονείς που
στηρίζουν τα παιδιά τους άραγε τι άποψη
έχουν; Ποιος τους ρώτησε αν αντέχουν να
καλύπτουν οικονομικά ένα επιπλέον εξά-
μηνο των σπουδών των παιδιών τους; 

Μιλάμε για τους χιλιάδες γονείς που
δουλεύουν ασταμάτητα για να μπορούν να
σπουδάσουν τα παιδιά τους σε άλλη πόλη
ώστε να κάνουν τα όνειρά τους πραγματι-
κότητα. Τελικά, αυτοί που προασπίζονται
τη δημόσια δωρεάν Παιδεία θέλουν το κα-
λό όλων των φοιτητών; Και αν ναι, γιατί
τους στέρησαν χθες το δικαίωμα στο να
δώσουν το μάθημα; 

«Κατσαπλιάδες»
τίναξαν στον αέρα
τις ηλεκτρονικές

εξετάσεις
«Μπαχαλάκηδες» 

με τσαμπουκά και λογική
«αποφασίζομεν 

και διατάσσομεν»
μπλόκαραν το δικαίωμα

των φοιτητών 
στη Νομική Αθηνών να

εξεταστούν διαδικτυακά,
πανηγυρίζοντας 

στη συνέχεια για την...
επαναστατική τους πράξη

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Η
αμφισβήτηση προς τον Στέφανο Κασ-
σελάκη δεν μπορεί πλέον να κρυφτεί. Η
ομάδα άλλωστε που είχε οχυρωθεί γύ-

ρω του, με πρώτους τον Παύλο Πολάκη και τον
Νίκο Παππά, έχει «σπάσει» κοιτώντας ο καθέ-
νας για τον εαυτό του και τους ακολούθους του
πώς θα κερδίσουν καλύτερες θέσεις εντός του
κόμματος ενόψει Συνεδρίου και λιγότερο το να
στηρίξουν την ηγεσία. Έτσι, ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ έχει μείνει... ανοχύρωτος απέναντι στην
ανοιχτή αμφισβήτηση που δέχεται.

Ο Διονύσης Τεμπονέρας με την πρότασή του
«χρειαζόμαστε τεκμηριωμένο, κατανοητό λό-
γο, αξιοπιστία και σαφείς θέσεις απέναντι στα

προβλήματα του ελληνικού
λαού» ισχυρίζεται ότι ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ σήμερα στερείται των συγ-
κεκριμένων στοιχείων. Ο Χρή-
στος Σπίρτζης επιμένει στην
προσέγγιση του ΣΥΡΙΖΑ με το
ΠΑΣΟΚ και δηλώνει ότι αν τα
αποτελέσματα των ευρωεκλο-
γών δεν δημιουργήσουν τη

δυναμική που πρέπει απέναντι στον Μητσοτά-
κη, τότε θα μπει θέμα ηγεσίας τόσο για τον
Κασσελάκη στον ΣΥΡΙΖΑ όσο και για τον Αν-
δρουλάκη στο ΠΑΣΟΚ. 

«Δεν είναι ελκυστικός»
Υπενθυμίζεται ότι ο Γιάννης Δραγασάκης

από τον Δεκέμβριο κιόλας έχει προαναγγείλει
ότι θα θέσει ζήτημα ηγεσίας στον ΣΥΡΙΖΑ σε
περίπτωση αποτυχίας του κόμματος στις ευ-
ρωεκλογές, λέγοντας πως «ο ΣΥΡΙΖΑ έχει χά-
σει τα στρατηγικά πλεονεκτήματα και δεν είναι
αξιόπιστος φορέας. Ο σημερινός ΣΥΡΙΖΑ δεν
είναι ελκυστικός». Το εν λόγω κλίμα έχει δια-
χυθεί πάντως και στη βάση του κόμματος, η
οποία εμφανίζεται ιδιαίτερα ανήσυχη στις
προσυνεδριακές διαδικασίες.

Είναι χαρακτηριστική η σκηνή στο Άστρος
Κυνουρίας, παρουσία του βουλευτή του κόμμα-
τος Γιώργου Παπαηλιού. Μέλος της οργάνωσης
σημείωσε πως «με τον Κασσελάκη δεν υπάρχει
μέλλον. Ο πολιτικός από πού κρίνεται; Εκ του
αποτελέσματος. Βλέπουμε να αυξάνει τα ποσο-
στά του ο ΣΥΡΙΖΑ ή να κατρακυλάει; Μήπως με-
τά τις ευρωεκλογές, αφού χάσαμε το ψυχολογι-
κό φράγμα του 20%, πέσουμε και κάτω από το
10%; Και μετά πώς θα επανακάμψει πάλι; Υπάρ-
χει περίπτωση; Εγώ δεν το βλέπω, ρε παιδιά».

Στην πρότασή του μάλιστα ανέφερε: «Άρα η
μόνη λύση -κατά την ταπεινή μου άποψη- είναι
όχι να παρακαλέσουμε και να πέσουμε γονατι-
στοί στον Αλέξη Τσίπρα, ο οποίος δεν θα επιβά-
λει την επαναφορά του. Θα πρέπει όμως να τον
παρακαλέσει η Κοινοβουλευτική Ομάδα». Από
την πλευρά του, ο Γιώργος Παπαηλιού άφησε
και εκείνος ανοιχτό το ενδεχόμενο αλλαγής
ηγεσίας μετά τις ευρωεκλογές, συμφωνώντας
πως όλα κρίνονται εκ του αποτελέσματος: «Αυ-
τήν τη στιγμή ο ΣΥΡΙΖΑ έχει ηγεσία, το είπατε
όλοι βέβαια. Βεβαίως και αρχή άνδρα δείκνυσι,
συνεπώς όλα κρίνονται στην πράξη. Και κρίνον-
ται -κακά τα ψέματα- εκ του αποτελέσματος». 

Μπαράζ προτάσεων νόμου 
και τροπολογιών

Ο Στέφανος Κασσελάκης, από την άλλη, δεν
απαντά στις επικρίσεις, αλλά ποντάρει στις νο-
μοθετικές πρωτοβουλίες του ΣΥΡΙΖΑ και στα
think tanks που παρουσιάζει το ένα μετά το άλ-
λο. Ο ΣΥΡΙΖΑ αναμένεται να καταθέσει πρότα-
ση νόμου για τους αγρότες, θέλοντας να βγει
μπροστά σε μια υπόθεση στην οποία καθυστέ-
ρησε χαρακτηριστικά να μπει, αφήνοντας το
ΚΚΕ να παίζει... μπάλα μόνο του.

Η πρόταση νόμου που έχει προετοιμαστεί
από τον τομεάρχη Αγροτικής Πολιτικής Βασί-
λη Κόκκαλη θα αφορά κυρίως τους αγροτι-

κούς συνεταιρισμούς αλλά θα περιλαμβάνει
και την κατάργηση του Ειδικού Φόρου Κατα-
νάλωσης στα καύσιμα για αγροτικό πετρέλαιο
και πλαφόν στα 7 ευρώ την κιλοβατώρα για το
αγροτικό ρεύμα. Τροπολογία όμως θα κατατε-
θεί και στο νομοσχέδιο για τον γάμο των ομό-
φυλων ζευγαριών, η οποία θα έχει στόχο να
πιέσει την κυβέρνηση να αποδεχθεί την πα-
ρένθετη μητρότητα, με αυστηρότερους όρους
και προϋποθέσεις από την αρχική πρόταση
του κόμματος. 

Οι 8 του think tank για την έρευνα
Ο Στέφανος Κασσελάκης ανακοίνωσε πα-

ράλληλα και το δεύτερο κατά σειρά think tank
του κόμματος, εκείνο που θα αφορά την έρευ-
να. Σε αυτό μάλιστα περιλαμβάνεται και ο
πρώην πρύτανης του ΕΜΠ Νίκος Μαρκάτος, ο
οποίος είχε περάσει στο παρελθόν τόσο από το
ΠΑΣΟΚ όσο και από τους Ανεξάρτητους Έλλη-
νες. Τα οκτώ μέλη του think tank είναι: 

1) Ελένη Χατζηχρήστου: Αστροφυσικός, δι-
δάκτωρ του Πανεπιστημίου Leiden. Έχει εργα-
στεί επί σειρά ετών στα: Πανεπιστήμιο Yale, Ιν-
στιτούτο Διαστημικού Τηλεσκοπίου Hubble,
NASA Goddard Space Flight Center κ.ά. Από
το 2019 εργάζεται στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο
Έρευνας στις Βρυξέλλες. 

2) Χάρης Αναστόπουλος: Αναπληρωτής κα-
θηγητής Φυσικής στο Πανεπιστήμιο Πατρών.
Ήταν επιστημονικός σύμβουλος στο βραβευ-
μένο πρόγραμμα Deep Space Quantum Link
της NASA. 

3) Γιώργος Πλουμπίδης: Καθηγητής Υγείας
του Πληθυσμού και Στατιστικής στο UCL. Ήταν
ο πρώτος διευθυντής έρευνας του CLS, εργά-
στηκε στο London School of Hygiene and
Tropical Medicine και στο Πανεπιστήμιο του
Cambridge. 

4) Μανόλης Μικράκης: Επίκουρος καθηγητής
στη σχολή Αρχιτεκτόνων Μηχανικών στο ΕΜΠ.
Έλαβε διδακτορικό δίπλωμα από το Πανεπιστή-
μιο Χαϊδελβέργης της Γερμανίας. Έχει λάβει
υποτροφίες και ερευνητικές χορηγίες από το
γερμανικό κράτος και το Ινστιτούτο Αιγαιακής
Προϊστορίας της Φιλαδέλφειας των ΗΠΑ.

5) Δημήτρης Πινότσης: Θεωρητικός νευροε-
πιστήμονας με διδακτορικό στα Μαθηματικά
και MSc στη Θεωρητική Φυσική από το Πανε-
πιστήμιο του Cambridge. Εργάστηκε στο UCL
και το MIT. Είναι αναπληρωτής καθηγητής στο
City - University of London και ερευνητικός
συνεργάτης στο Τμήμα Εγκεφάλου και Γνωστι-
κών Επιστημών του MIT.

6) Νικόλαος Μαρκάτος: Πρώην πρύτανης
του ΕΜΠ, πρώην κοσμήτορας Σχολής Χημικών
Μηχανικών και νυν ομότιμος καθηγητής της
Σχολής Χημικών Μηχανικών του ΕΜΠ και επι-
σκέπτης καθηγητής του Πανεπιστημίου Τέξας.
Υπήρξε επισκέπτης και Bye-Fellow στο τμήμα
Εφαρμοσμένων Μαθηματικών και Θεωρητι-
κής Φυσικής στο Πανεπιστήμιο του Cam-
bridge και επισκέπτης καθηγητής στο Πανεπι-
στήμιο του Surrey.

7) Αλέξανδρος Τσομπανίδης: Έχει διδακτο-
ρικό στην Ψυχιατρική από το Κολέγιο Peter-
house, Πανεπιστήμιο του Cambridge. Είναι
μεταδιδακτορικός ερευνητικός συνεργάτης
στο Cambridge. Κατέχει το διεθνές βραβείο
καλύτερης διδακτορικής διατριβής στο θέμα
του αυτισμού, INSAR, καθώς και το Βραβείο
Charles Slater από το Πανεπιστήμιο Cam-
bridge. 

8) Γεώργιος Χαλκιαδάκης: Διδακτορικό στην
Επιστήμη Υπολογιστών από το Πανεπιστήμιο
του Τορόντο. Είναι αναπληρωτής καθηγητής
στο Πολυτεχνείο της Κρήτης. Με διακρίσεις
και βραβεία σε σειρά από διεθνή συνέδρια και
διαγωνισμούς.

Μόνος κι έρημος
ο Κασσελάκης

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Φουντώνει η αμφισβήτηση
προς τον πρόεδρο τόσο από 

τα στελέχη όσο και από 
τις οργανώσεις του ΣΥΡΙΖΑ -

Οι «καυτές πατάτες» λίγο πριν
από το Συνέδριο - Επίκληση

μελών για επιστροφή Τσίπρα

Σήμερα η πολυαναμενόμενη εκδήλωση 
που άναψε φωτιές

Η εκδήλωση που προκάλεσε νευρική κρίση σε Κουμουνδούρου και Χαριλάου Τρι-
κούπη είναι προγραμματισμένη για σήμερα και πιθανότατα έχει πετύχει τον σκοπό
της προτού ακόμη λάβει χώρα. Να ανοίξει δηλαδή τη σχετική συζήτηση τόσο στα
δύο κόμματα όσο και στον ευρύτερο χώρο. Μένει να φανεί ποιοι θα βρεθούν στο θέ-
ατρο Άλφα. Στην εκδήλωση βέβαια αναμένεται να υπάρχει παρουσία κοινωνικών
φορέων, όπως επιδίωξαν οι συμμετέχοντες.

Οι πληροφορίες αναφέρουν ότι έχουν προσκληθεί και φαίνεται πως θα παρα-
στούν ο πρόεδρος του Δικηγορικού Συλλόγου Αθηνών Δημήτρης Βερβεσός, ο πρό-
εδρος Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών Ιωάννης Χατζηθεοδοσίου και ο πρό-
εδρος της ΓΣΕΒΕΕ Γιώργος Καββαθάς, αλλά και άλλοι εκπρόσωποι φορέων, καθώς
και αυτοδιοικητικά πρόσωπα με κύρος σε όλο τον προοδευτικό χώρο.

Οι τρεις ομιλητές αναμένεται να τοποθετούν σε 15λεπτες ομιλίες και ο δημοσιο-
γράφος που έχει την ευθύνη του συντονισμού της συζήτησης θα μπορεί να επανέλ-
θει με δύο follow up ερωτήσεις σε καθέναν από τους συμμετέχοντες. 
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Τι θα κάνει ο Γιώργος Αυτιάς;
Σας έχω πλούσιο ρεπορτάζ για το τι θα γίνει

τελικά με τον γνωστό δημοσιογράφο του ΣΚΑΪ.
Θέμα ημερών είναι, όπως μαθαίνω, η συνάντη-
ση του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη
με τον δημοσιογράφο Γιώργο Αυτιά, η οποία και
θα σηματοδοτήσει την τυπική συμμετοχή του
στο «γαλάζιο» ευρωψηφοδέλτιο. Ο δημοσιο-
γράφος έχει ήδη ξεκινήσει άτυπα τον προεκλο-
γικό του αγώνα και δηλώνει συγκινημένος από

τη στήριξη που του παρέχουν πολλοί κορυφαίοι
υπουργοί και όχι μόνο. Βλέπετε, επί χρόνια ολό-
κληρα οι προβεβλημένοι της ΝΔ αξιοποιούσαν
τη μεγάλη τηλεθέαση της εκπομπής του, ιδιαί-
τερα σε περιόδους εκλογών. Δανεικά είναι αυ-
τά, όπως έλεγε παλαιός υπουργός… Στον ΣΚΑΪ
πάντως υπάρχει αναταραχή, αφού είναι δύσκο-
λο να καλυφθεί η θέση του Αυτιά και να επι-
τευχθούν τα νούμερα τηλεθέασης που φέρνει. 

Η «Political» 
για τη συνάντηση
Μητσοτάκη με αγρότες 

H «Political» μέσω του
Σωτήρη Πίκουλα ρώτησε
χθες στο κυβερνητικό brie-
fing τον Παύλο Μαρινάκη
για το κατά πόσο είναι δια-
τεθειμένη να εξαντλήσει
κάθε δυνατότητα επίλυσης
των διαφορών με τους
αγρότες επ’ αφορμή του ση-
μερινού ραντεβού του πρω-
θυπουργού με αντιπροσω-
πεία τους. Ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος, αφού ανέφε-
ρε όλα όσα έχει κάνει από
την πρώτη θητεία για τους
αγρότες αλλά και τα πρό-
σφατα μέτρα που ανακοί-
νωσε ο πρωθυπουργός από
το βήμα της Βουλής (επι-

στροφή ΕΦΚ, φθηνότερο ρεύμα κ.λπ.), τόνισε
ότι «θα γίνει ένας ουσιαστικός διάλογος. Είναι
δεδομένο ότι η κυβέρνηση -και προσωπικά ο
πρωθυπουργός- ακούει όλα τα αιτήματα των
κοινωνικών ομάδων, τα ακούμε με προσοχή,
σεβόμαστε τους κόπους των Ελλήνων φορο-
λογουμένων -όπως και τα δημοσιονομικά δε-
δομένα- και θέλουμε πάντοτε οι αποφάσεις
μας να είναι προς όφελος όλων των κοινωνι-
κών και επαγγελματικών ομάδων». 

Στα κάγκελα 
με τον Φράνκι 

Μου λένε ότι ο Νίκος Ανδρουλά-
κης είναι στα κάγκελα με τον βου-
λευτή του Φραγκίσκο Παρασύρη,
επειδή ο δεύτερος μάλλον δεν θα
ψηφίσει το νομοσχέδιο για τα ομό-
φυλα ζευγάρια. Και είναι
δύο φορές στα κάγ-
κελα, πρώτον διότι
είναι φίλος του από
παλιά όπως και ο
πατέρας του και,
δεύτερον, διότι θυμί-
ζουμε ο Νίκος Ανδρουλάκης τού
έδωσε την έδρα στο Ηράκλειο διατη-
ρώντας τη δική του στην Α’ Θεσσαλο-
νίκης πετάγοντας έξω τον Χάρη Κα-
στανίδη. Δηλαδή επέλεξε να τσακω-
θεί με τον Καστανίδη, ο οποίος δια-
τηρεί ακόμα μεγάλο πυρήνα στη
Θεσ/νίκη, για να δώσει την έδρα στον
φίλο του - και ο φίλος του τον… που-
λάει στην κρίσιμη στιγμή. 

Οι δύο σίγουροι  
του Λοβέρδου 

Στο ψάξιμο συνεργατών για το πο-
λιτικό του εγχείρημα είναι ο Ανδρέ-
ας Λοβέρδος. Δεν είναι και πολύ εύ-
κολο όμως, καθώς πολλοί από τους
στενούς του φίλους ήδη
βρίσκονται στη ΝΔ,
όπως ο Σπύρος Κα-
ρανικόλας αλλά και
ο Παναγιώτης Κόν-
σουλας, ο οποίος
βρίσκεται στην περιφέ-
ρεια Αττικής μαζί με τον Νίκο Χαρ-
δαλιά. Το αυτί μου πάντως άκουσε
ότι κοντά του είναι ο πρώην υπουρ-
γός Θεόδωρος Παπαθεοδώρου αλλά
και ο Πυθαγόρας Βαρδίκος, πρώην
βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Σάμο. Το
ψάξιμο θα συνεχιστεί μέχρι τον
Μάρτιο, που αρχές ετοιμάζεται να
κάνει τα αποκαλυπτήρια του νέου
κόμματος. 

Θα στραφεί ο Ανδρουλάκης 
εναντίον Βενιζέλου-Αλιβιζάτου; 

Κάποιοι άλλοι σύμβουλοι του Νίκου Ανδρουλάκη έχουν αρχίσει να μιλάνε
για αντισυνταγματικότητα του νόμου Πιερρακάκη. Και εκεί είναι που θα αρ-
χίσει το πανηγύρι… Καθώς το νομοσχέδιο στηρίζεται στις γνωμοδοτήσεις
συνταγματολόγων που ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ, όπως ο Βαγγέλης Βενιζέλος
και ο Νίκος Αλιβιζάτος, αλλά και ο Αντώνης Μανιτάκης που ανήκει στην ευ-
ρύτερη Κεντροαριστερά. Τι θα κάνει ο Νίκος Ανδρουλάκης; Αν πει ότι είναι
αντισυνταγματικό, μαύρο φίδι που τον έφαγε, καθώς ουσιαστικά θα αμφι-
σβητεί δύο έγκριτους συνταγματολόγους που (εδώ που τα λέμε) δεν έχουν
και τις καλύτερες των σχέσεων με την κυβέρνηση. Πώς έχει καταφέρει το
ΠΑΣΟΚ  τα νομοσχέδια για τα ομόφυλα ζευγάρια και για τα μη κρατικά πανε-
πιστήμια να τα μετουσιώσει ως εσωτερικό του πρόβλημα, μόνο ένας Νίκος τον γνωρίζει… 

Τ
ο ΠΑΣΟΚ πάει να την πατήσει όπως με την επιστολική ψήφο. Έτσι μου λένε
κυβερνητικά στελέχη βλέποντας ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης αμφιταλαν-
τεύεται στο να στηρίξει το νομοσχέδιο για τα μη κρατικά πανεπιστήμια. Θυ-

μίζουμε ότι ο ίδιος ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έχει δηλώσει ότι είναι υπέρ των μη
κρατικών πανεπιστημίων, με την προϋπόθεση να υπάρχει ρητή στήριξη του δημο-
σίου πανεπιστημίου. Ίσως είναι και από τις λίγες φορές που ο πρόεδρος Νίκος
παίρνει θέση, συνήθως είναι στο «ήξεις αφήξεις»… Στο νομοσχέδιο Πιερρακάκη
αυτό προβλέπεται και με το παραπάνω. Όπως λένε, ο Ν. Ανδρουλάκης θα την πα-
τήσει σαν τον Γιώργο Παπανδρέου, ο οποίος ήταν υπέρ της αναθεώρησης για το
άρθρο 16 και για αστείους λόγους εντέλει δεν το ψήφισε, γεγονός που τον βύθισε
στην αναξιοπιστία και την ανυποληψία. Λέτε να την πατήσει και ο κραταιός Νίκος; 

Πάει να την πατήσει 
όπως με την επιστολική 

LOCK
Η επίθεση του Μπέου είναι ασυζητητί
χυδαία. Όμως και ο Στέφανος Κασσε-
λάκης είναι αρχηγός κόμματος και δεν
επιτρέπεται να εκτοξεύει ύβρεις του
τύπου «τον έχω χε…». Ας βρει επιτέ-
λους κάποιον καλό επικοινωνιολόγο να
τον… σώζει από τα οφσάιντ. Δεν είναι
δυνατόν να συνεχίζει τις γκάφες και να
βάζει φωτιές στον δημόσιο διάλογο με
τα καμώματα και τα λεγόμενά του. 

Περί Μουτζούρη
Έμπειρος Συριζαίος μού θύμι-

σε ότι στις πρόσφατες αυτοδιοι-
κητικές εκλογές ο ΣΥΡΙΖΑ είχε
στηρίξει για τη θέση του περιφε-
ρειάρχη Βορείου Αιγαίου τον
Κώστα Μουτζούρη επειδή κατέ-
βαινε απέναντι στον Αλκιβιάδη
Στεφανή, ο οποίος είχε το χρίσμα
της Νέας Δημοκρατίας. Βρε πώς
τα φέρνει ο καιρός;



Μ
ε αφορμή την κόντρα Κασσελάκη -
Μπέου, η Πειραιώς πήρε το μέρος του
αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ και εξέδωσε ανα-

κοίνωση κατά των χυδαιοτήτων του δημάρχου
Βόλου: «Η Νέα Δημοκρα-
τία καταδικάζει απερίφρα-
στα και χωρίς αστερίσκους
τις άθλιες ομοφοβικές
επιθέσεις κατά του αρχη-
γού της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης από αιρετούς
της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης, την ίδια εβδομάδα
μάλιστα που η χώρα μας
κάνει ένα μεγάλο βήμα στο
πεδίο των δικαιωμάτων». 

Βέβαια, δεν είναι μόνο ο Μπέος. Αντίστοιχες
χυδαιότητες κατά του Κασσελάκη εξέφρασε και ο
περιφερειάρχης Βορείου Αιγαίου Κώστας Μου-
τζούρης, ο οποίος καταγράφεται να μιλάει χυδαία
για τον Στέφανο Κασσελάκη σε ταβέρνα όπου δια-
σκέδαζε...
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Η ΝΔ υπέρ
Κασσελάκη

Τελικά, όπως φαίνεται, το ΠΑΣΟΚ και η ελληνι-
κή πολιτική σκηνή είναι πολύ μικρά μεγέθη για
να χωρέσουν το πολιτικό μεγαλείο του Νίκου
Ανδρουλάκη. Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ αφού
«τάραξε στην αντιπολίτευση» για τα καλά την
κυβέρνηση, έβαλε στο στόχαστρό του τον Ντό-
ναλντ Τραμπ. «Οι δηλώσεις του ανεκδιήγητου
πρώην προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ εί-
ναι αποκαλυπτικές και καθιστούν ύψιστη ανα-
γκαιότητα μια ενιαία εξωτερική πολιτική και
την ενίσχυση της ευρωπαϊκής αυτοδυναμίας σε
ζητήματα άμυνας και ασφάλειας, που θα σφυ-
ρηλατεί την αλληλεγγύη και θα διασφαλίζει τα
γεωπολιτικά συμφέροντα όλων των λαών της
Ευρώπης. Κανείς δεν μπορεί να πει ότι δεν ήξε-
ρε. Χωρίς γενναίες αποφάσεις για το μέλλον
της Ένωσης, η υπνοβασία της ευρωπαϊκής ηγε-
σίας μπορεί να διακοπεί βίαια με απρόβλεπτες
συνέπειες», σημειώνει χαρακτηριστικά ο κ.
Ανδρουλάκης. Από την άλλη πλευρά του Ατλαν-
τικού κρατούν χαμηλούς τόνους και περιμέ-
νουν τις επόμενες κινήσεις του... 

Ο Πέτρος ο... ερωτικός
Δεν ξέρω αν είναι οικολόγος ο Πέτρος Κόκ-
καλης, αλλά είναι ερωτικός. Είναι τυχαίο ότι
επέλεξε να ανακοινώσει το κόμμα του ανή-
μερα τον Άγιο Βαλεντίνο σε έναν αθηναϊκό
πολυχώρο που λέγεται… Ρομάντσο;

Με ποιον πρώην πρωθυπουργό
ήταν μαζί στη Νομική Αθηνών η Εύη

Χριστοφιλοπούλου; Την ίδια χρονιά μά-
λιστα φοιτούσε στη σχολή και η ΠτΔ Κατερίνα
Σακελλαροπούλου. Μιλάμε για το 1974... Απάν-
τηση θα σας δώσω άλλη φορά.

Έπεσε απαγορευτικό
Απαγορευτικό στους βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ

και του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ να μην εμφανιστούν στη
σημερινή εκδήλωση Αχτσιόγλου, Τεμπονέρα,
Χριστοδουλάκη έχουν εκπέμψει τόσο η Κου-
μουνδούρου όσο και η Χαριλάου Τρικούπη. Στις
ηγεσίες και των δύο κομμάτων επικρατεί ήδη
μεγάλος εκνευρισμός, που θα γίνει μεγαλύτε-
ρος αν στην εκδήλωση εμφανιστούν στελέχη
τους. Οπότε το μήνυμα είναι σαφές: Ή σπίτι
τους ή σπίτι τους...

Γάμος στον Πύργο Πετρέζα
με σύσσωμο το Μαξίμου 
Στο Πύργο Πετρέζα βρέθηκαν σχεδόν όλο το
Μέγαρο Μαξίμου και ο πρωθυπουργός για τον
γάμο του στενού συνεργάτη του κ. Μητσοτάκη
Έρικ Παρκς, ο οποίος παντρεύτηκε τη σύντρο-
φό του Αλεξάνδρα Γεράρδη. Ο πρωθυπουργός
κάθισε μόνο στο μυστήριο, ενώ τα υπόλοιπα
στελέχη έμειναν και στο γλέντι. Εκεί βρέθηκαν,
μεταξύ άλλων, και οι Γ. Μπρατάκος, Ά. Σκέρ-
τσος, Κυρ. Πιερρακάκης, Άλ. Πατέλης, Θ. Νέ-
ζης, Στ. Παπασταύρου, Μ. Βορίδης, Γ. Μυλωνά-
κης, Μ. Μπεκίρης, Ν. Χαρδαλιάς, Ν. Ρωμανός,
Π. Μαρινάκης, Γ. Ζωγράφος, Κ. Κάπη, Αρ. Πε-
λώνη, Γ. Ευθυμίου, Β. Ζούλας, Γ. Σμυρλής. 

Χ
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Θα βγει λευκός καπνός σήμερα;
Να σας πω την
αλήθεια, αναγκά-
στηκα να πάω σε
μέντιουμ να δω
ποιες είναι οι
προβλέψεις για τη
στάση των αγρο-
τών στη σημερινή
συνάντηση με τον
Κυριάκο Μητσο-
τάκη. Τα... μέντι-
ουμ που έχουν και
πολιτικές ικανό-
τητες μου είπαν ότι είναι δύσκολο να υπάρξει «λευκός κα-
πνός» μετά τη συνάντηση του Μαξίμου, κυρίως γιατί το πάνω
χέρι στα αγροτικά μέτωπα έχουν στελέχη του ΚΚΕ, τα οποία
για πολιτικούς λόγους επιθυμούν τη μετωπική σύγκρουση με
την κυβέρνηση για λόγους μικροπολιτικής. Στο Μαξίμου πάν-
τως δηλώνουν αισιόδοξοι.

Ο Τραμπ
«τρέμει»
τον Νίκο
τον κραταιό
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Ποιος πρωτοκλασάτος
υπουργός είναι αντίθε-

τος με την Ελάχιστη Βά-
ση Εισαγωγής για την είσο-

δο των φοιτητών στα μη κρατικά
πανεπιστήμια; 

Ένας κομματικός υπάλληλος στοχοποιεί δημο-
σιογράφους. Απίστευτα πράγματα. Είναι απορίας
άξιο πώς ένας υπάλληλος της κομματικής γρα-
φειοκρατίας του ΣΥΡΙΖΑ, ονόματι Γιώργος Τραπε-
ζιώτης (φωτό δεξιά), ο οποίος δηλώνει δημοσιο-
γράφος στον ρ/σ Στο Κόκκινο 105,5, έχει το θρά-
σος να στοχοποιεί με τόσο ωμό και ακραίο τρόπο
δύο συναδέλφους του, οι οποίες ούτε είναι ούτε
υπήρξαν στελέχη της ΝΔ. Στην ανάρτησή του στα
social media με τον τίτλο «πόετρι» (ποίημα δηλα-
δή) ένας υπάλληλος της «συριζαίικης Πράβδα» επιχειρεί δολοφονίες χαρακτή-
ρα εμφανίζοντας ως στελέχη της ΝΔ τις δημοσιογράφους Ανδριάνα Ζαρακέλη
και Λίνα Κλείτου κατά την εμφάνισή τους στην εκπομπή του Γιώργου Αυτιά στον
ΣΚΑΪ (φωτό κάτω). 

Ποιος; Ένας υπάλληλος του ΣΥΡΙΖΑ, τιμητής των πάντων! Θα μπορούσε κάποι-
ος με την ίδια λογική του παραλόγου να τον χαρακτηρίσει «κρατική οντότητα της
ελληνικής σοβιετίας» που βάζει στο κάδρο της χυδαιότητας δύο γυναίκες δημο-
σιογράφους που δεν πληρώνονται από κανένα κόμμα. 

Δύο γυναίκες δημοσιογράφους οι οποίες εργάζονται και παλεύουν χρόνια
στον ιδιωτικό τομέα. Με ποιο δικαίωμα αυτός ο «κύριος» επιχειρεί προγραφές
αλά Πολάκη, όπως όταν ο κολλητός του Αλέξη Τσίπρα στοχοποιούσε κατά τον
ίδιο τρόπο 39 δικαστές και δημοσιογράφους σε παλαιότερη ανάρτησή του; Ποι-
ος έχει δώσει αυτό το δικαίωμα σε όλους αυτούς τους κομματικούς υπαλλή-
λους, οι οποίοι σιτίζονται από την Κουμουνδούρου, να προβαίνουν σε τόσο
άθλιες πράξεις; Υπάρχει Ένωση Συντακτών ναι ή όχι; Ή υπερασπίζεται μόνο
τους υπαλλήλους της Κουμουνδούρου όταν δήθεν θίγεται η επαγγελματική
τους αξιοπρέπεια; Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης και το στενό
επιτελείο του, η Δώρα Αυγέρη (που είναι και δημοσιογράφος), πώς ανέχονται
να πληρώνουν τέτοιους δολοφόνους χαρακτήρα; Οι χυδαιότητες και οι προγρα-
φές κατά δημοσιογράφων είναι πλήγμα για τη δημοκρατία μας και τις χρεώνε-
ται συνολικά το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Αυτή η επαναλαμβανό-
μενη κατάπτυστη πρακτική δεν προκαλεί δυστυχώς καμία έκπληξη για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο οποίος είναι βουτηγμένος σε «βοθρολύματα», λέξη που χρησιμοποιεί
συχνά ο άτυπος αρχηγός του κόμματος Παύλος Πολάκης.

Δολοφονίες χαρακτήρα από υπαλλήλους
που σιτίζονται από τον ΣΥΡΙΖΑ

Χωρίς παράταξη ο ΣΥΡΙΖΑ
στις φοιτητικές εκλογές

Οι φοιτητικές εκλογές δεν έχουν
ακόμη προσδιοριστεί ημερολογιακά,
καθώς πολλά από τα τμήματα παραμέ-
νουν υπό κατάληψη, όμως φαίνεται
πως η διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ θα φέρει...
αποτελέσματα στη σύνθεση των ψηφο-
δελτίων. Για πρώτη φορά έπειτα από
δεκαετίες είναι πιθανό η Κουμουνδού-
ρου να μην εκπροσωπηθεί επίσημα
στις φοιτητικές εκλογές. Το κόμμα αν-
τιμετώπιζε πρόβλημα με την εκπροσώ-
πησή του στα πανεπιστήμια και πριν
από τη διάσπαση, πόσω μάλλον τώρα.
Ακόμη και τις «καλές εποχές» η παρά-
ταξη του ΣΥΡΙΖΑ άλλαζε όνομα σχεδόν
κάθε χρόνο για να εμφανιστεί ως κάτι
νέο που αξίζει να ψηφιστεί. Πότε Αρι-
στερή Ενότητα, πότε Bloco, πότε Δί-
κτυο. Ό,τι και αν έκαναν όμως τα μέλη
της Νεολαίας ΣΥΡΙΖΑ, τα αποτελέσματα
ήταν τα ίδια και πάντα πενιχρά. Πότε
κάτω και σπανιότερα λίγο πάνω από τα
λευκά ψηφοδέλτια. Στις τελευταίες
φοιτητικές εκλογές η παράταξη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ έλαβε 1.457 ψήφους στα ΑΕΙ της
χώρας και ποσοστό 2,59%. Κάπως έτσι
και με δεδομένο ότι οι αποχωρήσαντες
ήταν πλειοψηφία στη Νεολαία, φαίνε-
ται πως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα κατεβάσει δι-
κή του παράταξη.

Με εντολή Μητσοτάκη
ο Κατσαούνος
αναλαμβάνει
την καθημερινότητα

Με ένα email ο πρωθυπουργός ενημέ-
ρωσε όλη την κυβέρνηση για τη συγκρό-
τηση επιτροπής που θα υποστηρίζει την
προεδρία της κυβέρνησης προς τον σκο-
πό διασφάλισης της συνοχής τού κυβερ-
νητικού έργου ως προς τη λειτουργία των
δημόσιων υπηρεσιών και την εποπτεία
των φορέων του δημοσίου τομέα αναφο-
ρικά με τη σχέση τους με τους πολίτες.
Πρόεδρος της επιτροπής ορίζεται ο Γε-
ώργιος Κατσαούνος, προϊστάμενος στο
Γραφείο Κοινωνικών Υποθέσεων του Το-
μέα Επιστημονικής Υποστήριξης του
Πρωθυπουργού της Γενικής Γραμματεί-
ας Πρωθυπουργού. Θα «τρέξει» τα θέμα-
τα της καθημερινότητας. Μπαρουτοκα-
πνισμένο στέλεχος της ΝΔ που «έτρεξε»
τον προεκλογικό αγώνα στην Κεντρική
Μακεδονία. Ο κατάλληλος άνθρωπος
στην κατάλληλη θέση.

Απεταξάμην τον Βενιζέλο
Το ΠΑΣΟΚ ετοιμάζει εκδήλωση για τα

μη κρατικά ΑΕΙ και, όπως μαθαίνω, θα

καλέσει συνταγματολόγους και καθηγη-
τές εκτός από έναν: τον Βαγγέλη Βενιζέ-
λο, ο οποίος είναι υπέρ του νομοσχεδίου!
Τυχαίο; Δεν νομίζω…

Ποιο κυβερνητικό στέλε-
χος έθεσε βέτο για να
μην υπάρξουν αλλαγές

σε μεγάλο οργανισμό;

Ραντεβού μεταξύ Γεωργιάδη-Καρανίκα
Τον υπουργό Υγείας, Άδωνι Γεωργιάδη, πήγε να

δει διά ζώσης ο Νίκος Καρανίκας, πρώην ειδικός
σύμβουλος του Αλέξη Τσίπρα και νυν άτυπος σύμ-
βουλος του Στέφανου Κασσελάκη. Η σχέση των
δύο ανδρών είναι δυνατή πλέον και ενισχύεται
ακόμα περισσότερο, καθώς και οι δύο στήριξαν
νομοθετικά στις κυβερνήσεις Τσίπρα και Μητσο-
τάκη την παραγωγή και τη διάθεση φαρμακευτι-
κής κάνναβης. Τα πρώτα εργοστάσια φτιάχτηκαν

στην Κόρινθο και χθες έγινε η πρώτη παράδοση
φαρμακευτικών προϊόντων από κάνναβη από την
εταιρεία Tikun Olam Europe. Πλέον στο υπουρ-
γείο Υγείας είναι καθημερινά τα αιτήματα από διά-
φορους συλλόγους ασθενών για να μπορούν να
λάβουν προϊόντα φαρμακευτικής κάνναβης και το
αίτημά τους θα ικανοποιηθεί. H φαρμακευτική
κάνναβη έγινε η αιτία να τα βρουν δύο σκληροί
πολιτικοί αντίπαλοι. Τα
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Ο
χρόνος για τη διεξαγωγή των
ευρωπαϊκών εκλογών από τις
6 έως τις 9 Ιουνίου μετρά ήδη

αντίστροφα και οι πολιτικές δυνάμεις
προετοιμάζουν η καθεμιά το δικό της
πολιτικό αφήγημα, για να προσελκύ-
σει ένα ούτως ή άλλως απαιτητικό
ακροατήριο σε δύσκολες εποχές. Το
ενδιαφέρον για τη συγκεκριμένη δια-
δικασία παραμένει ακόμα σε χαμηλά
επίπεδα, αν και οι μετρήσεις (ευρωβα-
ρόμετρο) των τελευταίων χρόνων
έδειξαν πως η κοινή γνώμη στην ΕΕ
αντιλαμβάνεται τη σπουδαιότητα και
την επιρροή που ασκεί η ευρωπαϊκή
πολιτική σε όλη της την έκταση. Κι όλα
αυτά συμβαίνουν την ώρα που η ακρο-
δεξιά προελαύνει τουλάχιστον σε εν-
νέα κράτη-μέλη, ενώ οι παραδοσιακές
δυνάμεις μάχονται για να διατηρή-
σουν τα εκλογικά ποσοστά σε μια επο-
χή, βέβαια, που μόνο συμβατική δεν
μπορεί να χαρακτηριστεί. 

Οι Ευρωπαίοι πολίτες, ζαλισμένοι
από τις συνεχείς κρίσεις, αγωνιούν
για το παρόν, ενώ ανησυχούν έκδηλα
για το μέλλον και για το πού μπορεί να
οδηγήσουν οι γεωπολιτικές
αναταράξεις μέσα και έξω
από τα ευρωπαϊκά σύνορα.
Μια τόσο σπουδαία εκλογική
διαδικασία που αφορά στην
εκπροσώπηση στο Ευρωπαϊ-
κό Κοινοβούλιο διεξάγεται
μέσα σε ένα αντίξοο πολιτικό
περιβάλλον, όπου η ατζέντα
είναι αδιαμφισβήτητα γεμάτη
από προκλήσεις που ενδέχε-
ται μέσα από μια σωστή οπτι-
κή να εξελιχθούν ακόμα και
σε μεγάλες ευκαιρίες για τη
σφυρηλάτηση της ευρωπαϊ-
κής ιδέας και την περαιτέρω
στήριξη των πολιτικών προ-
ταγμάτων της Ενωμένης Ευ-
ρώπης. Μετά το 2020 οι  με-
ταβολές στην καθημερινότη-
τα των πολιτών συντελέστη-
καν με κινηματογραφική τα-
χύτητα, με αποτέλεσμα η
ανασφάλεια και η αβεβαιότη-
τα να κορυφωθούν σε μια Ευ-
ρώπη που καλείται πλέον να
υπερασπιστεί και να επιδιώ-
ξει τη στρατηγική της αυτο-
νομία και την πολιτική της
επιβίωση. 

Η διαχείριση του επίμαχου
project είναι σύνθετη και πο-

λύπλοκη, ενώ προϋποθέτει μια πε-
ρισσότερο πολιτική παρά γραφει-
οκρατική προσέγγιση. Το μό-
νο βέβαιο είναι πως στα ανώ-
τερα κλιμάκια των ευρωπαϊ-
κών θεσμών δεν υπάρχει η
πολυτέλεια για εφησυχασμό,
αφού οι εξελίξεις τρέχουν, τα
προβλήματα είναι υπαρκτά και
οι εχθροί της Ενωμένης Ευρώ-
πης περιμένουν στη γωνία για
να την πλήξουν ακόμα περισ-
σότερο. Μπορεί για ένα μικρό
χρονικό διάστημα η ρωσική ει-
σβολή στην Ουκρανία να μπήκε σε
δεύτερη μοίρα ως θέμα, λόγω των
εξελίξεων στη Γάζα, ωστόσο όσο
περνά ο καιρός και οι συγκρούσεις
συνεχίζονται τόσο γίνεται αντιληπτό

πως ο πόλεμος αυτός θα συνεχιστεί
για μεγάλο χρονικό διάστημα και θα

απειλεί διαρκώς όχι μόνο την
εδαφική ακεραιότητα της Ου-
κρανίας, αλλά και τη σταθερό-
τητα σε ολόκληρη  την Ευρώπη. 

Χρέος όλων των πολιτικών
δυνάμεων, τουλάχιστον εκείνων
που ανήκουν στο δημοκρατικό
τόξο ή ασπάζονται το κοινό ευ-
ρωπαϊκό όραμα, είναι να ανα-
δείξουν στον υπέρτατο βαθμό
το μέγεθος του προβλήματος

και πόσο επηρεάζουν ή μπορεί να
επηρεάσουν στο μέλλον οι πολεμικές
συγκρούσεις επί ουκρανικού εδά-
φους. Εξάλλου, οι πληθωριστικές πιέ-
σεις, οι ενεργειακές αναταράξεις και
η επισιτιστική κρίση συνιστούν κά-

ποιες από τις συνέπειες που έφεραν
στην επιφάνεια η εφαρμογή του ρω-
σικού αναθεωρητισμού και η απρό-
κλητη επίθεση των ρωσικών δυνάμε-
ων κατά μιας ανεξάρτητης χώρας. 

Ένα άλλο σημαντικό θέμα που έχει
κατά κόρον εργαλειοποιηθεί από τις
ακραίες πολιτικές δυνάμεις είναι το
μεταναστευτικό. Επηρεάζει έντονα
όχι μόνο τις τοπικές κοινωνίες στον
ευρωπαϊκό νότο, αλλά δοκιμάζει τις
αντοχές ακόμα και προηγμένων χω-
ρών όπως είναι η Γερμανία, η Αυ-
στρία, η Γαλλία και άλλες στην κεντρι-
κή και βόρεια Ευρώπη. 

Η αυστηροποίηση των σχετικών
διατάξεων σε εθνικό επίπεδο αλλά
και η εφαρμογή του νέου Συμφώνου
Μετανάστευσης και Ασύλου πρόκει-
ται να αξιολογηθούν πρακτικά το
επόμενο διάστημα, στη διάρκεια του
οποίου θα φανεί αν πέτυχαν τον σκο-
πό τους. Ωστόσο, η κατάσταση γύρω
από το συγκεκριμένο ζήτημα δεν εί-
ναι στατική, αφού τα δεδομένα ανα-
προσαρμόζονται στη σκιά των γεω-
πολιτικών αλλαγών που προκαλούν

νέες μεταναστευτικές ροές.
Γι’ αυτό και η εφαρμογή του
νέου ευρωπαϊκού σχεδίου
επιβάλλει διαρκή εγρήγορση
και μεγάλη ετοιμότητα, προ-
κειμένου να αντιμετωπιστεί
μια πιθανή νέα πίεση στα εξω-
τερικά σύνορα της ΕΕ. 

Σε όλα τα παραπάνω αξίζει
να προσθέσει κανείς και τις
τελευταίες εξελίξεις στον
πρωτογενή τομέα, όπου χιλιά-
δες παραγωγοί σε όλα τα κρά-
τη-μέλη είπαν από κοινού το
«δεν πάει άλλο», προσδοκών-
τας σε καλύτερες μέρες σε
ένα πεδίο εφαρμοσμένης πο-
λιτικής που αγγίζει την καθη-
μερινότητα του κάθε πολίτη. 

Μέσα σ’ αυτό το συνονθύ-
λευμα προβλημάτων οι πολί-
τες καλούνται να επιλέξουν
την καλύτερη δυνατή πολιτι-
κή πρόταση που θα δίνει λύ-
σεις στα προβλήματα, ελπίδα
και προοπτική. Μακριά από
τις «Σειρήνες» του λαϊκι-
σμού, αλλά κοντά σε έναν
αναγκαίο ρεαλισμό που
απαιτούν οι σημερινές, δύ-
σκολες περιστάσεις.        

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Ευρωεκλογές, 
κρίσιμη ατζέντα 
και προοπτική  
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Η
είδηση της τριπλής δολοφονίας στη Γλυφάδα και της συ-

νεπακόλουθης αυτοκτονίας του δράστη συντάραξαν την

κοινή γνώμη, όχι μόνο επειδή είναι από μόνη της ένα

σκληρό γεγονός, αλλά επειδή δεν είναι και κάτι σύνηθες για τα ελλη-

νικά δεδομένα. Όσο κι αν υπάρχει αύξηση της εγκληματικότητας, ευ-

τυχώς δεν είμαστε ακόμη στο σημείο που να έχουμε συνηθίσει τέτοι-

ου είδους συμβάντα. 

Ίσως αυτό να δικαιολογεί -εν μέρει- και το γεγονός ότι προτού καλά

καλά δημοσιοποιηθεί η ίδια η είδηση, ξεκίνησαν οι κάθε είδους ερμη-

νείες της. Και οι προσπάθειες να βρεθεί αυτό το «κάτι» πίσω από το

συμβάν. Αυτό το «κάτι» που θα κάνει την ιστορία πιο juicy, πιο μυστη-

ριώδη, που θα της δώσει την απαραίτητη νότα θρίλερ και συνωμοσιο-

λογίας. 

Ανάλογα από ποια ιδεολογική

ή προσωπική σκοπιά το βλέπει

κανείς, οι υποθέσεις και τα σε-

νάρια άρχισαν να τρέχουν γρη-

γορότερα από τον άνεμο. Κάποια

δημοσιεύματα που ανέτρεξαν

στις ενδοοικογενειακές και άλ-

λες διαμάχες της οικογένειας

Καρνέση βοήθησαν πολύ. Εφο-

πλιστική οικογένεια με «σκελε-

τούς στην ντουλάπα» και έριδες

μεταξύ αδελφών, κόντρες με άλ-

λους εφοπλιστές, υποθέσεις

εκατοντάδων εκατομμυρίων,

ένας «ξένος» δολοφόνος, ο κα-

πετάνιος που βρέθηκε στο λάθος

σημείο τη λάθος στιγμή, ιδού το

ιδανικό σκηνικό ενός ad hoc

αστυνομικού λογοτεχνικού αρι-

στουργήματος.  

Μήπως το έκανε 
ο μπάτλερ;

Ξαφνικά, όλοι ξέρουν. Ξέρουν, πρώτα απ' όλα, ότι τίποτε δεν

είναι όπως φαίνεται, τίποτε δεν είναι προφανές, υπάρχει κάτι

βαθιά κρυμμένο κάτω από τα γεγονότα, υπάρχει μια «σύνδεση»

που αρκεί να αποκωδικοποιήσει κανείς τα στοιχεία για να τη

βρει. 

Άλλος, λοιπόν, θεωρεί ότι πρόκειται για ένα ξεκάθαρα «ταξι-

κό» έγκλημα, ο δράστης είχε προσφάτως απολυθεί από την εταιρεία

και μπήκε να σκοτώσει τρεις ανθρώπους και να αυτοκτονήσει επειδή

έχασε τη δουλειά του. Πρόκειται για ένα έγκλημα που διέπραξαν ο κα-

πιταλισμός, η αποικιοκρατία, ο ιμπεριαλισμός, η στυγνή εκμετάλλευ-

ση ανθρώπου προς άνθρωπο. Τελεία και παύλα. 

Άλλος πιστεύει ότι το έγκλημα ήταν «κατ’ εντολήν» άγνωστων ή και

γνωστών δραστών και αναλύει ατελείωτα τα ενδοοικογενειακά των

Καρνέσηδων, «γνωρίζοντας» ποιος είναι ο ηθικός αυτουργός. Μα, εί-

ναι πασιφανές. Δεν βλέπατε ελληνικές ταινίες με την Τασσώ Καββα-

δία και τον Μάνο Κατράκη; Τελεία και παύλα. 

Άλλος θεωρεί ότι οι Καρνέσηδες έκαναν «σκοτεινές μπίζνες» και

αυτό τούς έφαγε. Εφοπλιστής και «σκοτεινές μπίζνες» για αυτους πά-

νε παρέα. Τελεία και παύλα. 

Και δώσ’ του σενάρια και δώσ’ του υπονοούμενα και δώσ’ του θεω-

ρίες συνωμοσίας, με απόλυτη βεβαιότητα όλες, άσχετο αν είναι αλλη-

λοαντικρουόμενες και αμοιβαίως αποκλειόμενες. 

Στο μεταξύ δεν υπάρχει απολύτως καμία απόδειξη -ή έστω ένδειξη-

που να υποστηρίζει κάποιο από αυτά τα σενάρια, τα οποία όμως έκα-

ναν την εμφάνισή τους ακόμη και σε κάποια ΜΜΕ. Είναι λίγο που βρή-

καμε με κάτι να ασχοληθούμε,

είναι λίγο που έχουμε μάθει να

ερμηνεύουμε τα πάντα, είναι

βέβαια και το γεγονός ότι ως λα-

ός δεν πιστεύουμε τίποτε και

κανέναν και νομίζουμε ότι όλοι

μάς λένε διαρκώς ψέματα ή,

πάντως, δεν μας λένε όλη την

αλήθεια. Εντάξει, σ' αυτό το τε-

λευταίο δεν έχουμε και πάρα

πολύ άδικο. 

Στοιχειώδες, 
αγαπητέ Γουότσον

Το αστυνομικό δελτίο πάντα

μάς τράβαγε το ενδιαφέρον και

πάντα μάς εξήπτε την περιέρ-

γεια. Μας διαιρούσε επίσης σε

εκείνους που πίστευαν τη μια

εκδοχή κι εκείνους που υπο-

στήριζαν φανατικά την άλλη. Πολύ πριν η αστυνομία πάρει κατα-

θέσεις ή ακόμη και αποτυπώματα από το σημείο του εγκλήμα-

τος, ως αυτοσχέδιοι Σέρλοκ Χολμς ή πρωταγωνιστές σε βιβλίο

της Αγκάθα Κρίστι, όλοι ξέρουμε τον δολοφόνο, τα κίνητρά του,

το παρασκήνιο του εγκλήματος, το κοινωνικό του υπόβαθρο, την

ιστορία του δράστη, την ψυχοπαθολογία του, τα πάντα όλα. 

Δεν είναι τόσο η ανάγκη μας να εξιχνιάσουμε το έγκλημα όσο

να πιστέψουμε σε ένα σενάριο που εξυπηρετεί τις γενικές μας

αντιλήψεις. Ένα κορυφαίο παράδειγμα ήταν η υπόθεση της Γε-

ωργίας Μπίκα. Η Ελλάδα χωρίστηκε στα δύο, χωρίς κανείς όμως να

μπορεί να ξέρει με βεβαιότητα τι έγινε. Και παραμένει διαιρεμένη για

μια υπόθεση πολύ σύνθετη. 

Ανυπόμονοι και βιαστικοί, πανεπιστήμονες του εγκλήματος, αφή-

νουμε αχαλίνωτο τον Σέρλοκ Χολμς μέσα μας, ενώ στην πραγματικό-

τητα δεν είμαστε τίποτε άλλο από μικροί Γουότσον. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ο Σέρλοκ 
Χολμς 

μέσα μας



«Ρ
αντεβού» στην Ολομέλεια της
Βουλής δίνουν αύριο Τετάρτη
κυβέρνηση και αντιπολίτευση,

οπότε και εισάγεται προς συζήτηση το νομο-
σχέδιο για την ισότητα στον πολιτικό γάμο, με
τις διαφοροποιήσεις από τα τρία κόμματα
που το στηρίζουν να δίνουν τον τόνο στη διή-
μερη συζήτηση στη Βουλή.

Για ένα τολμηρό και όχι παράτολμο βήμα
έκανε λόγο κλείνοντας τη συζήτηση στην αρ-
μόδια επιτροπή ο Άκης Σκέρτσος, τονίζοντας
ότι είναι σημαντικό που η νομοθετική πρωτο-
βουλία της κυβέρνησης ψηφίζεται από το
70% των κομμάτων. «Χτίζουμε πάνω σε αυτό

το οποίο έκανε η κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ το 2015, όταν δεν
προστάτευσε όλα τα δικαιώ-
ματα, και νομίζω ότι μπορού-
με όλοι μαζί να δημιουργή-
σουμε ένα πλαίσιο ισότητας
και δικαιοσύνης, και για τους
ανθρώπους που έχουν αυτόν
τον σεξουαλικό προσανατο-
λισμό αλλά και για τα παιδιά,

τα οποία υπάρχουν και σήμερα είναι απρο-
στάτευτα σε σχέση με τα υπόλοιπα» ανέφερε.

Ο υπουργός Επικρατείας διαβεβαίωσε ότι
η ρύθμιση που θα ψηφιστεί δεν επηρεάζει το
νομοθετικό πλαίσιο που ισχύει για την υπο-
βοηθούμενη αναπαραγωγή, κατηγορώντας
τον ΣΥΡΙΖΑ για εσωτερικές αντιφάσεις, κα-
θώς όπως σημείωσε είχε καταθέσει μια πρό-
ταση νόμου για πιο προωθημένη ρύθμιση
αναφορικά με την παρένθετη μητέρα και τώ-
ρα φέρνει τροπολογία μέσω της βουλευτή
του Αθηνάς Λινού για να αυστηροποιήσει το
πλαίσιο. 

«Βλέπω αντιφάσεις στον ΣΥΡΙΖΑ»
Σημειωτέον πως η βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ

κατέθεσε τροπολογία για την παρένθετη
κύηση, στην κατεύθυνση της αυστηροποί-
ησης του νομοθετικού πλαισίου, αναφερό-
μενη στις παθογένειες που έχουν διαγνω-
στεί από την εφαρμογή του θεσμού στη χώ-
ρα και προτάσσοντας το συμφέρον τόσο των
παιδιών όσο και των γυναικών που κυοφο-

ρούν ως παρένθετες. Σχολιάζοντας την τρο-
πολογία του ΣΥΡΙΖΑ για την παρένθετη μη-
τρότητα, ο κ. Σκέρτσος υπενθύμισε ότι «η
κυβέρνηση εξαρχής ξεκαθάρισε ότι η Ελλά-
δα ήδη έχει ένα πολύ φιλελεύθερο πλαίσιο,
ως προς τη λειτουργία και τις προϋποθέσεις,
για τους τρόπους αναπαραγωγής που υπο-
στηρίζονται από την ιατρική επιστήμη. Δεν
το αγγίζουμε. Σε κάθε περίπτωση βλέπω και
εδώ κάποιες εσωτερικές αντιφάσεις. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ κατέθεσε πριν από κάποιες μέρες μια

δική του πρόταση νόμου σε σχέση με τα ζη-
τήματα της ισότητας στον γάμο, όπου εκεί
προτείνετε ένα ακόμα πιο επιτρεπτικό πλαί-
σιο. Και τώρα έρχεστε με μια τροπολογία
που εισηγείται περιορισμό. Τελικά τι συμ-
βαίνει στο εσωτερικό σας; Είστε υπέρ ενός
πιο φιλελεύθερου πλαισίου ή είστε υπέρ
ενός πιο συσταλτικού πλαισίου; Θα το απο-
φασίσετε τώρα; Τα έχετε λύσει στο εσωτερι-
κό σας ως προς το ζήτημα αυτό; Εγώ δεν κα-
ταλαβαίνω ποια είναι η θέση σας», είπε.

Ο κ. Σκέρτσος επιτέθηκε και στο ΚΚΕ, χα-
ρακτηρίζοντας φύλο συκής τη θέση του για
εμπορευματοποίηση του γυναικείου σώμα-
τος μέσω της παρένθετης μητέρας, καθώς
όπως είπε υποκρύπτει την πάγια αντίθεση
του κόμματος στα θέματα των δικαιωμάτων
των ομοφυλόφιλων.

«Υποκριτική στάση»
« Έχετε αποκηρύξει ποτέ τα στρατόπεδα

συγκέντρωσης στην Κούβα που αιχμαλώτι-
ζαν ομοφυλόφιλους» αναρωτήθηκε ο Άκης
Σκέρτσος, προτείνοντας στο ΚΚΕ αν διαφω-
νεί με το άρθρο, να καταψηφίσει το συγκεκρι-
μένο άρθρο και όχι όλο το νομοσχέδιο, κάνο-
ντας λόγο για υποκριτική στάση.  

Από τη «γαλάζια» παράταξη διατηρήθηκαν
χαμηλοί τόνοι για τις διαφωνίες, με τη Μαρία
Συρεγγέλα να τονίζει ότι ο πρωθυπουργός
έδωσε το μήνυμα ότι σε θέματα συνείδησης
δεν τίθεται θέμα κομματικής πειθαρχίας.
«Υπήρξαν συνεχείς ενημερώσεις στους βου-
λευτές μας για το νομοσχέδιο σχετικά με την
ισότητα στον γάμο το οποίο αφορά τα παιδιά
και εκεί πρέπει να είμαστε όλοι ευαισθητο-
ποιημένοι, καθώς όλα τα παιδιά πρέπει να
έχουν ίσα δικαιώματα. Δεν μπορεί να υπάρ-
χουν παιδιά δύο ταχυτήτων», σημείωσε η
γραμματέας του κόμματος.

Ο πονοκέφαλος για τον ΣΥΡΙΖΑ ακούει στο
όνομα Παύλος Πολάκης. Όσον αφορά το ΠΑ-
ΣΟΚ, μέχρι και την ύστατη στιγμή θα γίνουν
προσπάθειες ώστε οι διαφοροποιήσεις να
περιοριστούν σε μονοψήφιο αριθμό. Το νο-
μοσχέδιο θα εισαχθεί την Τετάρτη στην Ολο-
μέλεια για να ψηφιστεί την Πέμπτη με ονομα-
στική ψηφοφορία.
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Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Σφαγή Άδωνι - Πολάκη: «Σας κατηγορώ ότι πήρατε λεφτά», είπε στον «αψύ» Σφακιανό
Μνήμες από την παλιά άγρια κόντρα τους θύμι-

σε η αντιπαράθεση Άδωνι Γεωργιάδη και Παύλου
Πολάκη χθες στη Βουλή με αιχμή και πάλι τις
προσλήψεις στο ΚΕΕΛΠΝΟ.

«Είσαι ο μοναδικός άνθρωπος στην Ελλάδα
που έχει απολύσει δύο εργαζόμενους επειδή
τους μισεί. Τόσος κακός είστε. Κάποτε είχατε
στενοχωρηθεί επειδή σας είχα παρομοιάσει με
τον σκύλο Ραν Ταν Πλαν, τελικά δεν έχετε ούτε τη
στοιχειώδη συναίσθηση ενός κυνός», ανέφερε
αρχικώς ο Άδωνις Γεωργιάδης, μιλώντας για την
υπόθεση των στελεχών του ΚΕΕΛΠΝΟ Πουλή και
Θεοφιλάτου. Συνεχίζοντας στο ίδιο μήκος κύμα-
τος, είπε προς τον βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ και

υπερσυντονιστή στη Βουλή: «Είστε ο πιο κακός
άνθρωπος στην πολιτική σκηνή. Έχετε πρωτό-
γνωρη κακία και μίσος. Σε άλλες εποχές εμένα θα
με είχατε σφάξει».

Ως απάντηση ο «αψύς Σφακιανός» Παύλος Πο-
λάκης ανέσυρε μια παροιμία χρησιμοποιώντας
την προσφιλή του τακτική. «Όπως λέει και η πα-
ροιμία, ποτέ του χοίρου το μαλλί δεν γίνεται μετά-
ξι…», είπε ο βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, για να καλέ-
σει ωστόσο αμέσως μετά τον υπουργό να δώσουν
ραντεβού στο δικαστήριο. Τότε ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης υποστήριξε ότι στον έλεγχο του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ βρέθηκαν εικονικά τιμολόγια που σχετίζον-
ται με τον υπουργό της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ,

ενώ ο έλεγχος στη δική του θητεία «τα βρήκε όλα
τζάμι», όπως σχολίασε χαρακτηριστικά.

«Σας κατηγορώ ότι πήρατε λεφτά, αυτό είναι
ξέπλυμα μαύρου χρήματος. Ο αθώος Πολάκης
που δεν έχει βάλει το δάχτυλο στο μέλι… Εγώ
βρήκα 2 εκατ. ευρώ που πληρώθηκαν με εντολή
του αδιάφθορου Παύλου Πολάκη», υποστήριξε ο
Άδωνις Γεωργιάδης, με τον προεδρεύοντα Γιώρ-
γο Λαμπρούλη να διακόπτει την άγρια σύγκρουση
και να κλείνει τα μικρόφωνα.

Οι δύο άνδρες ωστόσο συνέχισαν να αντιπαρα-
τίθενται εκτός μικροφώνων, με τον υπουργό Υγεί-
ας μάλιστα να... στέλνει φιλάκια από το βήμα στον
Σφακιανό βουλευτή!

Ο υπουργός Επικρατείας,
κλείνοντας τη συζήτηση 
στη Βουλή, τόνισε ότι είναι
σημαντικό που το νομοσχέδιο
ψηφίζεται από το 70% 
των κομμάτων

ΣΚΕΡΤΣΟΣ ΓΙΑ ΟΜΟΦΥΛΑ 

«Κάνουμε ένα 
τολμηρό βήμα 
χωρίς να είναι 
παράτολμο»



O
βουλευτής Αχαΐας της ΝΔ Ιάσονας
Φωτήλας, μιλώντας στην «Politi-
cal», ξεκαθαρίζει πως η κυβέρνη-

ση είναι ανοιχτή στον διάλογο με τους
αγρότες, στο πλαίσιο όμως των δημοσιονο-
μικών δεδομένων. Επιπλέον, στέκεται στην
αντιμετώπιση της ακρίβειας και στα όσα
έχει κάνει η ΝΔ προς αυτή την κατεύθυνση.

Παράλληλα, σχολιάζει το
επερχόμενο νομοσχέδιο
για την Παιδεία.

Είδαμε ότι παρά τις ανακοι-
νώσεις, οι αγρότες επιμέ-
νουν στις κινητοποιήσεις
τους. Θεωρείτε πως είναι
αρκετά τα μέτρα τα οποία

ανακοινώθηκαν;
Είναι γεγονός ότι η κυβέρνησή μας από την

πρώτη στιγμή έχει στηρίξει με κάθε δυνατό
τρόπο τον αγροτικό κόσμο. Αναγνωρίζουμε
ότι είναι μία από τις μεγαλύτερες «βιομηχα-
νίες» της χώρας και σε κάθε περίπτωση συμ-
βάλλει σημαντικά και στην αύξηση του ΑΕΠ
αλλά και στην κάλυψη των εγχώριων επισιτι-
στικών αναγκών. Στο πλαίσιο λοιπόν των δη-
μοσιονομικών δυνατοτήτων της χώρας ανα-
κοινώθηκαν τα πρόσθετα μέτρα για τη στήρι-
ξη των αγροτών, ενώ δεν πρέπει να παρα-
γνωρίζουμε ότι είναι η δική μας κυβέρνηση
που μείωσε τη φορολογία των αγροτών, που
διαπραγματευτήκαμε για μια πιο δίκαιη Κοι-
νή Αγροτική Πολιτική με σημαντικά οφέλη
για τη χώρα, που πολεμήσαμε τις παράνομες
ελληνοποιήσεις και διαθέσαμε πάνω από
ένα δισ. ευρώ για αποζημιώσεις από φυσι-
κές καταστροφές. O ίδιος ο πρωθυπουργός
έχει δείξει ότι είναι πάντα ανοιχτός στον διά-
λογο και η κυβέρνηση ξέρει να βρίσκει λύ-
σεις. Για το θέμα των αποζημιώσεων η πλατ-
φόρμα arogi.gov.gr θα δεχτεί νέες ή επιπρό-
σθετες αιτήσεις αρωγής για όλους όσοι
επλήγησαν κατά τη διάρκεια των ακραίων
φαινομένων.

Η ακρίβεια επηρεάζει ολοένα και περισ-
σότερο τα νοικοκυριά, με την αντιπολί-
τευση να σας ασκεί δριμεία κριτική...

Στο θέμα της ακρίβειας έχουμε πει και
μπορείτε εύκολα να το διαπιστώσετε ότι εί-
ναι ένα πρόβλημα που κατά το ένα μέρος
του είναι μεν εισαγόμενο, αλλά οφείλεται
και σε χρόνιες παθογένειες της ελληνικής
αγοράς. Πρόσφατα ο ίδιος ο πρωθυπουρ-
γός ανακοίνωσε τρία νέα μέτρα για την αν-
τιμετώπιση της ακρίβειας και συγκεκριμέ-
να την υποχρέωση των σουπερμάρκετ να
κοινοποιούν όλες τις αυξήσεις που τους
κάνουν οι προμηθευτές τους, την υποχρέ-
ωσή τους, επίσης, να ανεβάζουν καθημερι-
νά στην πλατφόρμα του e-katanalotis τις τι-
μές τους σε φρούτα και λαχανικά και, τέ-
λος, το μέτρο «η ταμπέλα με το νούμερο 5»,

που ουσιαστικά περιλαμβάνει τα προϊόντα
που οι προμηθευτές έχουν δεσμευτεί να τα
κρατήσουν σε μειωμένη τιμή -5% για ένα
εξάμηνο. Επιπλέον, στα προηγούμενα μέ-
τρα θα πρέπει να συνυπολογίσετε ότι προ-
χωρήσαμε δύο φορές σε μόνιμη αύξηση
των μισθών, μειώσαμε τους φόρους και τον
ΕΝΦΙΑ. Τα μέτρα αυτά είναι μόνιμα και τα
πήραμε επειδή μας το επέτρεψαν οι οικο-
νομικές συνθήκες και η ανάπτυξη της οι-
κονομίας μέσω του μεταρρυθμιστικού μας

προγράμματος και συμβάλλουν τώρα στην
αντιμετώπιση του πληθωρισμού, αλλά θα
παραμείνουν και την επόμενη μέρα. Ξέρε-
τε, η αντιμετώπιση της ακρίβειας είναι ένα
πολυσύνθετο θέμα, για το οποίο κανείς δεν
μπορεί αν έχει όλες τις απαντήσεις. Εμείς
έχουμε δεσμευτεί απέναντι στους πολίτες
να συμβάλλουμε με όποιον τρόπο μπορού-
με παίρνοντας ακόμα και νέα μέτρα προ-
κειμένου να δώσουμε ανάσες στον οικογε-
νειακό προϋπολογισμό.

Κινδυνεύει η παράταξη να χάσει την εκλο-
γική της βάση από τη διεύρυνση που επι-
χειρείται στο κόμμα; Πρόσφατα εντάχθηκε
και η κυρία Χριστοφιλοπούλου που προέρ-
χεται από τη δεξαμενή του ΠΑΣΟΚ…

Θέτετε μια ερώτηση σε έναν άνθρωπο που
βρίσκεται στη ΝΔ εξαιτίας αυτής της διεύ-
ρυνσης που πραγματοποιείται από τον πρω-
θυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη. Μία διεύ-
ρυνση που στις πρόσφατες εκλογές έδωσε
στη ΝΔ το συντριπτικό ποσοστό του 42%. Μία
διεύρυνση που στον πυρήνα της έχει ένα κοι-
νό συστατικό: τις μεγάλες μεταρρυθμίσεις
που έχει ανάγκη η πατρίδα μας, αυτές που θα
μας οδηγήσουν στο αύριο, που θα μας βγά-
λουν από αδιέξοδα και που θα τοποθετήσουν
τη χώρα στον πυρήνα των μεγάλων αποφά-
σεων. Σε αυτήν τη διεύρυνση είμαστε όλοι
σύμμαχοι και κανείς δεν περισσεύει.

Οι αντιδράσεις για το νομοσχέδιο για την
εκπαιδευτική μεταρρύθμιση και την
ίδρυση μη κρατικών παραρτημάτων πανε-
πιστημίων συνεχίζονται. Η αντιπολίτευση
σας κατηγορεί για υποβάθμιση της δημό-
σιας Παιδείας. Τι απαντάτε σε αυτό;

Μα, ακριβώς το αντίθετο συμβαίνει. Ενι-
σχύουμε τη δημόσια Παιδεία, δεν την υπο-
βαθμίζουμε. Γνωρίζετε καλά ότι η χρηματο-
δότηση των δημόσιων πανεπιστημίων έχει
αυξηθεί σε σχέση με το 2018 κατά 50%, αγγί-
ζοντας τα 133 εκατ. ευρώ από τον κρατικό
κορβανά. Επίσης, τα δημόσια πανεπιστήμια
άντλησαν επιπλέον κεφάλαια από το Πρό-
γραμμα Δημοσίων Επενδύσεων 125 εκατ.
ευρώ για σίτιση και στέγαση και αντλούν
χρήματα και από άλλα χρηματοδοτικά εργα-
λεία όπως το ΕΣΠΑ, το Ταμείο Ανάκαμψης
και τα ΣΔΙΤ. Η ίδρυση των μη κρατικών πανε-
πιστημίων από την άλλη πλευρά μας δίνει τη
δυνατότητα να προσελκύσουμε φοιτητές από
το εξωτερικό και ταυτόχρονα να κρατήσουμε
το δικό μας ανθρώπινο δυναμικό στη χώρα
αντί να το αφήσουμε να φύγει εκτός συνό-
ρων. Ανοίγουμε, δε, την πόρτα στην επιστρο-
φή επιστημόνων από το εξωτερικό, που θα
έχουν υψηλή εξειδίκευση και θα μπορούν
στοχευμένα να συμβάλλουν στην ανάπτυξη
της χώρας. Πρέπει όλοι να κατανοήσουμε ότι
με το προωθούμενο νομοσχέδιο τα δημόσια
πανεπιστήμια αποκτούν μεγαλύτερη ευελι-
ξία, μειώνεται η γραφειοκρατία και ενισχύε-
ται το αυτοδιοίκητό τους. Επιπλέον ενι-
σχύουμε τις συνεργασίες των δημοσίων πα-
νεπιστημίων με διεθνή ιδρύματα και αξίζει
να σας αναφέρω την πολύ καλή δουλειά που
γίνεται στο Πανεπιστήμιο Πατρών, που έχει
συνάψει συνεργασίες με Κίνα και Κύπρο,
ενώ τον τελευταίο καιρό προωθείται και συ-
νεργασία με την Αλεξάνδρεια στην Αίγυπτο.
Η ίδρυση μη κρατικών πανεπιστημίων είναι
μία σημαντική μεταρρύθμιση που οδηγεί τη
χώρα στον 21ο αιώνα και πιο κοντά στις σύγ-
χρονες εξελίξεις.

ΙΑΣΟΝΑΣ 
ΦΩΤΗΛΑΣ
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Βουλευτής Αχαΐας της ΝΔ

«Θα φέρουμε
νέα μέτρα 

για να χτυπήσουμε 
την ακρίβεια»

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Η
αποψινή παρέμβαση του Μανώλη Χρι-
στοδουλάκη -σε μια εκδήλωση που
πριν ακόμη πραγματοποιηθεί ξεσήκω-

σε εσωκομματική θύελλα σε ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ
εξαιτίας της σύνθεσης του πάνελ των ομιλητών
(Τεμπονέρας-Αχτσιόγλου)- φαίνεται πως ήταν η
αφορμή για να βγουν στην επιφάνεια κρίσιμα

ζητήματα, που για ευνόητους
λόγους ήταν επιμελώς «κρυμ-
μένα κάτω από το χαλί». 

Καταρχάς η εμφάνιση του
Μανώλη Χριστοδουλάκη στο
κάδρο των πρωταγωνιστών της
επόμενης μέρας. Ο ίδιος μπο-
ρεί να μην μπαίνει σε αυτό τον
συναγωνισμό, όμως οι συγκυ-
ρίες τον έβγαλαν μπροστά. Πό-

σω μάλλον που σε πασοκικά στέκια το όνομά
του έπαιζε εδώ και καιρό πολύ δυνατά και μάλι-
στα με προσδοκίες. Βέβαια τη δεδομένη στιγμή
όλα αυτά αποτελούν σενάρια τα οποία όπως
φαίνεται η Χαριλάου Τρικούπη δεν τα
αφήνει να πέσουν κάτω. Αίσθη-
ση, δε, έχουν προκαλέσει «πα-
ραπολιτικά» που έχουν δει το
φως της δημοσιότητας του
στιλ «θα τον λιώσει ο Αν-
δρουλάκης τον Μανώλη». Με
λίγα λόγια το σπέρμα της κα-
χυποψίας πολύ δύσκολα θα φύ-
γει στη μεταξύ τους σχέση.  

Στον δρόμο προς την ευρωκάλπη ένα άλλο
αγκάθι που έχει προκύψει είναι η πρωτοβουλία
του Ανδρέα Λοβέρδου να δημιουργήσει κόμμα.
Παρά το ότι καταβάλλεται προσπάθεια για να
απαξιωθεί το εγχείρημα του πρώην υπουργού,
εάν και εφόσον υλοποιηθεί, είναι δεδομένο ότι
θα αντλήσει ένα ποσοστό από την ίδια δεξαμενή
που απευθύνεται και το ΠΑΣΟΚ. 

«Καρφιά» και δυσφορία
Ενδεικτικό ήταν το σχόλιο του Νίκου Ανδρου-

λάκη στο «Καρφί» και η δυσφορία του επ’ αυ-
τού. «Ο κ. Λοβέρδος δεν είναι η πρώτη φορά
που αποχωρεί από το ΠΑΣΟΚ, ούτε είναι η πρώ-
τη φορά που ιδρύει κόμμα. Τα αποτελέσματα
εκείνων των επιλογών του είναι γνωστά, αλλά
παρόλα αυτά τις επαναλαμβάνει. Δεν έχω να πω
κάτι περισσότερο. Όλοι κρινόμαστε». 

Το παζλ συμπληρώνεται με την «παγωμένη
εικόνα» που παρουσιάζει το ΠΑΣΟΚ στις δημο-
σκοπήσεις. Παρά την κομματική δουλειά που
γίνεται σε επίπεδο βάσης και την κατάρρευση
του ΣΥΡΙΖΑ, αυτό δεν αποτυπώνεται στις δημο-
σκοπήσεις, με αποτέλεσμα να μπαίνει «φρένο»
στον όποιο ενθουσιασμό. Στη Χαριλάου Τρι-
κούπη πάντως δεν φαίνεται να αγχώνονται με
αυτή την εικόνα και εκτιμούν ότι το βράδυ των
ευρωεκλογών το ΠΑΣΟΚ θα είναι δεύτερο
κόμμα και θα έχει εκλέξει τέσσερις ευρωβου-
λευτές.  

Στο μεταξύ προσπαθούν να κρατήσουν χαμη-
λούς τόνους στην αναταραχή που έχει προκαλέ-
σει στο εσωτερικό της ΚΟ το νομοσχέδιο για τα
ομόφυλα ζευγάρια και η αντίδραση των βου-
λευτών να μη λάβει χαρακτήρα αμφισβήτησης.
Σήμερα εκτός απροόπτου θα συνεδριάσει ατύ-
πως για τρίτη φορά η ΚΟ προκειμένου να λειαν-

θούν ακόμη περισσότερο οι «γωνίες» των δια-
φωνούντων βουλευτών και, αν είναι δυνατόν, να
μειωθεί και ο αριθμός τους. 

Ως τώρα υπολογίζεται ότι τουλάχιστον 10
βουλευτές αντιτίθενται στις ρυθμίσεις και προ-
σανατολίζονται στην αποχή. Σε κάθε περίπτωση
πάντως δεν υπάρχει ενδεχόμενο να επιβληθεί
κομματική πειθαρχία. Όπως είναι φυσικό, η
ηγεσία του Κινήματος δεν επιθυμεί με τίποτα
στην παρούσα περίοδο να τροφοδοτήσει την

πολιτική επικαιρότητα με παραπολιτική ατζέντα
και επιλέγει τη φυγή προς τα εμπρός, ανοίγον-
τας διάλογο με τους φορείς της εκπαίδευσης
στο πλαίσιο του νόμου για τη λειτουργία μη κρα-
τικών η πανεπιστημίων. Στην εκδήλωση που
πραγματοποιήθηκε χθες δόθηκε έμφαση σε
τέσσερις τομείς: 

• Στο συνταγματικό πλαίσιο. 
• Τι ισχύει διεθνώς για τα μη κρατικά μη κερ-

δοσκοπικά πανεπιστήμια. 

• Ποιους όρους και προϋποθέσεις πρέπει να
πληρούν. 

• Πώς ταυτόχρονα θα ενισχυθεί το δημόσιο
πανεπιστήμιο. 

Ο αρμόδιος τομεάρχης Στέφανος Παραστατί-
δης επικέντρωσε την τοποθέτησή του στο
«σκανδιναβικό παράδειγμα», θέτοντας σε δια-
βούλευση μια πρόταση για την Ελλάδα σύμφω-
να με τις αρχές της σοσιαλδημοκρατίας, όπου
κυρίαρχη θέση θα κατέχει το δημόσιο πανεπι-
στήμιο. Όπως αναφέρθηκε, ενώ η λειτουργία μη
κερδοσκοπικών πανεπιστημίων γίνεται σε κοι-
νό πλαίσιο με τα δημόσια πανεπιστήμια, αυτό
επιτυγχάνεται με 4 προϋποθέσεις: 

1. Υποχρεωτικός ο μη κερδοσκοπικός χαρα-
κτήρας των μη κρατικών ιδρυμάτων για λει-
τουργία προς όφελος της διδασκαλίας, της
έρευνας και των φοιτητών.

2. Ομαλή ένταξη των μη κερδοσκοπικών στην
ανώτατη εκπαίδευση με κοινό σύστημα εισαγω-
γής, ενίσχυση της αποκέντρωσης και αποφυγή

κορεσμού σε αντικείμενα σπουδών. 
3. Αναγνώριση της αξίας των
μη κρατικών φορέων στην

παροχή επαγγελματικής και
τεχνικής εκπαίδευσης.  

4. Διαμόρφωση κοινού
πλαισίου διασφάλισης ποι-

ότητας για τα δημόσια και τα
μη κρατικά ιδρύματα ώστε να

προστατεύονται ο χρόνος, οι πόροι
και η προσπάθεια των φοιτητών. 

Προτάσεις για τα μη κρατικά ΑΕΙ
Ο επικεφαλής του InSocial και της ομάδας

προγράμματος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Χριστοδουλά-
κης επισήμανε την ανάγκη διασφάλισης του μη
κερδοσκοπικού χαρακτήρα και τη σύνδεση της
αδειοδότησης με τη στάθμη αξιολόγησης των
αντίστοιχων δημόσιων σχολών και τμημάτων.
«Αν το υπό ίδρυση τμήμα/σχολή υπολείπεται
του μέσου όρου των αξιολογημένων δημοσίων,
δεν έχει κανένα νόημα να αδειοδοτηθεί, καθώς
όχι μόνο δεν θα ενισχύει το εκπαιδευτικό επί-
πεδο, αλλά θα το υποβαθμίζει» σημείωσε βά-
ζοντας στο τραπέζι του  διαλόγου τις ακόλουθες
προτάσεις:  

• Ανεξάρτητος φορέας αξιολόγησης και πι-
στοποίησης, στο πλαίσιο μιας Ρυθμιστικής Αρ-
χής Παιδείας, που θα εγγυάται διαφάνεια, αξιο-
κρατία και δημοσιότητα δεδομένων για το σύνο-
λο των ιδρυμάτων και του προσωπικού τους
(δημοσίων, μη κρατικών, υπαρχόντων, υπό
ίδρυση). 

• Για κάθε ίδρυμα που θα φτάνει να πληροί τις
προϋποθέσεις, η ίδρυσή του θα εξαρτάται από
ειδικό νόμο, όπως συνέβη με όλα τα ανώτατα
ιδρύματα της χώρας έως σήμερα. Είναι σημαν-
τικό τα κριτήρια αδειοδότησης να εξετάζονται
ξεχωριστά κι όχι σε ένα μαζικό και ενιαίο πλαί-
σιο που μπορεί να καταστρατηγείται και να πα-
ρακάμπτει τον εθνικό σχεδιασμό. 

• Κοινό σύστημα εισαγωγής που θα εξασφα-
λίζει δικαιοσύνη και ισορροπία ανάμεσα στις
βαθμολογικές απαιτήσεις και τα απαιτούμενα
προσόντα με τα αντίστοιχα τμήματα και σχολές
των δημοσίων πανεπιστημίων. 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 

Τρία «αγκάθια» για 
τον Ανδρουλάκη
στον δρόμο προς 
τις ευρωεκλογές

Στα «κάρβουνα» ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ από
τις πρωτοβουλίες Χριστοδουλάκη, τα «παγωμένα» 

δημοσκοπικά ποσοστά αλλά και το κόμμα Λοβέρδου 



Σ
τη Νέα Υόρκη βρίσκεται ο Έλληνας
υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπε-
τρίτης, όπου χθες συναντήθηκε με τον

γενικό γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών Αντό-
νιο Γκουτέρες. Σήμερα θα συμμετάσχει σε Συ-
νεδρίαση Υψηλού Επιπέδου του Συμβουλίου
Ασφαλείας του ΟΗΕ με θέμα «Ο αντίκτυπος της
κλιματικής αλλαγής και της επισιτιστικής ανα-
σφάλειας στη διατήρηση της διεθνούς ειρήνης
και ασφάλειας». 

Όπως έκανε και στην Ουάσιγκτον κατά τη συ-
νάντησή του με τον Αμερικανό ομόλογό του Άν-
τονι Μπλίνκεν, ο Γιώργος Γεραπετρίτης
έθεσε ισχυρά το ζήτημα του Κυπριακού
και στον Αντόνιο Γκουτέρες.

Ο Έλληνας υπουργός είχε αναδείξει
στον Μπλίνκεν τις νέες ευκαιρίες που
δημιουργούνται για το Κυπριακό μετά
την ανάληψη των καθηκόντων της προ-
σωπικής απεσταλμένης του γενικού
γραμματέα του ΟΗΕ Μαρία Άνχελα Ολγκίν
Κουεγιάρ: «Πρόκειται για μια ευκαιρία να ανα-
δειχτεί εκ νέου το Κυπριακό ζήτημα και να μπο-
ρέσουμε επιτέλους να έχουμε μια βιώσιμη λύση
στο πλαίσιο των αποφάσεων του Συμβουλίου
Ασφαλείας του Οργανισμού Ηνωμένων
Εθνών».

Με δεδομένο ότι οι Αμερικανοί φαίνεται να
ελέγχουν πλήρως την πορεία των ελληνοτουρ-
κικών σχέσεων, η προσοχή στρέφεται στις εξε-
λίξεις στο Κυπριακό, καθώς αν ο Ταγίπ Ερντο-
γάν αποφασίσει να σηκώσει και πάλι τους τό-
νους της πρόκλησης -κάτι διόλου απίθανο- μια
κίνηση προς την Κύπρο θα είναι αναμενόμενη.

Το διάβημα στη Βρετανία
Ο διορισμός της νέας απεσταλμένης για το

Κυπριακό ζωήρεψε τις συνομιλίες, όμως το
διάβημα του κυπριακού υπουργείου Εξωτερι-
κών προς τη Βρετανία προκάλεσε πολλές συζη-
τήσεις για τον ρόλο του Λονδίνου στις νέες δια-
πραγματεύσεις. Αφορμή για το διάβημα ήταν οι
δηλώσεις του Βρετανού πρέσβη στη Λευκωσία,

ο οποίος είπε επί της ουσίας ότι Ελληνοκύπριοι
και Τουρκοκύπριοι είναι «συνιδρυτές» και «συ-
νιδιοκτήτες». Με άλλα λόγια, ότι οι Ελληνοκύ-
πριοι πρέπει να αναγνωρίσουν τα «έμφυτα δι-
καιώματα» των Τουρκοκυπρίων, που θα παρα-
πέμπουν στα θέματα της κυριαρχίας των «συνι-
δρυτών» της Κυπριακής Δημοκρατίας. Γίνεται
αντιληπτό πως η όλη ιδέα είναι ότι θα πρέπει να
προβεί σε μονομερή κίνηση ο Πρόεδρος της
Κυπριακής Δημοκρατίας, αποστέλλοντας επι-
στολή προς τον ηγέτη του ψευδοκράτους και
όταν απαντήσει ο Ερσίν Τατάρ -προφανώς όπως

ελπίζουν ικανοποιημένος με αυτά που
θα διαβάσει- θα ανοίξει ο δρόμος για
επανέναρξη των διαπραγματεύσεων.

Ενδεικτικός των βρετανικών διαθέ-
σεων είναι ο ορισμός ως διαμεσολαβη-
τών ενός πρώην απεσταλμένου του βρε-

τανικού υπουργείου Εξωτερικών στο
Κυπριακό, ο οποίος στη συνέχεια υπηρέ-

τησε στην Άγκυρα, και ενός δεύτερου αξιωμα-
τούχου που υπηρέτησε στην Κύπρο αλλά και
στη μόνιμη αντιπροσωπεία της χώρας του στη
Νέα Υόρκη. Αμφότεροι φαίνεται ότι θα αναλά-
βουν το βάρος των παρεμβάσεων και της προ-
ώθησης της πολιτικής του Λονδίνου για τα επό-
μενα βήματα στο Κυπριακό.

Πάντως, πηγές από τη Μεγαλόνησο λένε ότι
πρόθεση της βρετανικής κυβέρνησης είναι να
μπορέσουν με τον ένα ή τον άλλον τρόπο να πο-
δηγετήσουν την πρωτοβουλία της απεσταλμέ-
νης του ΟΗΕ, δηλαδή να καθορίσουν εν πολλοίς
την ατζέντα των συζητήσεων. Κλειδί στην όλη
συζήτηση είναι το θέμα κυριαρχίας. Η βρετανι-
κή προσέγγιση στηρίζεται στη θέση ότι οι εμ-
πλεκόμενοι θα πρέπει, στο θέμα της κυριαρ-
χίας, να κάνουν «ένα βήμα πίσω». 

«“Ευχαριστώ” από τον Σταϊνμάγερ»
Στο πλαίσιο των διαφόρων ασκήσεων επί

χάρτου που κάνουν οι Βρετανοί, μελετούν και
πάλι τη συμφωνία Αναστασιάδη - Έρογλου τον
Φεβρουάριο του 2014, η οποία σε σχέση με την

κυριαρχία αναφέρει πως είναι μεν μία, αλλά
«εκπηγάζει εξίσου από Ελληνοκυπρίους και
Τουρκοκυπρίους».

Στην Κύπρο βρέθηκε χθες και ο πρόεδρος
της Γερμανίας Φρανκ Βάλτερ Σταϊνμάγερ, ο
οποίος δήλωσε ότι η Κύπρος τόσο για τη Γερμα-
νία όσο και για την Ευρώπη είναι ένα ασφαλές
λιμάνι για την περιοχή, ειδικά μετά την τρομο-
κρατική επίθεση της Χαμάς στις 7 του Οκτωβρί-
ου στο Ισραήλ. «Ευχαριστώ την Κύπρο για τη
στήριξη που μας έδειξε», ανέφερε ο Γερμανός
πρόεδρος.

Στο πλαίσιο της προώθησης της υποψηφιότη-
τας της Ελλάδας ως μη μόνιμου μέλους του
Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών
για την περίοδο 2025-2026, ο υπουργός Εξωτε-
ρικών της χώρας μας είχε συναντήσεις και με
τους επικεφαλής των μόνιμων αντιπροσωπειών
των κρατών-μελών της Κοινότητας της Καραϊ-
βικής και γεύμα εργασίας με τους μόνιμους αν-
τιπροσώπους των Μικρών Νησιωτικών Ανα-
πτυσσόμενων Κρατών του Ειρηνικού, στους
οποίους παρουσίασε τις προτεραιότητες της ελ-
ληνικής υποψηφιότητας.

ΤΡΙΤΗ 13 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΔΙΠΛΩΜΑΤΙΑ15

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ο υπουργός Εξωτερικών στη χθεσινή συνάντησή του 
με τον γγ των Ηνωμένων Εθνών Αντόνιο Γκουτέρες

τόνισε ότι πρέπει να υπάρξει βιώσιμη λύση στο πλαίσιο
των αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ

Στον ΟΗΕ
με «ατζέντα»
το Κυπριακό



H
ταν πριν από περίπου έναν χρόνο
όταν ο Κυριάκος Μητσοτάκης κα-
λούσε την πολιτική και στρατιωτική

ηγεσία του υπουργείου Άμυνας να αναζη-
τήσει λύσεις στο ζήτημα των μεταγωγικών
αεροσκαφών. Είχε προηγηθεί η απόφαση
της χώρας μας να στείλει ανθρωπιστική
βοήθεια και δυνάμεις της Πυροσβεστικής
στην Ανατολία, όπου ο διπλός σεισμός είχε
προκαλέσει τεράστια καταστροφή και αν-
θρώπινο πόνο στους εξ ανατολών γείτονες.
Οι διαθεσιμότητες ωστόσο μεταγωγικών
αεροσκαφών ήταν σε απελπιστικά επίπεδα,
με τον ίδιο τον πρωθυπουργό να παρεμβαί-
νει ζητώντας επιτάχυνση διαδικασιών για
εξεύρεση λύσης. Έναν χρόνο μετά η εικόνα
του C-130 να απογειώνεται από τη βάση της
ΕΑΒ στην Τανάγρα και να προσγειώνεται
στην 112 Πτέρυγα Μάχης στην Ελευσίνα, αν
μη τι άλλο, έφερε συγκρατημένη αισιοδο-
ξία στο αεροπορικό επιτελείο και ελπίδα
πως το ζήτημα των μεταγωγικών μπαίνει
επιτέλους σε τροχιά επίλυσης.

Το συγκεκριμένο αεροσκάφος ήταν επί
χρόνια στα υπόστεγα της ΕΑΒ. Οικονομική
κρίση, ελλείψεις ανταλλακτικών, γραφει-
οκρατικά κωλύματα και ελλείψεις προσω-
πικού έφεραν το θηριώδες μεταγωγικό
καθηλωμένο για σχεδόν μια δεκαετία
στην Τανάγρα. Πλέον, αφού ολοκληρώθη-
καν οι μηχανολογικές και τεχνολογικές
παρεμβάσεις και αφού ανταπεξήλθε σε
όλες τις πτητικές δοκιμές, το τρίτο C-130
εντάχθηκε στη δύναμη της 356 Μοίρας
Τακτικών Μεταφορών «Ηρακλής» δίνον-
τας τεράστιες ανάσες στα ελληνικά φτερά.

Νέες προοπτικές
Τα μεταγωγικά μας πλέον είναι επτά.

Τρία C-130 και τέσσερα C-27 Spartan, με
τον αρχηγό ΓΕΑ, αντιπτέραρχο Δημοσθένη
Γρηγοριάδη, να στοχεύει μέχρι το τέλος του
2024 τα μεταγωγικά να έχουν γίνει τουλά-
χιστον δέκα.

Πώς θα γίνει αυτό; Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, οι εργασίες στο C-130, που βρί-
σκεται στο Κρατικό Εργοστάσιο Αε-
ροσκαφών στην Ελευσίνα, έχουν
σχεδόν ολοκληρωθεί και είναι θέμα
χρόνου να ξεκινήσουν οι απαιτητικές
πτητικές δοκιμές, αν δεν έχουν ήδη
ξεκινήσει. Οι εκτιμήσεις αναφέρουν
πως τους επόμενους μήνες θα έχει σί-
γουρα ενσωματωθεί στην 356 Μοίρα. 

Παράλληλα, η χώρα μας αναμένει ένα
θετικό νεύμα και από την Πορτογαλία, εκεί
όπου έχει στείλει δύο ακόμη C-130 για...
service, στο εργοστάσιο του ΝΑΤΟ. Αν όλα
πάνε κατ’ ευχήν και σύμφωνα με τα χρονο-
διαγράμματα, τέλος του έτους ο στόλος των
μεταγωγικών αεροσκαφών θα έχει μια τε-

λείως διαφορετική εικόνα, δημιουργώντας
νέες προοπτικές για την Πολεμική μας Αε-
ροπορία.

Στην ΕΑΒ παραμένουν ακόμη δύο Her-
cules, για τα οποία καταβάλλεται προσπά-
θεια να παραδοθούν. Μια σειρά ζητημάτων

όμως δεν επιτρέπει αισιοδοξία για
παράδοση εντός του τρέχοντος
έτους.

Σαφώς και η ανάταξη και των 15
μεταγωγικών αεροσκαφών είναι,
αυτήν τη στιγμή τουλάχιστον, αδύ-
νατη. Ωστόσο, ο αντιπτέραρχος Γρη-
γοριάδης φέρεται αποφασισμένος
να καταβάλει κάθε προσπάθεια

αναγέννησης του μεταγωγικού στόλου,
διερευνώντας λύσεις ακόμη και για τα C-
130 που κυριολεκτικά «σαπίζουν» στο αε-
ροδρόμιο της Τανάγρας, αφημένα επί
χρόνια στο έλεος των καιρικών φαινομέ-
νων και «κανιβαλισμένα» (αναγκαστικά)
για τη λήψη ανταλλακτικών.

Οι επαφές με άλλες χώρες
Στην επιστολή του Αμερικανού υπουρ-

γού Εξωτερικών Άντονι Mπλίνκεν προς τον
Κυριάκο Μητσοτάκη αναφέρεται ότι οι
ΗΠΑ προτίθενται μεταξύ άλλων να παρα-
χωρήσουν στην Ελλάδα από το πλεονάζον
στρατιωτικό υλικό δύο C-130 από τα απο-
θέματα.

Οι επαφές είναι σε πλήρη εξέλιξη και
αναμένεται το επόμενο διάστημα να με-
ταβεί στις ΗΠΑ κλιμάκιο της Πολεμικής
μας Αεροπορίας, το οποίο θα περάσει
από εξονυχιστικό έλεγχο τα αεροσκάφη
που προτείνονται προς παραχώρηση στη
χώρα μας.

Στελέχη της Lockheed Martin βρέθηκαν
στην Αθήνα τα προηγούμενα 24ωρα και εί-
χαν επαφές με τον αρχηγό ΓΕΑ, αντιπτέ-
ραρχο Δημοσθένη Γρηγοριάδη. Στην
ατζέντα φυσικά δεν βρέθηκαν μόνο τα με-
ταγωγικά αεροσκάφη, αλλά μια σειρά από
εξοπλιστικά προγράμματα για τα οποία εν-
διαφέρεται η χώρα μας.

Όσον αφορά τα μεταγωγικά, σύμφωνα
με πληροφορίες, αυτό που συζητήθηκε πε-
ρισσότερο δεν ήταν τόσο το κόστος για την
απόκτηση νέων αλλά η μετέπειτα υποστή-
ριξη, μιας και η χώρα μας έχει ενημερωθεί
με επίσημη επιστολή της Ουάσιγκτον για το
κόστος των C-130J.

Αυτό που έχει σημασία πάντως είναι το
γεγονός ότι οι διαθεσιμότητες των μεταγω-
γικών αεροσκαφών ξεμπουκώνουν, δίνον-
τας πολύτιμες λύσεις στο σύνολο των Ενό-
πλων Δυνάμεων. Αν μέχρι το τέλος γίνουν
δέκα ή και παραπάνω, αριθμός απολύτως
εφικτός, τότε θα μιλάμε για μια εντελώς
διαφορετική συνθήκη για τη HAF. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Αγώνας δρόμου για
αναγέννηση του 

μεταγωγικού στόλου

Αισιοδοξία μετά την τροχοδρόμηση του τρίτου C-130 στην Ελευσίνα -
Στόχος να είναι έτοιμοι δέκα «γίγαντες των ουρανών» στο τέλος του

2024 - Τι ισχύει για όσα βρίσκονται σε ΚΕΑ, ΕΑΒ και Πορτογαλία
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Κ
άθε χρόνο οι ηγέτες των θρησκειών στην Αλβανία αναλαμ-
βάνουν εκ περιτροπής την προεδρία του Διαθρησκευτικού
Συμβουλίου, που προωθεί όχι μόνο τη συνεργασία για κοι-

νωνικά θέματα μεταξύ των θρησκευμάτων, αλλά εργάζεται και για
να διασφαλιστεί η ειρηνική συνύπαρξη στην κοινωνία.  Μάλιστα, το
μοντέλο αυτό έχει αναγνωριστεί και επαινεθεί ως ένα από τα καλύ-
τερα στον κόσμο και προβάλλεται ως παράδειγμα όσον αφορά στις
σχέσεις των θρησκειών μεταξύ τους, χωρίς καμία από αυτές να
απαρνείται τον δογματικό της πυρήνα, ωστόσο συνεννοούνται σε

θέματα κοινής δράσης. Έτσι, ο Αρχιεπίσκοπος Αλ-
βανίας Αναστάσιος ανέλαβε πρόεδρος του Δια-
θρησκευτικού Συμβουλίου Αλβανίας για το 2024.

Στην πρόσφατη, πρώτη συνεδρίαση του συμ-
βουλίου συζητήθηκαν διάφορα θέματα, όπως δη-
λώσεις κάποιων ψευδοκληρικών και παρεμβά-
σεις ξένων κέντρων στις εσωτερικές υποθέσεις
των θρησκευτικών κοινοτήτων, οι οποίες καταδι-
κάστηκαν. Τονίστηκαν επίσης η ανάγκη περαιτέ-
ρω ενίσχυσης της διαθρησκευτικής συνεργασίας

προς όφελος της αλβανικής κοινωνίας, καθώς και η συνέχιση των
έντονων προσπαθειών για την  επίλυση διαφόρων κοινωνικών προ-
βλημάτων.

Το πρότυπό του
Η ιεραποστολική μαρτυρία του Αναστασίου είναι απόδειξη της

αφιέρωσής του στον Θεό και τον άνθρωπο. Με τη στάση του διδά-
σκει ότι πλησίον δεν είναι μόνο ο ομοεθνής ή ο ομόθρησκος, αλλά
το κάθε άτομο, ανεξαρτήτως καταγωγής, γλώσσας και τάξης. Πρό-
τυπό του είναι οι πρωτοχριστιανικές κοινότητες, οι οποίες ήταν
ανοικτές προς όλους αδιάκριτα.   

Με την προσευχή, το κήρυγμα, το παράδειγμα και τη συμμετοχή
του στις ανάγκες της κοινωνίας διαλαλεί «τοις μακράν και τοις εγ-
γύς» ότι η Ορθόδοξη Εκκλησία δεν είναι γκέτο, αλλά προσλαμβάνει
οικουμενικές διαστάσεις.  

Ο Μακαριώτατος έχει αποδειχθεί και έχει αναδειχθεί  πρόσωπο
αληθινής ελευθερίας, της ελευθερίας του Θεού, όπου κυριαρχεί η
αγάπη και η ζωή. 

Είναι πια διεθνώς αποδεκτό και με βεβαιότητα πιστοποιημένο
ότι ο Αναστάσιος ανοίγει νέους ορίζοντες και καινούργια μονο-
πάτια για να μπορούν οι συνάνθρωποι να βρουν τελικά τον σω-
στό δρόμο.  Η δράση του Αρχιεπισκόπου Αναστασίου είναι μια
επιβεβαίωση ότι το κάλεσμα του Θεού να Τον ακολουθήσουμε
βρίσκει και σήμερα μυστικά περάσματα στις ψυχές και ζωγρα-

φίζει τη θεϊκή ομορφιά στη σκληρή εποχή μας. Σε έναν κόσμο
που έχει εξελιχθεί σε θέατρο συγκρούσεων και αντιπαραθέσε-
ων προβάλλει ως άγγελος ειρήνης ο Αρχιεπίσκοπος Αναστά-
σιος με το χαμόγελό του, έχοντας τα χαρακτηριστικά του ταπει-
νού φύλακα των θείων εντολών, του μακρόθυμου, του πράου,
του αμνησίκακου. 

Είναι πρωτοστάτης της ειρηνικής συνύπαρξης χωρίς αλλοι-
ώσεις, διαστρεβλώσεις και αφομοιώσεις του ορθόδοξου φρονή-
ματος, των θρησκευτικών κοινοτήτων στην Αλβανία, συμβάλλοντας
με αυτό τον τρόπο στη συνοχή της κοινωνίας, πέρα και έξω από φα-

νατισμούς και ακρότητες, που δεν μπορεί και δεν επιτρέπεται να εί-
ναι γνωρίσματα των θρησκειών.

Επίτιμος πρόεδρος της οργάνωσης
«Θρησκείες για την Ειρήνη»

Ο Αρχιεπίσκοπος Αναστάσιος είναι και επίτιμος πρόεδρος της
παγκόσμιας οργάνωσης «Θρησκείες για την Ειρήνη», που περιλαμ-
βάνει  900 εκπροσώπους 100 και πλέον χωρών από τη Βόρεια και
Νότια Αμερική, την Ευρώπη, την Ασία, την Αφρική, την Αυστραλία
και την Ωκεανία.

Ο Αναστάσιος εκλέγεται από το 2009 επίτιμος πρόεδρος της Ορ-
γάνωσης, που είναι αναγνωρισμένη από τον ΟΗΕ. 

Ο προκαθήμενος της Εκκλησίας της Αλβανίας την ειρήνη την αν-
τιλαμβάνεται και την εκφράζει ως καθολική επίγνωση της κοινής
κατανόησης του αποκαλυπτικού βιώματος της Ορθοδοξίας. Η κα-
θολικότητα της συνείδησης της αλήθειας, όπως δείχνει με τη στάση
του ο κ. Αναστάσιος, ενισχύει και δεν αποκλείει την αλληλοκατα-
νόηση και τη συνεργασία.

Και ακόμη ότι προηγείται η ζωή του Πνεύματος από κάθε σχήμα,
λόγο ή τύπο. Η πορεία του είναι μια ακόμη απόδειξη πως η Εκκλη-
σία ουδέποτε έπαυσε να υπηρετεί την ιστορική αυτοσυνειδησία της
ως φορέας αγάπης, ειρήνης και δικαιοσύνης.

Και στην ποιμαντική του, στη λατρευτική του, στην κοινωνική του,
στην επιστημονική του και στη χαρισματική του δράση και διάσταση
επιδιώκει τη συσχέτιση της αλήθειας με την πραγματικότητα, που
οδηγεί στη σύζευξη και όχι στη διάσπαση.

Στον απεγκλωβισμό και όχι στον εγκλωβισμό. Στην πνευματοφο-
ρία και όχι στη νοησιαρχία. Στα ανοίγματα και όχι στα προβλήματα.

Πρόεδρος για το 2024
του Διαθρησκευτικού 
Συμβουλίου Αλβανίας

Προωθεί τη συνεργασία για κοινωνικά 
θέματα μεταξύ των θρησκευμάτων 
και εργάζεται για να διασφαλιστεί 

η ειρηνική συνύπαρξη στην κοινωνία 

ΑΡΧΙΕΠΙΣΚΟΠΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ 

του

π. Ηλία 

Μάκου
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Το Δημογραφικό προκαλεί νέες συνθήκες 
στο ασφαλιστικό και εργασιακό τοπίο

Τ
ο καλύτερο ασφαλιστικό, συνταξιοδοτικό και εργασιακό νομοσχέδιο είναι αυτό που δεν
αδικεί κανέναν και τηρείται από όλους. Όλα τα νομοσχέδια -και ειδικά αυτά που αφο-
ρούν στην εργασία και στο ασφαλιστικό σύστημα- κρίνονται στην πράξη. Σε ένα, εκ των

πραγμάτων, ευμετάβλητο δημογραφικό περιβάλλον για το επιχειρείν απαιτείται η διαμόρφω-
ση μιας ευέλικτης πολιτικής, η οποία να παρέχει μεν την απαραίτητη εργασιακή ασφάλεια
στους εργαζόμενους, αλλά και τη δυνατότητα στις επιχειρήσεις να αξιοποιήσουν το ανθρώπι-
νο δυναμικό που απασχολούν με στόχο τη βελτίωση της παραγωγικότητας και της ανταγωνι-
στικότητάς τους.

Ένα ακόμα θέμα που εμφανίζεται σήμερα να απασχολεί έντονα τον επιχειρηματικό κόσμο
είναι η σωστή εφαρμογή της «κάρτας εργασίας», όχι γιατί αντιδρά σε μια αλλαγή, αλλά γιατί
κατά περίπτωση έχει εστιάσει στις ιδιομορφίες και έχει αναδείξει τα προβλήματα που δημι-
ουργούνται κατά την εφαρμογή της. Μάλιστα πρόσφατα, σε συνεδρίαση του ΔΣ του Επιμελη-
τηρίου, το εν λόγω θέμα της κάρτας απασχόλησε τα μέλη του, τα οποία είχαν την ευκαιρία να
ανταλλάξουν θέσεις και απόψεις με υψηλόβαθμα στελέχη του ΣΕΠΕ για τα «κενά του νό-
μου» στην εφαρμογή, ενώ τονίστηκε ότι στόχος δεν πρέπει να είναι η επιβολή προστίμων, αλλά
η διαφύλαξη του υγειούς ανταγωνισμού μεταξύ των επιχειρήσεων.

Σε κάθε περίπτωση το βασικό ζητούμενο είναι η αύξηση της αξιοπρεπούς απασχόλησης με
την τήρηση των δικαιωμάτων αλλά και των υποχρεώσεων, τόσο από πλευράς εργοδοτών όσο
και εργαζομένων. Τα προγράμματα επιδοτούμενης απασχόλησης και συνεχιζόμενης επαγ-

γελματικής κατάρτισης της ΔΥΠΑ οδήγησαν στην παραμονή σημαντικού
ποσοστού στην αγορά εργασίας και σε υψηλότερες αμοιβές. Σύμφωνα με
την έκθεση του ΟΟΣΑ για 20 προγράμματα κατάρτισης της περιόδου
2017-2021 στην Ελλάδα, ο αντίκτυπος των προγραμμάτων στην απασχο-
λησιμότητα και στη διαμόρφωση των εισοδημάτων των ωφελούμενων
κρίθηκε ιδιαίτερα σημαντικός. Τόσο με τα προγράμματα επιδοτούμενης
απασχόλησης ανέργων όσο και της συνεχιζόμενης επαγγελματικής κα-
τάρτισης διάρκειας 12 και 24 μηνών το ποσοστό απασχόλησης είναι υψη-
λότερο και, παράλληλα, η αύξηση στις αποδοχές.

Το πρόβλημα έλλειψης δεξιοτήτων στην αγορά συνεχίζει να γίνεται εν-
τονότερο στα κατώτερα «πεδία εργασίας», καθώς υπάρχουν απαιτήσεις
πιστοποίησης που είναι χρονοβόρες. Και αυτό το θέμα έχει απασχολήσει
το Επιμελητήριο, το οποίο έχει δρομολογήσει με τον ΕΟΠΠΕΠ την αξιο-

ποίηση προσομοιωτών για την εκπαίδευση και την πιστοποίηση εργαζόμενων σε λιμενικές
λειτουργίες αλλά και σε υπηρεσίες logistics για κάθε μορφής μεταφορές. Στο εργασιακό τοπίο
το θέμα της εκπαίδευσης και κυρίως της μετεκπαίδευσης του προσωπικού στις νέες ψηφια-
κές και «πράσινες» τεχνολογίες παραμένει «ανοικτό», γεγονός που επηρεάζει την παραγωγι-
κότητα και την ορθή αξιοποίηση του εργατικού δυναμικού με ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Στο πλαίσιο των συνταξιοδοτικών μεταρρυθμίσεων, καθολική αποδοχή είχε η απαλλαγή των
συνταξιούχων εργαζόμενων από την παρακράτηση 30% στη σύνταξή τους και την αντικατάστα-
ση αυτού του μέτρου με την επιβολή πόρου στο ετήσιο εισόδημά τους από την εργασία τους,
που θα ισούται με το 10% επί των ασφαλιστέων αποδοχών τους. Επίσης για τους μη μισθωτούς,
με το 50% επί της επιλεγείσας ασφαλιστικής κλάσης για κύρια σύνταξη, καθώς αποτελεί σοβα-
ρό κίνητρο για την επανένταξή τους στην εργασία, ενώ θα συνεισφέρει και στην επίλυση του
προβλήματος της έλλειψης δεξιοτήτων στην αγορά. Σήμερα η αγορά ζητάει καταρτισμένο στε-
λεχιακό δυναμικό το οποίο δεν βρίσκει, γεγονός που έχει προκαλέσει σοβαρό πρόβλημα στα
οργανογράμματα επιχειρήσεων, άρα και στις γραμμές παραγωγής.

Ωστόσο οι δυσοίωνες προβλέψεις του ΟΟΣΑ και της Eurostat για τις επιπτώσεις του δημο-
γραφικού προβλήματος στο ασφαλιστικό σύστημα προξενεί φόβους κύματος φυγής με πρό-
ωρη σύνταξη τα επόμενα χρόνια προς αποφυγή μιας ενδεχόμενης μελλοντικής αύξησης των
γενικών ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης. Από την πλευρά της κυβέρνησης αυτό το ενδεχόμε-
νο αποκλείεται κατηγορηματικά, τουλάχιστον για τα επόμενα τρία χρόνια, αφού η χώρα μας
βρίσκεται στην κορυφή των χωρών της ΕΕ όσον αφορά το γενικό όριο ηλικίας συνταξιοδότη-
σης, αλλά και τη μέση πραγματική ηλικία αποχώρησης από τον ενεργό εργασιακό βίο. Τα όρια
ηλικίας έχουν κλειδώσει σε δύο βασικές κατηγορίες, είτε στα 62 έτη με 40 έτη ασφάλισης είτε
στα 67 έτη με συμπληρωμένα 15 έτη. Τονίζεται μάλιστα ότι όποια επανεξέταση για το προσδό-
κιμο ζωής, θα γίνει μετά το 2027 όπως προβλέπει η ασφαλιστική νομοθεσία. Το ζητούμενο για
τη βιωσιμότητα του ασφαλιστικού συστήματος από τη γήρανση του πληθυσμού είναι ένα και
μοναδικό, να δοθούν γενναιόδωρα κίνητρα στα νέα ζευγάρια για την αύξηση των γεννήσεων
στη χώρα μας.

του

Βασίλη 
Κορκίδη

Πρόεδρος
ΕΒΕΠ

Ακαταληψία καταλήψεων

Π
ρόσφατα έλαβε χώρα συλλαλητήριο-διαμαρτυρία των φοιτητών, γονέων,
δασκάλων, κομματ οψωμιζόμενωνκαι κομματ οκατ ευθυνόμενων
και φυσικά μπαχαλάκηδων εναντίον της λειτουργίας των ξένων ΑΕΙ.

Όλος αυτός ο εσμός των ετερόκλιτων στοιχείων, διαμαρτυρομένων χωρίς σοβαρό
-πλην του κομματικού βασικά- λόγο. Ανησυχούν για την υποβάθμιση των κρατι-
κών ΑΕΙ. Ουδέν ανακριβέστερο. Το ακριβώς αντίθετο θα συμβεί. Ήδη η κυβέρνη-
ση αναφέρθηκε στη θεσμική και οικονομική αναβάθμιση των κρατικών Πανεπι-
στημίων σε άρθρο του νομοσχεδίου της. Καθώς και σε πλήρη διοικητική αυτονο-
μία του ελληνικού δημόσιου πανεπιστημίου. Ας δεχτούμε πως αυτά δεν είναι αρ-
κετά ή δεν θα εφαρμοστούν. Ας δούμε την πραγματικότητα.

•Είμαστε άραγε (πλην ψυχανώμαλων, μπαχαλάκηδων, κομματοδίαιτων της
οπισθοδρομικής αριστερής κομπανίας και ολιγοφρενούληδων) ευχαριστημένοι
από το μαύρο (ή μήπως... ερυθρό) χάλι των ΑΕΙ μας; Δεν φαντάζομαι. Άραγε πόσο
χειρότερα μπορεί να γίνουν (όπως τα κατάντησαν οι καρκινοβατούντες… προ-
οδευτικοί εδώ και χρόνια); Δεν νομίζω πως υπάρχουν περιθώρια επιδείνωσης.
Έχω αναφερθεί στο γεγονός ότι είμαι βέβαιος πως το ανώτερο (από πάσης πλευ-
ράς: αισθητικής, λειτουργικής, αξιακής κοκ) επίπεδο των υπό ίδρυση ξένων πα-
νεπιστημιακών ιδρυμάτων θα επιφέρει βελτίωση και των κρατικών ΑΕΙ. Εκτός

αυτού η οικονομική αιμορραγία των οικογενειών που τώρα
στέλνουν στο εξωτερικό τα παιδιά τους για σπουδές θα στα-
ματήσει. Πολλοί δε κίνδυνοι επίσης θα περιοριστούν. Αλή-
θεια, πόσα συλλαλητήρια και πόσες καταλήψεις έχουν γίνει
εδώ και δεκαετίες για όσους έφυγαν και σπουδάζουν έξω;
Θυμάστε; Εγώ όχι! Τώρα γιατί; Μήπως επειδή θα εξοικονο-
μηθούν χρήματα; Θα μείνουν στον τόπο τους τα παιδιά μας;
Θα εισρέει συνάλλαγμα από ξένους φοιτητές που θα φοιτούν
στα μη κρατικά ΑΕΙ, όπως γίνεται πχ στην Κύπρο, τη Βουλγα-
ρία, την Ουγγαρία κοκ; Διαμαρτυρίες ακούγονται και για το
ότι μέτριοι ή κακοί μαθητές θα γίνονται σπουδαστές και αύ-
ριο επιστήμονες με αποτέλεσμα να χάνουν οι δικοί μας καλοί
τις δουλειές τους. Αστήρικτη και ανόητη (ή εκ του πονηρού;)
η ανησυχία τους για δύο λόγους:

Ι. Εδώ και δεκαετίες δεν πήγαιναν μέτριοι ή και κακοί μαθητές στο εξωτερικό;
Άρα προς τι η νεοφυής ανησυχία;

ΙΙ. Η κυβέρνηση έθεσε και έναν όρο/περιορισμό για τους φοιτητές των ξένων
ΑΕΙ στην Ελλάδα: θα πρέπει να υπολείπονται μόνο κατά 20% (δηλαδή, να πιάσουν,
αν η βάση για τα δημόσια ΑΕΙ είναι 10, το 8) στις πανελλαδικές εξετάσεις. Άρα δεν
ισχύουν οι άρες, μάρες και οι κομματικές, ιδεοληπτικές κουκουνάρες.

Είναι δικαίωμα των φοιτητών να διεκδικούν καλύτερες συνθήκες για τα κρατι-
κά ΑΕΙ στα οποία ήδη φοιτούν. Αλλά δεν έχουν κανένα δικαίωμα να απαιτούν την
κατάργηση των δικαιωμάτων άλλων για σπουδές (ή καλύτερες συνθήκες Παιδεί-
ας), εκτός και αν είναι… τοπογραφικό το ζήτημα. Δηλαδή, να συμφωνούν αν (οι
άλλοι) σπουδάζουν μόνον εκτός Ελλάδας(!). Ούτε φυσικά επιτυγχάνονται οι στό-
χοι τους (ή δικαιώνονται οι… «αγώνες» τους) με το να ξυλοφορτώνονται μεταξύ
τους οι «εξοργισμένες» φοιτητικές-κομματικές παρατάξεις για το ποια θα ηγηθεί
της πορείας διαμαρτυρίας. Ακόμη δεν εξυπηρετεί τον «αγώνα» τους η καταστρο-
φή των κρατικών πανεπιστημίων μας με αχρείαστες καταλήψεις. Είναι λυπηρό
και παράλογο να δηλώνουν/καταστρέφουν το ίδιο τους το σπίτι προκειμένου να
εκδικηθούν άλλους! Συνειρμικά θυμίζουν τον κερατά/απατημένο σύζυγο που
έκοψε τα γεννητικά του όργανα για να εκδικηθεί τη μοιχαλίδα!.. Όντως
υψηλού/πανεπιστημιακού επιπέδου χειρισμός! Χαμηλού/κομματικού επιπέδου
αποπροσανατολισμός!

ΥΓ.: Η διαχρονική καταστροφή και η αντιαισθητική, αηδιαστική εμφάνιση των
υπό συνεχή κατάληψη ελληνικών ΑΕΙ καθιστούν -εκτός των άλλων- επιτακτι-
κότερη την άμεση ανάγκη για ξένα μη κερδοσκοπικά πανεπιστήμια (μήπως
και η σύγκριση βελτιώσει και τα δικά μας). Μακάρι.

του

Κώστα Δημ.
Χρονόπουλου

Ιατρός
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Σ
ε μια περίοδο παγκόσμιας ανάπτυξης της αγρο-

τικής παραγωγής και αύξησης της ζήτησης τρο-

φίμων οι Έλληνες αγρότες εγκαταλείπουν το

αγροτικό επάγγελμα, με απότοκη συνέπεια την αύξηση

των εισαγωγών τροφίμων και την επιδείνωση του εμπο-

ρικού ισοζυγίου. Και τούτο, διότι η κυβέρνηση επί πέντε

χρόνια εμπαίζει τους αγρότες και υποβαθμίζει τα μεγάλα

προβλήματα του πρωτογενούς τομέα, ελλείψει μιας μα-

κροπρόθεσμης αναπτυξιακής πολιτικής για την παραγω-

γική εξωστρέφεια της χώρας και την αναγέννηση της ελ-

ληνικής περιφέρειας. Η αδράνεια και η αναποτελεσματι-

κότητα της κυβέρνησης στερούν πόρους από τους Έλλη-

νες αγρότες, ειδικά σε μια περίοδο που το εισόδημά τους

συρρικνώνεται καθημερινά από το υψηλό κόστος παρα-

γωγής, την έλλειψη εργατικών χεριών, την αθρόα και

ανεξέλεγκτη είσοδο εμπορευμάτων από διάφορες χώ-

ρες αλλά και την ακρίβεια, που αδυνατεί να καταπολεμή-

σει η κυβέρνηση, εμμένοντας στην επικοινωνιακή δια-

χείριση των μεγάλων προβλημάτων των αγροτών, αφ’ ης

στιγμής τα τρακτέρ βγουν στους δρόμους...
Πιο συγκεκριμένα, σύμφωνα με την ΕΛΣΤΑΤ, τη δε-

καετία 2009-2020 οι γεωργικές εκμεταλλεύσεις μει-
ώθηκαν κατά 26,6%, ενώ η χρησιμοποιούμενη γεωργική
έκταση κατά 18%. Εκ παραλλήλου, η αξία των εισαγωγών
των αγροτικών προϊόντων παρουσίασε αύξηση της τάξης
του 62% σε βάθος 8ετίας.  Η Ελλάδα δαπανά περισσότερα
από 10 δισεκατομμύρια  ευρώ τον χρόνο σε εισαγωγές
τροφίμων, ενώ εισάγει ακόμη και προϊόντα  στα οποία
έχει συγκριτικό ποιοτικό πλεονέκτημα, όπως τα κηπευ-
τικά. Επιπροσθέτως, την ώρα που η συνολική αξία αγο-
ράς στην ΕΕ των ευρωπαϊκών προϊόντων
ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ ανέρχεται στα 77,15 δισεκατομμύρια
ευρώ, αντιπροσωπεύοντας το 7% της συνολικής αξίας
των ευρωπαϊκών πωλήσεων του κλάδου τροφίμων, η Ελ-

λάδα καταλαμβάνει μόλις το 1,3%, παρά το γεγονός ότι
έχει καταχωρισμένα πολλά περισσότερα προϊόντα σε
σχέση με άλλες χώρες. Μολονότι η Ευρωπαϊκή Ένωση
διέθεσε στη χώρα μας σχεδόν την ίδια χρηματοδότηση
με την προηγούμενη προγραμματική περίοδο για την
ΚΑΠ, η κυβέρνηση απέτυχε να τη διαχειριστεί με ορθο-
λογικό τρόπο, προκαλώντας τεράστιες απώλειες στα ει-
σοδήματα των Ελλήνων γεωργών και κτηνοτρόφων.

Όλα δείχνουν πως από την πλευρά της κυβέρνησης δεν
υφίσταται κανένα απολύτως στρατηγικό σχέδιο. Αντιθέ-
τως, η κατάθεση του Εθνικού Στρατηγικού Σχεδίου για την
Κοινή Αγροτική Πολιτική από την κυβέρνηση στερείτο
οράματος για το αύριο της ελληνικής γεωργίας και δεν εί-
χε ξεκάθαρες στοχεύσεις. Τούτο καταδεικνύεται και από
το γεγονός ότι παρουσίαζε λανθασμένους υπολογισμούς,
αφού εντός του στρατηγικού σχεδίου υπάρχουν προβλέ-
ψεις για στρεμματικές ενισχύσεις που σήμερα μοιάζουν
με όνειρο θερινής νυκτός. Εύλογα διερωτάται κανείς: τό-
σο μεγάλη ανικανότητα υπήρχε ή δεν ήθελε η κυβέρνηση
να ακουστεί η αλήθεια προ των εθνικών εκλογών; Σε όλα
τα παραπάνω ήρθε να προστεθεί και η καταστροφική υλο-
ποίηση αυτού του αναποτελεσματικού Στρατηγικού Σχε-
δίου με προβληματικές πληρωμές, καθ’ ομολογία του αρ-
μόδιου υπουργού, και απαράδεκτες καθυστερήσεις οι
οποίες, ως φαίνεται, θα συνεχιστούν για πολύ καιρό ακό-
μα. Ο εμπαιγμός των αγροτών συνεχίζεται από την κυβέρ-
νηση μέσα από τις ανεδαφικές εξαγγελίες της (βλ. μείωση
κατά 10% του τιμολογίου του ρεύματος για τους θερινούς
μήνες, λες και τους υπόλοιπους μήνες τα θερμοκήπια δεν
χρειάζονται ενέργεια), μέσα στην απόγνωσή της να ανα-
χαιτίσει τα μπλόκα των αγροτών. 

Στην αντίπερα όχθη ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, κ. Αν-
δρουλάκης, έχει παρουσιάσει ενδελεχώς το όραμα του
ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής για έναν πρωτογενή τομέα
με εξωστρέφεια που θα οδηγήσει στην αναγέννηση της

χώρας. Οι προτάσεις του ΠΑΣΟΚ απαντούν στις σύγχρο-

νες ανάγκες των παραγωγών της χώρας μας και ελαχι-

στοποιούν τις αγκυλώσεις που προκαλεί η πολιτική της

κυβέρνησης. Ειδικότερα, προτάσσουμε την επαναδια-

πραγμάτευση του Στρατηγικού Σχεδίου της Κοινής

Αγροτικής Πολιτικής με απλοποίηση των οικολογικών

σχημάτων και προσαρμογή του στις ανάγκες της ελληνι-

κής υπαίθρου, ούτως ώστε ωφελούμενοι να είναι οι

πραγματικοί αγρότες. Προσέτι, προτείνουμε τη δημιουρ-

γία ενεργειακών κοινοτήτων σε αγροτικές περιοχές με

στόχο τον μηδενισμό του κόστους ενέργειας. Αναγκαίες

καθίστανται η κατάργηση του Ειδικού Φόρου Κατανάλω-

σης στο αγροτικό πετρέλαιο, όπως επίσης και η αναθεώ-

ρηση του κανονισμού του ΕΛΓΑ για δικαιότερες αποζη-

μιώσεις. Προτεραιότητα θα πρέπει να αποτελέσει η προ-

στασία της αγροτικής γης από κερδοσκοπικές πρακτικές

και ξένα funds. Απαραίτητη προϋπόθεση για την εισαγω-

γή τροφίμων και αγροτικών προϊόντων από τρίτες χώρες

είναι η πιστοποίησή τους σύμφωνα με τα ευρωπαϊκά και

εθνικά πρότυπα. Και φυσικά απαιτείται μηδενική ανοχή

σε πρακτικές παράνομων ελληνοποιήσεων προϊόντων.

Το ζητούμενο για το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι

ένας πρωτογενής τομέας με εξωστρέφεια. Ένας πρωτο-

γενής τομέας που θα είναι πυρήνας της ανταγωνιστικό-

τητας της χώρας. Ένας πρωτογενής τομέας που θα απο-

πνέει ανάσα αξιοπρέπειας και προοπτικής σε αγρότες,

κτηνοτρόφους, μεταποιητές, για να μείνουν στον τόπο

τους και να τον στηρίξουν.

* Δικηγόρος Αθηνών παρ’ Αρείω Πάγω, LLM Ποινικού Δι-
καίου, μέλος της Κεντρικής Πολιτικής Επιτροπής του ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, Αν. τομεάρχης Αθλητισμού του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ,
μέλος της Κεντρικής Επιτροπής Διαμεσολάβησης του
υπουργείου Δικαιοσύνης ως εκπρόσωπος της Ολομέλειας
των προέδρων των Δικηγορικών Συλλόγων Ελλάδος. 

Για έναν πρωτογενή τομέα με εξωστρέφεια

«Τ
α γεγονότα, αγαπητέ μου, τα γεγονότα». Είναι
μια περίφημη φράση που αποδίδεται στον
Βρετανό πολιτικό Μακ Μίλαν και αφορά τα

γεγονότα που ορίζουν τις εξελίξεις - ιδιαίτερα σε μια
προεκλογική περίοδο. Πολλά τα παραδείγματα ανατρο-
πής δημοσκοπικών ευρημάτων με διαφορές πάνω από
δέκα μονάδες λόγω προβλημάτων που εμφανίστηκαν
την τελευταία στιγμή. Από φυσικές καταστροφές, φω-
τιές, πλημμύρες μέχρι απρόβλεπτες αποκαλύψεις που
διέλυσαν την εικόνα του πολιτικού προσώπου ή του
κομματικού συνδυασμού που είχε φιλοτεχνήσει έντε-
χνα. Όμως όπως και στο τελευταίο σημερινό μας tip,
μόνο ένα απρόοπτο γεγονός δεν μπορεί να φέρει την
όποια καταστροφή. Χρειάζεται και κακός χειρισμός στη
διαχείριση του όποιου προβλήματος. Οι ανεπάρκειες, οι
συκοφαντίες και οι επιθέσεις που εκδηλώνονται την τε-
λευταία στιγμή, πραγματικές ή κατασκευασμένες, μπο-
ρούν να αντιμετωπιστούν με επιδέξιους τρόπους -κυ-
ρίως επικοινωνιακούς- από ειδικούς. Τα γεγονότα, όσο
αμείλικτα και αν φαίνονται, μπορούν να
ξεπεραστούν. Για τις σημερινές λεκτικές αστοχίες πολ-
λών πολιτικών προσώπων υπάρχει το αντίδοτο. 

Ως γνωστόν, η  πολιτική είναι έρωτας και
γιορτάζει, αλλά αυτός ο έρωτας δεν είναι για πειράμα-
τα, θέλει τον  Οδηγό Πολιτικής Επικοινωνίας «Ευ Πολι-
τεύεσθαι» με τα 333+1 tips, έξυπνες φράσεις... για να
μην την «πιείτε». 

1. Η προσωπική αντωνυμία «εγώ» είναι το μεγαλύτε-
ρο εμπόδιο σε όλες τις διαπροσωπικές σχέσεις ενός
πολιτικού προσώπου και όχι μόνο.

2. Στο δελτίο Τύπου θα πρέπει οι ειδήσεις και τα νέα
που περιλαμβάνονται να αξίζουν να τυπωθούν ή να
ανακοινωθούν από τα Μέσα. Μακριά από κοινοτοπίες.

3. Αρκετά από τα πολιτικά ονόματα δεν είναι μόνο
απλά ονόματα αλλά ολόκληρες «σχολές».

4. Πρακτικός και έξυπνος πολιτικός είναι όταν «που-
λάει» τη βέβαιη ήττα του στον αντίπαλο. Αρκεί να ξέρει
πώς να την «πουλήσει».

5. Στην πολιτική, όπως και στη ζωή, κάνεις φίλους
δείχνοντάς τους το ειλικρινές ενδιαφέρον σου και όχι
να προσπαθείς να τους κάνεις να ενδιαφερθούν για σέ-
να.

6. Για κάθε πολίτη το όνομά του είναι ο πιο γλυ-
κός ήχος σε οποιαδήποτε γλώσσα του κόσμου.

Φροντίστε να το θυμάστε σε κάθε επαφή που έχετε.
7. Ο πολίτης-ψηφοφόρος δεν έχει ποτέ άδικο για τις

απόψεις του. Απλώς είναι παραπληροφορημένος. Κάν-
τε χρήση της διπλωματίας για να πειστεί.

8. Στα πολιτικά διαγγέλματα, πριν ακούσουμε τα δυ-
σάρεστα πράγματα, ακούμε κάποιους επαίνους για τα
θετικά μας. Η ψυχολογία στην πολιτική επικοινωνία.
«Να σε κάψω, Γιάννη, να σε αλείψω πρώτα λάδι» λέει ο
θυμόσοφος λαός μας. 

9. Σε μια προεκλογική εκστρατεία οι υποψήφιοι της
πολυθρόνας δεν κερδίζουν μάχες, μόνο απογοητεύ-
σεις.

10. Οι χαρισματικοί πολιτικοί χαράσσουν νέους δρό-
μους, οι μέτριοι τους ακολουθούν.

11. Στην έκβαση μιας πολιτικής μάχης σημασία
έχουν το απρόοπτο γεγονός αλλά και ο τρόπος διαχεί-
ρισής του.

Περισσότερα Tips θα βρείτε στον Οδηγό Πολιτικής
Επικοινωνίας «Ευ Πολιτεύεσθαι» 333+1 tips.

Για παραγγελίες και περισσότερες διευκρινίσεις
επικοινωνήστε στο email: grammateia@nkmedia-
group.gr ή στα τηλέφωνα 2109568066- 6932266217.

του

Θανάση 
Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Tιπ πολιτικής επικοινωνίαςΚάθε Τρίτη

του

Παναγιώτη
Γκανιάτσου*



ΑΑκτιβίστριες, μετά
τη Μόνα Λίζα, έριξαν
σούπα και στην 
«Άνοιξη» του Μανέ
Τον πίνακα «Άνοιξη» του Μανέ έβαλαν
-μετά τη Μόνα Λίζα- στο στόχαστρο
ακτιβίστριες της οργάνωσης Riposte
Alimentaire. Oι δύο ακτιβίστριες πέ-
ταξαν σούπα στον πίνακα του 1872, ο
οποίος, ευτυχώς, προστατεύεται από
γυαλί, στο μουσείο της Λιόν όπου εκτί-
θεται το έργο τέχνης. 
Παρά την προστασία από το γυαλί,
το μουσείο ανακοίνωσε ότι θα προχω-
ρήσει σε λεπτομερή επιθεώρηση του
πίνακα ζωγραφικής μετά την επίθεση
που σημειώθηκε.  «Η φετινή άνοιξη θα
είναι η τελευταία που θα έχουμε στη
διάθεσή μας αν δεν αντιδράσουμε. Τι
θα ζωγραφίζουν οι μελλοντικοί καλλι-
τέχνες; Τι θα ονειρευόμαστε αν δεν
υπάρχει πια άνοιξη;» φώναξαν στους
εμβρόντητους αυτόπτες μάρτυρες. 
Σε ανάρτησή της στα κοινωνικά δίκτυα
η περιβαλλοντική ομάδα υποστήριξε
ότι «εμείς αγαπάμε την τέχνη, αλλά οι
μελλοντικοί καλλιτέχνες δεν θα έχουν
τίποτα να ζωγραφίσουν σε έναν κατε-
στραμμένο πλανήτη». 
Το 2022 εκτός από τη «Μόνα Λίζα»
υπενθυμίζεται ότι επίθεση δέχτηκε
και ο διάσημος πίνακας του Βίνσεντ
βαν Γκογκ «Ηλιοτρόπια», όταν πέτα-
ξαν σούπα ντομάτας πάνω του μέλη
της ομάδας ακτιβιστών για το κλίμα
Just Stop Oil. Έπειτα και ο πίνακας
«Θάνατος και Ζωή» του Γκούσταβ
Κλιμτ δέχτηκε επίθεση την ίδια χρονιά
στο μουσείο Λεοπόλντ της Αυστρίας. 
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Διεθνείς αντιδράσεις για την 
πολύνεκρη επίθεση στη Ράφα

Οι αντάρτες Χούθι της Υεμένης ανέλαβαν την ευθύνη
για την επίθεση με δύο πυραύλους κατά ελληνόκτητου
πλοίου, το οποίο επίσης επιβεβαίωσαν ότι είναι το φορτη-
γό πλοίο «Star Iris».

Ο εκπρόσωπος του φιλοϊρανικού κινήματος της Υε-
μένης, Γιάχια Σάρια, δήλωσε από το δίκτυο που ελέγ-
χουν οι Χούθι στην αραβική χώρα, το Al Masirah, ότι οι
ναυτικές δυνάμεις των Υεμενιτών ανταρτών στόχευσαν
το πλοίο «Star Iris», ισχυριζόμενος μάλιστα ότι τα

πλήγματα σε βάρος του ήταν ακριβή. Σύμφωνα με πλη-
ροφορίες της υπηρεσίας ναυτικής ασφάλειας της Βρετα-
νίας, το πλοίο πλέει προς το πλησιέστερο λιμάνι και το
πλήρωμα είναι σώο και ασφαλές μετά την επίθεση που
δέχθηκε. 

Το φορτηγό πλοίο εκτιμάται ότι κατέστη στόχος των
Χούθι εξαιτίας της σημαίας των Νήσων Μάρσαλ που φέ-
ρει. Το ανεξάρτητο πλέον κρατίδιο μέχρι το 1979 ανήκε
στη δικαιοδοσία των Ηνωμένων Πολιτειών και έκτοτε οι

σχέσεις του με τις ΗΠΑ παραμένουν στενές, ενώ φιλοξε-
νεί και αμερικανική στρατιωτική βάση. 

Ο Γιάχια Σάρια δήλωσε ακόμη πως η επιχείρηση αυτή
ήταν «μία ακόμη νίκη ενάντια στην καταπίεση του παλαι-
στινιακού λαού και μια απάντηση στην αμερικανοβρετα-
νική επιθετικότητα κατά της χώρας μας». Το πλοίο «έγινε
στόχος πυραύλων σε δύο ξεχωριστά περιστατικά» μέσα
σε 20 λεπτά και «φέρεται να χτυπήθηκε και να υπέστη
υλικές ζημιές στη δεξιά πλευρά».

Χτύπημα των Χούθι με δύο πυραύλους σε ελληνόκτητο πλοίο στην Ερυθρά Θάλασσα
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο
ι σφοδροί αεροπορικοί βομβαρ-
δισμοί του Ισραήλ στη Ράφα, πόλη
της Λωρίδας της Γάζας πάνω στα

κλειστά σύνορα με την Αίγυπτο, στοίχισαν
τη ζωή σε «περίπου 100 ανθρώπους»,
σύμφωνα με τον απολογισμό του υπουρ-
γείου Υγείας της Χαμάς, του ισλαμικού κι-
νήματος που βρίσκεται στην εξουσία στη
Λωρίδα της Γάζας από το 2007. 

Οι Aρχές του Ισραήλ ανακοίνωσαν επί-
σης πως απελευθέρωσαν δύο ομήρους
που κρατούνταν στη Ράφα, κάτι που απο-
τελεί διακηρυγμένο στόχο των στρατιωτι-
κών επιχειρήσεων στη Λωρίδα της Γάζας.
Το Ισραήλ κάλεσε τις υπηρεσίες αρωγής
του ΟΗΕ να βοηθήσουν στις προσπάθειές
του για την απομάκρυνση αμάχων από τις
εμπόλεμες ζώνες της Λωρίδας της Γάζας. 

«Προτρέπουμε τις υπηρεσίες του ΟΗΕ
να συνεργαστούν», δήλωσε ο εκπρόσωπος
της ισραηλινής κυβέρνησης, Έιλον Λέβι,
σε ενημέρωση δημοσιογράφων. «Μη λέτε
ότι δεν μπορεί να γίνει. Συνεργαστείτε μαζί
μας για να βρεθεί τρόπος» είπε.

Ο Ισραηλινός πρωθυπουργός Μπενιαμίν
Νετανιάχου είχε δόση εντολή πριν από με-
ρικές ημέρες στον στρατό του να προετοι-
μαστεί να εξαπολύσει επίθεση στη Ράφα.
Ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο Μπάιντεν πα-
ρότρυνε τον Ισραηλινό πρωθυπουργό Νε-
τανιάχου, κατά τη διάρκεια της τελευταίας
τηλεφωνικής συνδιάλεξής τους, να «εγ-
γυηθεί την ασφάλεια των αμάχων». 

Προειδοποιήσεις 
για «ανθρωπιστική καταστροφή»

Αρκετά κράτη προειδοποιούν για τον
κίνδύνο «ανθρωπιστικής καταστροφής»
σε περίπτωση επίθεσης στην πόλη. Η Ολ-
λανδία  αποφάσισε ότι δεν επιτρέπεται
πλέον να προμηθεύει το Ισραήλ με ανταλ-
λακτικά για τα μαχητικά αεροσκάφη F-35,
καθώς οι ενέργειες του ισραηλινού στρα-
τού στη Λωρίδα της Γάζας ενέχουν «σαφή
κίνδυνο σοβαρής παραβίασης του διε-
θνούς ανθρωπιστικού δικαίου». 

Την απόφαση αυτή έλαβε ολλανδικό
δικαστήριο στη Χάγη, τονίζοντας πως

«είναι αναμφισβήτητο ότι υπάρχει σαφής
κίνδυνος τα εξαγόμενα εξαρτήματα των
F-35 να χρησιμοποιηθούν σε σοβαρές
παραβιάσεις του διεθνούς ανθρωπιστι-
κού δικαίου».  

Το Ιράν από την πλευρά του διαμηνύει
ότι μία μεγάλης κλίμακας ισραηλινή επί-
θεση εναντίον του Λιβάνου «θα σήμαινε το
τέλος» του Ισραηλινού πρωθυπουργού
Μπενιαμίν Νετανιάχου. Αυτό προειδοποί-
ησε από τη Βηρυτό ο επικεφαλής της ιρα-
νικής διπλωματίας Χοσεΐν Αμίρ-Αμπντο-
λαχιάν, λέγοντας ότι «οποιαδήποτε ενέρ-
γεια του σιωνιστικού καθεστώτος του Ισ-
ραήλ με σκοπό μια επίθεση μεγάλης κλί-
μακας κατά του Λιβάνου θα σήμαινε το τέ-
λος του Νετανιάχου».  

Ο υπουργός Εξωτερικών του Ηνωμένου
Βασιλείου, Ντέιβιντ Κάμερον, με αφορμή
τις αεροπορικές επιδρομές που πραγμα-
τοποίησε το Τελ Αβίβ δήλωσε ότι το Ισραήλ
θα πρέπει να κάνει μια παύση και να σκε-
φτεί σοβαρά προτού να προβεί σε οποι-
αδήποτε περαιτέρω δράση στη Ράφα. 

Τουλάχιστον 100 Παλαιστίνιοι 
σκοτώθηκαν από τους βομβαρδισμούς

- Οι Aρχές του Ισραήλ ανακοίνωσαν
πως απελευθέρωσαν δύο ομήρους 
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Τ
ον δρόμο για τις φυλακές πήρε το πρώην ηγετικό
στέλεχος της Συνωμοσίας των Πυρήνων της Φω-
τιάς, ο Χρήστος Τσάκαλος, ο οποίος συνελήφθη

μαζί με ακόμη τρία άτομα, καθώς βρέθηκαν στην κατοχή
τους όπλα. Το δικαστήριο επέβαλε ποινή φυλάκισης δύο

ετών και ενός μήνα χωρίς αναστολή, με τον
κατηγορούμενο να αναμένεται να εκτίσει το
σύνολο της ποινής του. Ο ίδιος, σύμφωνα με
πληροφορίες, από την πρώτη στιγμή της
σύλληψής του φέρεται να υποστήριξε πως
«θέλω να δικαιωθώ για να συνεχίσω τη ζωή
του». Ο δικηγόρος του 45χρονου, Νικόλας
Αλετράς, μιλάει αποκλειστικά στην «Politi-

cal» και επισημαίνει πως τα τελευταία πέντε χρόνια που ο
πελάτης του έχει αποφυλακιστεί δεν έχει απασχολήσει τις
αρχές…

«Αναφορικά με τη συγκεκριμένη υπόθεση, είναι άξιο
αναφοράς το γεγονός ότι ο εντολέας μας δεν είχε καμία
απολύτως σχέση, ούτε καν γνώριζε τους λοιπούς συλλη-
φθέντες και ταυτόχρονα προκαλεί ερωτηματικά το πώς
από ανώνυμη πληροφορία κατά τη δικογρα-
φία λανθασμένα διαδόθηκε στον Τύπο ότι
σχετίζονται. Παρόλα αυτά η αρμόδια εισαγ-
γελέας ποινικής δίωξης ορθά διαχώρισε τη
δικογραφία και τους κατηγορουμένους,
αποδίδοντας ξεχωριστά πλημμεληματικές
κατηγορίες. Κατά την εκδίκαση της υποθέ-
σεως του εντολέα μας στα πλαίσια του Αυτό-
φωρου Μονομελούς Πλημμελειοδικείου
Αθηνών, κατά τρόπο πρωτοφανή και σιγουρά
εξαντλητικά αυστηρό, καταδικάστηκε χωρίς
να του δοθεί έστω η δυνατότητα αναστολής
εκτελέσεως της ποινής του μέχρι την εκδί-
καση της υπόθεσής του από το καθ’ ύλη αρμόδιο εφετει-
ακό δικαστήριο», επισήμανε χαρακτηριστικά.

Κλειδί οι υπολογιστές
και το τετράδιο με τις σημειώσεις

Στην ερώτησή μας για την αντίδραση του εντολέα του
όταν άκουσε την απόφαση του δικαστηρίου πως επιστρέ-
φει στη φυλακή μάς μετέφερε ακριβώς τις φράσεις που
χρησιμοποίησε.  Μάλιστα όπως φαίνεται ο 45χρονος έχει
ως πρώτη του έννοια τη σύντροφό του και το παιδί που πε-
ριμένουν… Τι είπε όμως στον δικηγόρο του; «Σήμερα η
αγωνία του είναι να καταφέρει να δικαιωθεί λαμβάνοντας
αναστολή εκτελέσεως που νομικά δικαιούται, ώστε να συ-
νεχίσει τη ζωή του» μας είπε ο κ. Αλετράς. Εντός της εβδο-
μάδας οι δικηγόροι του 45χρονου θα ζητήσουν την ανα-
στολή της εκτέλεσης της ποινής που του επιβλήθηκε με
άμεση ισχύ. Μάλιστα όπως καταγγέλλουν, πρόκειται για
«ανυπόστατες κατηγορίες και σενάρια που δεν είχαν κα-
μία σχέση με την πραγματικότητα» αναφορικά με τα περί
«προετοιμασίας βομβιστικών ενεργειών και συνεργασίες
τρομοκρατών με ποινικούς».

Όλες οι υπηρεσίες αναμένουν πλέον τα αποτελέσματα
από τα εγκληματολογικά εργαστήρια. Τα όπλα, οι υπολογι-

στές και τα τηλέφωνα θεωρήθηκαν από την αρχή «θησαυ-
ρός», μένει να αποδειχθεί. Όπως και το γεγονός πως σε
ένα τετράδιο υπάρχουν σημαντικές σημειώσεις.

Το Τμήμα Εκβιαστών έστησε την επιχείρηση σε λίγες
μόνο ώρες έπειτα από ανώνυμη πληροφορία, η
οποία έφτασε τηλεφωνικώς. Ο αριθμός δεν
ήταν εμφανής και η πληροφορία αξιοποιήθηκε
ως «σημαντική». Αυτός ήταν και ο λόγος που οι
αστυνομικοί κινήθηκαν αστραπιαία.

Αρνείται τα πάντα στην επιστολή του
Ο Χρήστος Τσάκαλος αρνείται τις κατηγορίες

και σε επιστολή που απέστειλε δίνει τη δική
του εκδοχή.

«Με ένα πλημμέλημα δύο χρόνια φυλακή,
αυτά είναι τα μαθηματικά του νέου ποινικού
κώδικα. Αρχικά έστησαν ένα τρομακτικό ψέμα

με “τρομοκράτες” και Greek Mafia, που τελι-
κά τρόμαξε και το ίδιο το ψέμα. Με συνέδε-
σαν με ΟΥΚάδες που όχι μόνο δεν γνώριζα,
αλλά αξιακά και ιδεολογικά βρισκόμαστε σε
αντίθετους κόσμους. Με συνέδεσαν με βόμ-
βες της “Greek Mafia” που είναι ένας χώρος
που μου προκαλεί αηδία. Χρησιμοποίησαν
δύο προσωπικές μου φιλίες με ανθρώπους
που έχουν πεθάνει για να στήσουν ένα σενά-
ριο που θα έδινε παράσημα στο υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη και θα τάιζε με ψέ-
ματα πρόθυμους δημοσιογράφους. Το ψέμα τους αποκα-
λύφθηκε, αλλά κανείς δεν θα μιλήσει γι’ αυτό» ανέφερε
στο μακροσκελές κείμενό του και συνέχισε: «Στο πέρα-
σμά μου από τις φυλακές είχα αναπτύξει φιλικές σχέσεις

με διάφορους ανθρώπους που βιώσαμε μαζί τη συνθήκη
του εγκλεισμού. Αυτές οι φιλικές σχέσεις δεν σήμαιναν
συνεργασία επαγγελματική ούτε και κοινούς στόχους
στην περαιτέρω ζωή μας. Η αλήθεια είναι απλή και ξεκά-
θαρη. Η φιλία που είχα με συγκεκριμένους ανθρώπους,
που τώρα εδώ και αρκετό καιρό δεν βρίσκονται εν ζωή,
δεν είχε σχέση ούτε με τις επαγγελματικές ούτε με οποι-
εσδήποτε άλλες ενασχολήσεις είχαν. Οι δικές τους δου-
λειές, επιλογές, φιλίες και έχθρες ήταν δικό τους κομμάτι
και όχι δικό μου. Τα media με έχουν βαφτίσει ως άνθρωπο
που είχα στην κατοχή μου όχι ένα, αλλά παραπάνω μάλι-
στα βενζινάδικα σε συνεργασία με άλλα άτομα. Ένα ψέμα
το οποίο ποτέ και πουθενά δεν έχει την παραμικρή δόση
αλήθειας και προκαλώ την αστυνομία ή τα media που τό-
σο αρέσκονται να το επαναλαμβάνουν, να αναφέρουν το
παραμικρό στοιχείο που να το επιβεβαιώνει. Το πού δρα-
στηριοποιούμαι επαγγελματικά το ξέρουν απόλυτα η Αντι-

τρομοκρατική και όλες οι άλλες
υπηρεσίες της αστυνομίας που με
παρακολουθούσαν εδώ και χρόνια
στον χώρο εργασίας μου. Έπειτα,
πέρα από εν δυνάμει μπλεγμένο σε
κυκλώματα λαθρεμπορίας καυσί-
μων, προσπαθούν τώρα για να κά-
νουν ακόμα πιο φουσκωμένες τις
ιστορίες τους και να με εμπλέξουν
και σε υποθέσεις με λαθρεμπόριο
τσιγάρων και συγκρούσεων μεταξύ

ατόμων που ασχολούνται με αυτό. Άλλο ένα ξεκάθαρο
ψέμα και προκαλώ την αστυνομία και τα media που τώρα
το αναπαράγουν, να βγάλουν το παραμικρό στοιχείο που
δείχνει την οποιαδήποτε σχέση μου με οτιδήποτε τέτοιο.
Η αστυνομία, της οποίας τίθεμαι υπό αδιάλειπτη “επιτή-
ρηση” μετά την αποφυλάκισή μου, αν υπήρχε η παραμι-
κρή βάση σε αυτά τα μυθεύματα, να είστε σίγουροι ότι ήδη
θα είχε στήσει μια παραφουσκωμένη δικογραφία για να
πουλήσει άλλη μια “επιτυχία” της. Φτάσανε στο σημείο να
αναφέρουν ότι εξετάζουν τη συμμετοχή μου ακόμα και
στην ανατίναξη του αγωγού του νερού της Αίγινας, ξεπερ-
νώντας κατά πολύ προηγούμενα στάδια γελοιότητας».

Χ Ρ Η Σ Τ Ο Σ  Τ Σ Α Κ Α Λ Ο Σ

«Θέλω να συνεχίσω τη ζωή μου»

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Τι υποστήριξε στον δικηγόρο του, 
Νικόλα Αλετρά, το πρώην ηγετικό 

στέλεχος της Συνωμοσίας των Πυρήνων
της Φωτιάς, που οδηγήθηκε στη φυλακή
για όπλα που βρέθηκαν στην κατοχή του 

Ο Χρήστος Τσάκαλος

Ο δικηγόρος του, 
Νικόλας Αλετράς
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η κόντρα μεταξύ των μελών της οικο-
γένειας Καρνέση, τα εργασιακά του
ζητήματα αλλά και το σπίτι που του

είχαν παραχωρήσει στους Πεταλιούς και
ένα άλλο στη Γλυφάδα εξετάζονται από την
ΕΛΑΣ προκειμένου να ξεκαθαρίσει το τοπίο
γύρω από το κίνητρο. Ο Αιγύπτιος φαίνεται
να είχε στενότερες σχέσεις με τον Σπύρο
Καρνέση και ίσως να θεώρησε «εχθρούς»

του τις δυο αδερφές της οικογέ-
νειας, Μαρία και Δέσποινα Καρ-
νέση, που είχαν δικαστικές δια-
μάχες με τον πρώτο.

Ο Αιγύπτιος έφτασε στις 9:30
στην εταιρεία, πάρκαρε το ασήμι
τζιπ μέσα στο πάρκινγκ της και
ανέβηκε στον δεύτερο όροφο

χωρίς να κρατάει στα χέρια του κάποιο από τα όπλα.
Σύμφωνα με αποκλειστικές πληροφορίες, ο Αιγύπτιος
παρακαλούσε τις δύο αδερφές να τον ξαναπάρουν πί-
σω στη δουλειά, καθώς την προηγούμενη του είχαν
ανακοινώσει ότι φεύγει από το σπίτι που διαμένει και
ότι δεν χρειάζονται πια τις υπηρεσίες του. Ο 76χρονος
δράστης συνέχισε να παρακαλεί τη Μαρία να κανονίσει
να τον πάρει πίσω στη δουλειά, διότι στην ηλικία του
όπως είπε δεν θα μπορούσε να βρει ούτε άλλη εργασία
ούτε και σπίτι για να μείνει. Εκείνη τη στιγμή σύμφωνα
με τις πληροφορίες ο Αιγύπτιος και κάποιοι υπάλληλοι
διαπληκτίστηκαν έντονα, ενώ φέρεται να τον χτύπησαν
προκειμένου να φύγει. 

Ο Αιγύπτιος κατέβηκε από τον δεύτερο όροφο στο
αμάξι του, πήρε τα όπλα του και επέστρεψε, δολοφο-
νώντας στη συνέχεια τρία άτομα. Αμέσως μετά κατέβη-
κε πάλι στο πάρκινγκ όπου ήταν το αυτοκίνητό του και
εκεί έδωσε τέλος στη ζωή του. Εκεί τον βρήκαν και οι
αστυνομικοί λίγο μετά τις 10:30 όταν έφτασαν στην

εταιρεία. Από τα πυρά του Αιγύπτιου έπεσαν νεκροί η
αδερφή του εφοπλιστή Σπύρου Καρνέση, Μαρία Καρ-
νέση, ο διευθύνων σύμβουλος της ναυτιλιακής, Αντώ-
νης Βλασσάκης, ο οποίος ήταν παντρεμένος με την
αδελφή της Μαρίας Καρνέση, και ο πρώην καπετάνιος
και υπάλληλος στο λογιστήριο της εταιρείας Ηλίας
Κουκουλάρης.

Σε κατάσταση σοκ οι εργαζόμενοι
Οι άνδρες της ΕΚΑΜ εντόπισαν δύο γυναίκες μέσα

στην τουαλέτα και προσπάθησαν να τις συνεφέρουν
καθώς ήταν σε σοκ. Ο δράστης κατάφερε να ακινητο-
ποιήσει τους πάντες λίγο πριν σκορπίσει τον τρόμο.

Μία γυναίκα περιέγραψε τις εφιαλτικές στιγμές που
έζησε κρυμμένη κάτω από ένα γραφείο και υποστήριξε

πως ο Αιγύπτιος έψαχνε στοχευμένα
να βρει τα αφεντικά της εταιρείας για
να «τους καθαρίσει» επειδή τον είχαν
απολύσει. «Εγώ ήμουν στον πρώτο
όροφο. Αυτό έγινε στον δεύτερο. Ήταν
πρώην υπάλληλος που είχε απολυθεί
εδώ και καιρό και προφανώς ήθελε να
εκδικηθεί τα αφεντικά. Φώναζε σε
όλους να φύγουν, δεν ήθελε να χτυπή-
σει κάποιον άλλον από εμάς και χτύπη-
σε στοχευμένα αυτούς. Πυροβόλησε
και έναν υπάλληλο που πήγε να τον
ηρεμήσει. Κρατούσε μία κοντόκαννη
επαναληπτική καραμπίνα. Εγώ ήμουν
κάτω από το γραφείο μου και μετά μπή-
καν μέσα οι αστυνομικοί και μας έβγα-
λαν έξω. Τον είδα που ανέβαινε τη σκά-

λα. Κρατούσε ένα σακίδιο, αλλά δεν μπήκε από την εί-
σοδο έχοντας παρατεταμένο το όπλο του» ανέφερε
στους αστυνομικούς …

Σύμφωνα με εργαζόμενο όλα έγιναν επειδή μία από
τις αδερφές του εφοπλιστή τον απέλυσε ύστερα από 36
χρόνια. Επίσης, οι ίδιες πηγές αναφέρουν ότι ο δρά-
στης εργαζόταν στο κτήμα του εφοπλιστή στους Πετα-
λιούς και τον είχαν αφήσει να μένει σε ένα σπίτι που
υπήρχε στο κτήμα. Όμως πριν από λίγες μέρες τού ζή-
τησαν να αποχωρήσει και, όπως λένε οι πληροφορίες,
κάνοντάς του έξωση.

Ένας ακόμα υπάλληλος προσπάθησε να περιγράψει
τα όσα έζησε… «Ήμουν στο ισόγειο. Όλα έγιναν στους
πάνω ορόφους. Άκουσα τους δύο πρώτους πυροβολι-
σμούς. Πήγα προς τη σκάλα να δω τι γίνεται και είδα
δύο παιδιά που μου είπαν “είναι ο Άρης με όπλο και πυ-
ροβολεί”. Οπότε βγήκα από την πίσω πόρτα του γκαράζ.
Τον είδα γιατί το γραφείο μου είναι ακριβώς δίπλα στη
ράμπα», τόνισε χαρακτηριστικά στη δήλωσή του.

Έτσι… θέρισε τους εργοδότες του

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΜΥΣΤΙΚΟ ΤΟΥ ΑΙΓΥΠΤΙΟΥ 

Πώς και γιατί έγινε το μακελειό 
στη Γλυφάδα με τους τρεις νεκρούς -

Οι συγκλονιστικές μαρτυρίες υπαλλήλων

Ο Αιγύπτιος μακελάρης

Τα τρία θύματα, η Μαρία Καρνέση, ο διευθύνων σύμβουλος 
της ναυτιλιακής Αντώνης Βλασσάκης και ο πρώην καπετάνιος 

και υπάλληλος στο λογιστήριο της εταιρείας Ηλίας Κουκουλάρης.
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Η
οικογένεια Καρνέση είναι μια από τις
σημαντικότερες εφοπλιστικές οικογέ-
νειες της χώρας. Πριν από λίγο καιρό ο

Σπύρος Καρνέσης κατηγορήθηκε από τις αδερ-
φές του ότι πήρε στα τέλη του 2022 από κοινούς
λογαριασμούς τους το ποσό των 325,5 εκατ. δο-
λαρίων. Η υπόθεση που είχε αφορμή μια δικα-
στική διαμάχη μεταξύ του 85χρονου ιδρυτή,
Σπύρου Καρνέση, και των δύο αδελφών του, της
Δέσποινας (79 ετών) και Μαρίας (77 ετών) και
του 80χρονου συζύγου της πρώτης, Αντώνη
Βλασσάκη. Η δικαστική κόντρα αφορούσε πε-
ριουσία ενός δισεκατομμυρίου δολ.

Η ιστορία όμως που έχει απασχολήσει πιο έντονα εί-
ναι η φημολογούμενη διαμάχη του Σπύρου Καρνέση με
την οικογένεια του Μαρή Εμπειρίκου. Τα νησιά που κα-
τέχουν και τα σπίτια τους που ήταν απέναντι είχαν δημι-
ουργήσει μια έχθρα της οποίας ο μύθος είχε ξεπεράσει
τα σύνορα. Το νησί είναι αυτό που οι ντόπιοι ονομά-
ζουν Πεταλιοί και βρίσκεται ακριβώς απέναντι από τη
Ραφήνα. Σε αυτό υπάρχει και η βίλα της οικογένειας
που έγινε η αφορμή να έλθουν σε διαμάχη οι δυο εφο-
πλιστικές οικογένειες. Σύμφωνα με τον αστικό μύθο, οι
δυο οικογένειες έφθασαν και μέχρι τα δικαστή-
ρια, διότι η βίλα του ενός έκρυβε τη θέα του άλλου.

Η εταιρεία είναι συμφερόντων του Σπύρου Καρ-
νέση, ο οποίος διαθέτει και ένα μεγάλο ποσοστό,
63,50%, στην ΕΛΙΝΟΙΛ, η τρέχουσα αγοραία αξία
της οποίας είναι στα 50,7 εκατ. ευρώ. Ο στόλος
αποτελείται σήμερα από δύο δεξαμενόπλοια DP2
Suezmaxes shuttle tankers που κατασκευάστη-
καν το 2013 στην STX (Κορέα), οκτώ δεξαμενό-
πλοια μεταφοράς χημικών, όλα κατασκευασμένα
μεταξύ 2005 και 2015. Στα γραφεία της διαχειρί-

στριας εταιρείας απασχολούνται 45 άτομα, ενώ στους
350 ανέρχονται οι ναυτικοί. Το 2013 τα παιδιά του καπε-
τάνιου ίδρυσαν δική τους εταιρεία, τη European Mar-
itime Navigation. Υπάρχει εκκρεμότητα σύμφωνα με
πληροφορίες για το πώς θα προχωρήσει ιδιοκτησιακά ο
στόλος της European Product Carriers.

Με σημαντικό ρόλο στην παγκόσμια ναυτιλία
Από το 1978 οι δύο αδελφές και από το 1980 ο Αντώνης

Βλασσάκης άρχισαν να συνεργάζονται με τον Σπύρο

Καρνέση και τον αδελφό του, Προκόπη Καρνέση, ο
οποίος πέθανε τον Αύγουστο του 2011 σε ηλικία 70
ετών. Η Δέσποινα Καρνέση εργαζόταν ως δικηγό-
ρος, ο σύζυγός της Αντώνης Βλασσάκης είχε την
τεχνική εποπτεία του στόλου και η αδελφή της Δέ-
σποινας,  Μαρία Καρνέση, διαχειριζόταν τα οικονο-
μικά. Η εταιρεία καθ' όλη τη διάρκεια της ιστορίας
είχε πολύ σημαντικό ρόλο στην παγκόσμια
ναυτιλία, ιδρύθηκε το 1979 από τον Προκόπη και τον
Σπύρο Καρνέση. Ιστορικά ο όμιλος διαχειριζόταν κα-
τά μέσο όρο στόλο περίπου 35 πλοίων που εκτείνον-
ταν από δεξαμενόπλοια χημικών μέχρι VLCC και από
handysize μέχρι μεγάλα VLOC / Capesize bulk carri-

ers. Σήμερα  διαχειρίζεται στόλο χωρητικότητας περίπου
1.200.000 DWT υπό την European Product Carriers Ltd.

Τα κεντρικά γραφεία της European Navigation Inc
βρίσκονται στη Γλυφάδα, αλλά ο όμιλος διατηρεί επίσης
γραφεία στο Λονδίνο και στη Νέα Υόρκη υπεύθυνα για
όλες τις εμπορικές δραστηριότητες (κυρίως ναυλώσεις,
S&P, χρηματοδότηση και ασφάλιση). Το γραφείο στην
Αθήνα είναι υπεύθυνο για την τεχνική διαχείριση, την
εκμετάλλευση, την ασφάλιση και τη στελέχωση. Το πλή-
ρωμα για τον στόλο προέρχεται από την Ακαδημία Πλη-

ρώματος Μανίλας του ομίλου, υπό το εγκατεστημέ-
νο γραφείο στη Μανίλα και το οποίο λειτουργεί πά-
νω από 20 χρόνια.

Μέσω της καινοτομίας, η European Navigation
Inc. έχει αναπτύξει λύσεις στον σχεδιασμό από
το πρόγραμμα νεότευκτων πλοίων της, οι οποίες
από την εισαγωγή τους έχουν γίνει πρότυπο του

κλάδου. Στις 4 Νοεμβρίου του 2019, το τάνκερ
«Elka Aristotle» είχε δεχθεί  επίθεση περίπου 18

χιλιόμετρα (11 μίλια) ανοιχτά του λιμανιού του Λό-
με στο Τόγκο από ενόπλους.

Ποια είναι
η οικογένεια 

Καρνέση

Η ανακοίνωση του εφοπλιστή
Ο εφοπλιστής Σπύρος Καρνέσης (φωτό) εξέ-

δωσε χθες το απόγευμα ανακοίνωση ζητώντας
να αποφευχθεί κάθε συσχέτιση με οποιαδή-
ποτε άλλη υπόθεση:

«Η ανείπωτη θλίψη επιβάλλει τον ελάχιστο
σεβασμό στον πόνο και το πένθος των οικογε-
νειών μας. Παρακαλούμε να αποφεύγεται κάθε
συσχέτιση με οποιαδήποτε άλλη υπόθεση. Η οικογέ-
νειά μου και εγώ δηλώνουμε βαθύτατα συντετριμμένοι από το
τραγικό και αναπάντεχο γεγονός που μας έπληξε και οδήγησε
στην απώλεια της αδελφής μου Μαρίας, του γαμπρού μου Αντώ-
νη Βλασσάκη και του συνεργάτη μας Ηλία Κουκουλάρη».
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Κως: Καταγγελία-
σοκ από 14χρονη 
για κακοποίησή της
από τον πατριό της

Βροχή πέφτουν οι καταγγελίες για
κακοποιήσεις ανήλικων. Στην Κω μια
14χρονη, παρουσία ψυχολόγου, πήγε
στο τμήμα Ασφαλείας του νησιού και
ισχυρίστηκε ότι από ηλικία 11 ετών ως
το καλοκαίρι του 2023 ο 52χρονος πα-
τριός της προέβαινε συστηματικά σε γε-
νετήσιες πράξεις παρά τη θέλησή της.

Υποστήριξε ειδικότερα πως διέμεναν
στην ίδια οικία στη Βόρεια Ελλάδα και
συστηματικά την άγγιζε στα γεννητικά
της όργανα και προσπάθησε να αφαιρέ-
σει τα ρούχα της με τη βία.

Η κατάθεση της 14χρονης δόθηκε το
πρωί της Παρασκευής παρουσία παι-
δοψυχολόγου στους αστυνομικούς, οι
οποίοι ενημέρωσαν τον εισαγγελέα
Πρωτοδικών Κω που διέταξε περαιτέ-
ρω έρευνα.  Στο πλαίσιο της προανάκρι-
σης αναμένεται να κληθεί ο 52χρονος
σε προανακριτική απολογία.

Συνελήφθη 42χρονος 
για γενετήσιες 
πράξεις σε 13χρονο

Η δεύτερη καταγγελία αφορά έναν
42χρονο από το Πακιστάν, κατηγορού-
μενο για κατάχρηση ανίκανου προς αντί-
σταση σε γενετήσια πράξη και γενετή-
σιες πράξεις με ανήλικο που συμπλή-
ρωσε τα 12 έτη.

Σύμφωνα με την Αστυνομία ο 42χρο-
νος, γνωρίζοντας το έντονο ενδιαφέρον
του αγοριού στα πατίνια που απορρέει
από τη αναπτυξιακή του δυσκολία, με το
πρόσχημα να του χαρίσει ένα πατίνι τον
οδήγησε το μεσημέρι της Παρασκευής
εντός της οικίας του και προέβη στις πα-
ραπάνω αξιόποινες πράξεις.

Μετά την καταγγελία της μητέρας του
ανηλίκου αστυνομικοί του Τμήματος
Ασφαλείας Ζεφυρίου με τη συνδρομή
αστυνομικών της ΟΠΚΕ τον ακινητοποί-
ησαν εξωτερικά της οικίας του και τον
συνέλαβαν, ενώ μετά την απολογία του
στον Εισαγγελέα Πρωτοδικών Αθηνών
προφυλακίστηκε.

Πίσω από τα κάγκελα 
και ο 2ος  YouTuber 

για τα βίντεο της ντροπής

Δύο συλλήψεις για 
τις σφαίρες που  
έπεφταν σαν χαλάζι  
σε βάφτιση στην Κρήτη

Πρωτοφανείς εικόνες, ακόμα και
για τα δεδομένα της Κρήτης, έζη-
σαν οι προσκεκλημένοι σε γλέντι
βάφτισης σε χωριό του Ηρακλείου
το περασμένο Σάββατο.

Μόλις το κέφι άναψε οι σφαίρες
άρχισαν να πέφτουν «βροχή» προς
πάσα κατεύθυνση, με αποτέλεσμα
να προκληθεί πανικός. Το επικίν-
δυνο έθιμο με τις μπαλωθιές, που
συνεχίζεται παρά τις τραγωδίες,
ολοκληρώθηκε ευτυχώς χωρίς να
τραυματιστεί κανείς.

Αυτόπτες μάρτυρες ανέφεραν
στο cretalive.gr πως μετάφεραν τις
σφαίρες μέσα σε σακούλες σκου-
πιδιών!

Ανάμεσα στους προσκεκλημέ-
νους ήταν και αρκετοί γονείς που
πήραν τα παιδιά τους και αποχώρη-
σαν από φόβο, ενώ άλλοι έφυγαν
με ημικρανία από το γλέντι.

Μετά τις έρευνες της αστυνομίας
στο κέντρο την επόμενη ημέρα και
εντοπίστηκαν 20 κάλυκες, εκτι-
μώντας ωστόσο ότι ο χώρος είχε
καθαριστεί. Επίσης έγιναν έρευνες
και σε σπίτια, όπου βρέθηκαν και
κατασχέθηκαν πυροδοτημένα φυ-
σίγγια και συνελήφθησαν δύο άν-
δρες κατηγορούμενοι για παραβά-
σεις της νομοθεσίας περί όπλων.
Πρόκειται για τον 55χρονο πατέρα
του νεοφώτιστου παιδιού και τον
36χρονο υπεύθυνο του κέντρου
διασκέδασης όπου έγινε το γλέντι
της βάφτισης, ο οποίος ισχυρίστη-
κε πως δεν αντιλήφθηκε τι συνέ-
βαινε και αφέθηκε ελεύθερος με
εντολή εισαγγελέα. Στον 55χρονο
ασκήθηκαν ποινικές διώξεις για
άσκοπους πυροβολισμούς και πα-
ράβαση του νόμου περί όπλων και
παραπέμφθηκε να δικαστεί στο Αυ-
τόφωρο.

Σ
τη φυλακή οδηγήθηκε μετά την
απολογία του ο 35χρονος YouTuber,
ο οποίος ανέβαζε επί πληρωμή στο

διαδικτυακό κανάλι του βίντεο με πρωτα-
γωνιστές άτομα με νοητική υστέρηση.

Ο κατηγορούμενος, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, ενώπιον της ανακρίτριας ανα-
γνώρισε το λάθος του και υποστή-
ριξε ότι κατάλαβε πως οι πράξεις
που του αποδίδονται είναι ηθικά
κατακριτέες, όμως ο ίδιος είχε τη
συναίνεση των θυμάτων και επι-
πλέον πίστευε πως τα βοηθούσε,
αφού για τη συμμετοχή τους στα
ντροπιαστικά βίντεο πληρώνονταν.

«Αρνείται σε κάθε περίπτωση το
ζήτημα της έλλειψης οποιασδήποτε
συναίνεσης των θυμάτων, η οποία πράγμα-
τι ενδέχεται να έχει κάποια ελαττώματα
ενόψει της ιδιαιτερότητας αυτών των παι-
διών. Σε κάθε περίπτωση τα ίδια τα παιδιά
είναι εκείνα που προσέγγισαν τον εντολέα
μου και του ζήτησαν να ενταχθούν στο κα-
νάλι το οποίο διατηρούσε στο διαδίκτυο»,
δήλωσε η συνήγορος υπεράσπισης του 
YouTuber, Αναστασία Κερχανατζίδου.

Ο κατηγορούμενος υποστήριξε επιπλέ-
ον ότι από τον περασμένο Αύγουστο είχε
σταματήσει να ανεβάζει βιντεάκια στο
διαδίκτυο και είχε κλείσει τον λογαρια-
σμό του, ωστόσο κάποια από αυτά τα βίν-
τεο συνέχιζαν να «τρέχουν». Μάλιστα
υποστήριξε πως κάποια από τα άτομα που
βιντεοσκοπούσε, όταν έκλεισε το διαδι-
κτυακό κανάλι του, απευθύνθηκαν στον
42χρονο YouTuber από το Κερατσίνι, ο

οποίος έχει επίσης προφυλακιστεί.
Υπέρ του YouTuber κατέθεσαν δύο

μάρτυρες που έχουν λάβει μέρος στα βίν-
τεο, που όμως δεν εμφανίζουν κάποιας
μορφής αναπηρία. Όπως υποστήριξαν οι
συνήγοροι υπεράσπισης του 35χρονου
στην ανακρίτρια, θέλησαν να καταθέσουν

και κάποια άτομα με νοητική υστέ-
ρηση, όμως δεν δόθηκε άδεια, κα-
θώς δεν μπορούν να καταθέσουν
χωρίς την παρουσία ψυχολόγου.

Ο έτερος YouTuber, που είχε
συλληφθεί στο Κερατσίνι και έχει
προφυλακιστεί, μιλώντας στο Star
τόνισε και αυτός ότι είχε τη συναί-
νεση των ατόμων που έπαιζαν στα
βίντεο που αναρτούσε. «Εγώ αυτά

τα άτομα δεν τα είχα βρει στον δρόμο ούτε
έμεναν στο σπίτι. Ήρθαν οικειοθελώς, με
τη θέλησή τους. Έκανα show και με έχουν
βγάλει βασανιστή. Μου είπαν θέλουμε να
κάνουμε δοκιμασίες και να πληρωνόμα-
στε… Δεν τους έχω ακουμπήσει, δεν τους
έχω μιλήσει άσχημα εκτός της εκπομπής,
είναι συνεργασία σε σόου» υποστήριξε.  

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Αναγνώρισε το λάθος του,
αλλά υποστήριξε πως είχε 
τη συναίνεση των θυμάτων
και επιπλέον πίστευε 
πως τα βοηθούσε, 
αφού τους πλήρωνε



Ρεπορτάζ: Ανδρονίκη Ζαφειρίου

Σ
υναγερμός σήμανε το μεσημέρι
της Δευτέρας στα δικαστήρια στη
Θεσσαλονίκη, καθώς εντοπίστη-

κε ένας ύποπτος φάκελος. Ο φάκελος
που απεστάλη στο Δικαστικό Μέγαρο
Θεσσαλονίκης περιείχε βόμβα που προ-
οριζόταν για την πρόεδρο Εφετών. Συγ-
κεκριμένα ο φάκελος ήταν παγιδευμένος με ζελατοδυναμίτι-
δα, η οποία θα εκρήγνυτο μόλις τον άνοιγε ο παραλήπτης.

Το αντικείμενο στάλθηκε για έλεγχο στο X-ray και αφού οι
υπεύθυνοι επιβεβαίωσαν ότι υπάρχουν μέσα καλώδια, κλήθη-

κε το Τμήμα Εξουδετέρωσης Εκρηκτικών
Μηχανισμών (ΤΕΕΜ) να τον εξετάσει. 

Σύμφωνα με την ανακοίνωση της αστυ-
νομίας, «μεσημβρινές ώρες Δευτέρα, 12
Φεβρουαρίου 2024, βρέθηκε ύποπτος
φάκελος στο Δικαστικό Μέγαρο Θεσσα-
λονίκης. Ο φάκελος ελέγχθηκε στο μη-
χάνημα X-RAY και διαπιστώθηκε ότι πε-
ριέχει εκρηκτική ύλη. Στο σημείο μετέβη

άμεσα κλιμάκιο του ΤΕΕΜ και παρέλαβε τον φάκελο. Προανά-
κριση διενεργεί η Υποδιεύθυνση Αντιμετώπισης Ειδικών Εγ-
κλημάτων Βίας Θεσσαλονίκης». Οι έμπειροι αστυνομικοί του
τμήματος προχώρησαν στην εξουδετέρωση της βόμβας.

Στην Αθήνα μετακομίζει για τα επόμενα 24ωρα ο δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης Στέλιος Αγγελούδης. Έως και την Τε-
τάρτη θα έχει επαφές με κυβερνητικά στελέχη προκειμέ-
νου να προωθήσει θέματα που αφορούν τον δήμο. Μεταξύ
των συναντήσεων είναι και αυτή με την ηγεσία του υπουρ-
γείου Εσωτερικών. Είχε προαναγγείλει εξελίξεις ο κ. Αγγε-
λούδης μετά τη συνάντηση που είχε με τον αναπληρωτή

υπουργό Θεόδωρο Λιβάνιο, ενώ στο επίκεντρο θα βρεθεί η
σχολική στέγη. Επίσης, θα έχει επαφές με στελέχη του
υπουργείου Παιδείας και του υπουργείου Εθνικής
Άμυνας. Ο κ. Αγγελούδης συνεχίζει το ασφυκτικό «πρέ-
σινγκ» προς τα υπουργεία, με στόχο να εξασφαλίσει κον-
δύλια και να λάβει διαβεβαιώσεις για έργα που πρέπει να
γίνουν στην πόλη.

Γιατί μετακομίζει και πάλι στην Αθήνα ο Στέλιος Αγγελούδης
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ΠΑΣΟΚ: Ενεργοποιείται και
πάλι ενόψει ευρωεκλογών

Έπειτα από ένα μακρύ διάλειμμα από τις πολ-
λαπλές εκλογικές αναμετρήσεις, σε ρυθμούς
ευρωεκλογών θέλει να βάλει τα τοπικά στελέχη
σιγά σιγά ο γραμματέα του ΠΑΣΟΚ Θεσσαλονί-
κης, Ευρυβιάδης Ελευθεριάδης. «Στόχος είναι
να μεταφέρουμε τη συζήτηση και τη ζύμωση
στη βάση» ανέφερε προαναγγέλλοντας σειρά
εκδηλώσεων ανά περιοχή. Επίσης αναφέρθηκε
στην «ατζέντα Θεσσαλονίκης» που τρέχει το
κόμμα όλο αυτό το διάστημα. 

Τα... άκουσε στη γειτονιά του

Ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης, παρά τις αυξη-
μένες υποχρεώσεις και την προσπάθεια
που κάνει να βάλει τάξη στον δήμο, βρέθηκε
μαζί με συνεργάτες του στην Άνω Πόλη.
Εκεί, σε συνάντηση με τους κατοίκους των
Αγίων Αναργύρων, άκουσε τα παράπονά
τους για το κυκλοφοριακό, για τις θέσεις
στάθμευσης, ενώ στο επίκεντρο της κου-
βέντας βρέθηκαν οι αναπλάσεις δρόμων
και η αποκατάσταση της οδού Ελένης Ζω-
γράφου. Ο κ. Αγγελούδης δεσμεύτηκε πως
θα επιστρέψει σύντομα σε νέα συνάντηση
με συγκεκριμένες προτάσεις για τα προ-
βλήματα. Ο δήμαρχος είχε υποσχεθεί προ-
εκλογικά πως θα βρίσκεται κοντά στους δη-
μότες, θα αφουγκράζεται τους προβληματι-
σμούς και θα αναζητά λύσεις. Και σε όλο
αυτό το πρώτο διάστημα της θητείας του τη-
ρεί ευλαβικά τις υποσχέσεις του.

Στις Βρυξέλλες η Νοτοπούλου 
Αναχωρεί με αποστολή βουλευτών για τις

Βρυξέλλες η Κατερίνα Νοτοπούλου, η οποία
δεν θα βρεθεί στην ψηφοφορία για τα ομόφυ-
λα ζευγάρια. Βέβαια, τόσο μέσα από τη συζή-
τηση στην επιτροπή όσο και με τις δημόσιες
παρεμβάσεις της τάσσεται υπέρ της ισότητας
και της προστασίας δικαιωμάτων των ομόφυ-
λων ζευγαριών και των παιδιών. 

Κόμμα σε αποδρομή 
Η προσυνεδριακή εικόνα του ΣΥΡΙΖΑ δεν εί-

ναι η καλύτερη δυνατή. Ελάχιστο ενδιαφέρον
μαθαίνουμε για συνέδρους αλλά και για νομαρ-
χιακή επιτροπή. Το πρόβλημα στον τοπικό ΣΥΡΙ-
ΖΑ είναι η λειτουργία των τοπικών οργάνων. Και
αρκετοί που βλέπουν το χάος προτιμούν να δο-
κιμάσουν την τύχη τους για την Κεντρική Επιτρο-
πή και να μην μπλέξουν με την καθημερινότητα. 

Εξουδετερώθηκε φάκελος-βόμβα που 
προοριζόταν για την πρόεδρο Εφετών 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Τι συζήτησε με
τον Στράτο Σιμόπουλο

Ο βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης Στρά-
τος Σιμόπουλος επισκέφθηκε τον δή-
μαρχο Θεσσαλονίκης, Στέλιο Αγγελού-
δη. Στη συνάντηση όπως μάθαμε συζη-
τήθηκαν η ανάπλαση της Πλατείας Δι-
οικητηρίου, η ανακαίνιση της στοάς
Αγίου Μηνά και η δημιουργία εκθεσια-
κών χώρων στα ιστορικά σχολεία της
πόλης. Παράλληλα, ο βουλευτής έθεσε
θέματα πρόσβασης σε σχολικά συγ-
κροτήματα της Τούμπας και καθαρι-
σμού οικοπέδων στην Τριανδία.

Ποιος είναι «αδερφός» 
του Άδωνι Γεωργιάδη

«Guest star» στην κοπή βασιλόπιτας
της ΟΝΝΕΔ Θεσσαλονίκης ήταν ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιαδης, ο
οποίος μίλησε  με τα καλύτερα λόγια για
τον Δημήτρη Βαρτζόπουλο. Όπως χαρα-
κτηριστικά τόνισε, «δεν είναι απλά υφυ-
πουργός μου αλλά .. .  αδερφός μου,
έχουμε άριστη συνεργασία στο δύσκολο
αυτό υπουργείο και πολλά να κάνουμε».
Κατά τα αλλα εγώ να σας πω πως ο κό-
σμος που μαζεύτηκε δεν χωρούσε να
μπει στο μαγαζί, ενώ παρών στην εκδή-
λωση ήταν και ο διευθυντης  του Γρα-
φείου Τύπου του πρωθυπουργού, Δη-
μήτρης Τσιόδρας.

Ο Θαν. Εξαδάκτυλος 
στο ευρωψηφοδέλτιο;

Και μια και μιλάμε για παρουσίες, δεν
θα μπορούσαμε να μην αναφέρουμε αυ-
τή του προέδρου του Πανελληνίου Ιατρι-
κού Συλλόγου, Θανάση Εξαδάκτυλου,
στην ημερίδα του ΕΛΚ και της ΝΔ που
έγινε στην Θεσσαλονίκη. Οι πληροφο-
ρίες λένε πως έχει «κλειδώσει» για την
ευρωλίστα. Σε αυτή την εκδήλωση το
«παρών» έδωσε και ο ευρωβουλευτής
της ΝΔ Θοδωρής Ζαγοράκης, τον
οποίο είδαμε να συνομιλεί με τον συνά-
δελφό του Μανώλη Κεφαλογιάννη.
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Κατάφερε 
τα ακατόρθωτα 
ο Λαγουδάκος

Είναι αλήθεια
ότι η προηγού-
μενη δημοτική
αρχή κοιμόταν
τον ύπνο του δι-
καίου και είχε
χάσει πολλές
χρηματοδοτή-
σεις. Με ταχεί-
ες διαδικασίες
-και εντός λί-
γων μόνο ημε-
ρών- η νέα δη-
μοτική αρχή σε

απόλυτη συνεργασία με τις υπηρεσίες του
δήμου προέβη σε επικοινωνία με το Ταμείο
Παρακαταθηκών και Δανείων, ενεργοποί-
ησε και υπέγραψε τις συμβάσεις χρηματο-
δότησης των δύο υποέργων, ύψους 6+6
εκατ. ευρώ, ενώ έλαβε και τις σχετικές
αποφάσεις έγκρισης των διαδικασιών δη-
μοπράτησης - οριακά αλλά αποτελεσματι-
κά. Μάλιστα, την περασμένη Παρασκευή ο
δήμαρχος Γιάννης Λαγουδάκος ολοκλή-
ρωσε τη διαγωνιστική διαδικασία δημο-
πράτησης αναρτώντας τους σχετικούς δια-
γωνισμούς, αποφεύγοντας την οδυνηρή
για την πόλη συνέπεια της απένταξης στην
οποία είχε οδηγήσει η αδράνεια της προ-
ηγούμενης δημοτικής αρχής. Τα κατάφερε
σε χρόνο-ρεκόρ...
Και ένα ακόμη παραπολιτικό: Ο δήμαρχος
εκτός από την εκδήλωση για τη γιορτή του
Αγίου Βαλεντίνου ετοιμάζει ήδη την επό-
μενη εκδήλωση «Καθαρά Δευτέρα με χαρ-
ταετούς, φασολάδα και σαρακοστιανά για
όλους στο Πάρκο του Σχιστού», κοντά στην
Ιερά Μονή των Αγίων Πατέρων!

Ανατροπή στην προεδρία του ΑΣΔΑ...
O

πως καλά είχε ακούσει στους διαδρόμους των δημαρ-
χείων της Δυτικής Αθήνας ο Ωτακουστής, εδώ και πολύ
καιρό κάποιοι απεργάζονταν την ανατροπή του δημάρ-

χου Περιστερίου Ανδρέα Παχατουρίδη από την προεδρία του
Αναπτυξιακού Συνδέσμου Δυτικής Αθήνας (ΑΣΔΑ).

Τελικά η ανατροπή επετεύχθη με την ανοχή της ΛΑΣΥ (ΚΚΕ)
και μπόλικο παρασκήνιο την περασμένη Παρασκευή. Το σχέδιο
καταστρώθηκε έντεχνα, απλώθηκε από τον Δήμο Αγίας Βαρβά-
ρας στους Δήμους Αγίων Αναργύρων-Καματερού, Ιλίου, Αιγά-
λεω και έφθασε μέχρι τον Κορυδαλλό και με την ανοχή των Δή-
μων Πετρούπολης και Χαϊδαρίου.

Στη συνεδρίαση των 21 μελών του Διοικητικού Συμβουλίου
για τη συγκρότηση σε σώμα και την εκλογή προεδρείου ο δή-
μαρχος Περιστερίου και απερχόμενος πρόεδρος Ανδρέας Πα-
χατουρίδης κατέθεσε ένσταση «εγκυρότητας της εκλογής των 2
εκπροσώπων του Δήμου Αγίων Αναργύρων-Καματερού», ζη-
τώντας ταυτόχρονα αναβολή της συνεδρίασης ώστε «αρμοδίως
να κριθεί η ένστασή του». Ακολούθως οι πέντε εκπρόσωποι του
Δήμου Περιστερίου, οι δύο εκπρόσωποι του Δήμου Φυλής και ο
ένας εκπρόσωπος από τον Δήμο Ιλίου (ο πρώην δήμαρχος Νί-
κος Ζενέτος) αποχώρησαν από τη συνεδρίαση. Ωστόσο, παρέ-
μειναν στη συνεδρίαση οι τέσσερις εκπρόσωποι της ΛΑΣΥ (ΚΚΕ)

-δύο από τον Δήμο Πετρούπολης και δύο από τον Δήμο Χαϊδαρί-
ου- με αποτέλεσμα να διατηρηθεί η απαρτία του σώματος, 13
στους 21. Στην ψηφοφορία που ακολούθησε εξελέγη πρόεδρος
του ΑΣΔΑ ο δήμαρχος Αγίων Αναργύρων-Καματερού Σταύρος
Τσίρμπας με ψήφους 9 υπέρ και 4 λευκά της ΛΑΣΥ.

Ένσταση για την εκλογή στον ΑΣΔΑ;
Ο Ωτακουστής έχει αυτιά παντού και πάντα.

Τις τελευταίες ώρες κυκλοφορούν έντονα φή-
μες στα δημαρχεία της Δυτικής Αθήνας πως η
εκλογή των δύο εκπροσώπων του Δήμου Αγίων
Αναργύρων-Καματερού για το Διοικητικό Συμ-
βούλιο του ΑΣΔΑ ίσως κριθεί τελικά στην Απο-

κεντρωμένη Διοίκηση Αττικής, καθώς πολλοί θεωρούν ότι εξελέγησαν «παρά-
τυπα παραβλέποντας την εγκύκλιο του ΥΠΕΣ περί ανοιχτής εκλογής, ενώ έγινε
με κάλπη» και προτρέπουν να κατατεθεί ένσταση. Επιπλέον, υπάρχουν και εκεί-
νοι που δεν διστάζουν να ζητούν αποχώρηση από τον ΑΣΔΑ και τη δημιουργία
νέου συνδέσμου με τους «δυνατούς οικονομικά» Δήμους Φυλής και Περιστερί-
ου. Σημειώνουν δε πως υπάρχει ήδη το πλαίσιο στην Αναπτυξιακή Μονοπρόσω-
πη Ανώνυμη Εταιρεία Δήμου Φυλής, η οποία λειτουργεί άψογα παρέχοντας
συμβουλές για προγράμματα ανάπτυξης σε πανελλαδικό επίπεδο.

Διαγραφή και όχι
παραίτηση από την
παράταξη του δημάρχου
Νέας Φιλαδελφείας-
Χαλκηδόνας

Με το επιχείρημα πως «δεν αξιο-
ποιήθηκαν στο έπακρο οι ικανότη-
τες, δεξιότητες και εν γένει η όλη
μου προσφορά και προσωπικότητα,
ενώ ορισμένες τακτικές και πρακτι-
κές δεν με βρήκαν σύμφωνη», η
Σμαράγδα Βασιλείου ισχυρίζεται ότι
αποχώρησε από τη δημοτική παρά-
ταξη του νεοεκλεγέντος δημάρχου
Γιάννη Τομπούλογλου. Ωστόσο, η
αλήθεια είναι εντελώς διαφορετική.
Καταρχάς, η κυρία Βασιλείου δεν
έχει εκλεγεί δημοτική σύμβουλος
και ο Ωτακουστής, ο οποίος κρυφα-
κούει παντού και πάντα, μαθαίνει
από έγκυρα χείλη πως δεν πρόκειται
για παραίτηση αλλά για «αποπομπή
από την παράταξη του δημάρχου, κα-
θώς η εν γένει συμπεριφορά δεν συ-
νάδει με την παράταξη»!

Η ΕΝΠΕ εκλέγει την ηγεσία της
Μέχρι αργά το απόγευμα χθες συνεχιζόταν η

γενική συνέλευση των 300 και πλέον εκλεκτόρων
από τις 13 περιφέρειες της χώρας σε κεντρικό ξε-
νοδοχείο της Αθήνας για την εκλογή νέου Διοικη-
τικού και Εποπτικού Συμβουλίου της Ένωσης Πε-
ριφερειών Ελλάδας (ΕΝΠΕ).

Ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας Από-
στολος Τζιτζικώστας θα είναι και πάλι πρόεδρος
της ΕΝΠΕ, καθώς η Νέα Δημοκρατία έχει τη συν-
τριπτική πλειοψηφία στις 13 περιφέρειες της χώ-
ρας και υπάρχει άτυπη συμφωνία κυρίων για την
επανεκλογή του.

Υπενθυμίζεται πως το Διοικητικό Συμβούλιο εί-
ναι 25μελές και οι 13 έδρες καταλαμβάνονται αυ-
τοδίκαια από τους 13 περιφερειάρχες και οι 12 από
περιφερειακούς συμβούλους.

Τούτων δοθέντων, το ενδιαφέρον εστιάζεται στη
σύνθεση του νέου ΔΣ, καθώς διεκδικούν έδρες
ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και ΚΚΕ.

Εκεί θέσεις διεκδικούν τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και
ο ΣΥΡΙΖΑ και αναμένεται με ιδιαίτερο ενδιαφέρον
ποια πρόσωπα θα διεκδικήσουν την ψήφο των
εκλεκτόρων.

Επικεφαλής των «γαλάζιων» περιφερειαρχών
είναι ο Απόστολος Τζιτζικώστας, του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ο
Γιώργος Ιωακειμίδης (αντιπολίτευση στην Αττική),
του ΠΑΣΟΚ ο Βαγγέλης Αλμπάνης (περιφερει-
ακός σύμβουλος ΝΑ Αττικής), και του ΚΚΕ ο Σω-
τήρης Αβραμόπουλος (περιφερειακός σύμβου-
λος Κεντρικής Μακεδονίας). Μετά την εκλογή του
νέου ΔΣ θα ακολουθήσει ειδική συνεδρίαση για τη
συγκρότησή του σε σώμα.



Μ
ύθο αποτελεί η έκρηξη των
τιμών των ενοικίων αλλά και
των τιμών πώλησης λόγω

της χορήγησης Χρυσής Βίζας αλλά και
των βραχυχρόνιων μισθώσεων τύπου
Airbnb. Η έλλειψη στέγης σε περιοχές
όπως το κέντρο της Αθήνας και της

Θεσσαλονίκης ή του κέν-
τρου και επιλεγμένων πε-
ριοχών της ηπειρωτικής
και νησιωτικής Ελλάδας
οφείλεται στο γεγονός ότι
υπάρχουν τουλάχιστον
500.000 κενά ακίνητα, τα
οποία δεν αξιοποιούνται
για διάφορους λόγους και

συνεπώς δεν μπορούν να διατεθούν
στην αγορά ώστε να αυξηθεί η προ-
σφορά και να συγκρατηθούν τα ενοί-
κια. Σύμφωνα με τους μεσίτες, η
ύπαρξη ενός τόσο μεγάλου αριθμού
αναξιοποίητων ακινήτων, ειδικά στην
Αττική και τη Θεσσαλονίκη, σχετίζεται
με μια σειρά παραγόντων που έχουν
διαφορετικές αφετηρίες και... αιτίες.
Ειδικότερα:
1. Τα funds και οι τράπεζες έχουν

δεσμεύσει χιλιάδες ακίνητα λόγω
οφειλών, τα οποία ακόμη είτε δεν
έχουν διατεθεί μέσω πλειστηριασμού
ή οι πλειστηριασμοί κηρύχθηκαν άγο-
νοι με αποτέλεσμα να θεωρούνται ότι
είναι «παροπλισμένα» και συνεπώς
δεν μπορούν να δοθούν για ενοικίαση.
2. Χιλιάδες ιδιοκτήτες ακινήτων

έχουν «καεί» από ενοικιαστές, οι
οποίοι φεύγοντας τους άφησαν απλή-
ρωτα ενοίκια, λογαριασμούς ρεύμα-
τος και νερού, κοινοχρήστων κ.λπ. και
είναι δύσπιστοι ώστε να αναζητήσουν
καινούργιους ενοικιαστές παίρνοντας
εκ νέου ρίσκο.
3. Χιλιάδες κληρονόμοι ακινήτων

δεν μπορούν να βρουν... άκρη μεταξύ
τους, με αποτέλεσμα το ακίνητο να...
ρημάζει και φυσικά να μην μπορεί να
ενοικιαστεί ή ακόμη και να πουληθεί.
4.Μια άλλη κατηγορία ιδιοκτητών,

επειδή διαθέτει πολύ παλιά σπίτια και
δεν διαθέτει λεφτά για να τα... συμμα-
ζέψει στοιχειωδώς, προτιμά να τα έχει
κλειστά παρά να μπει σε έξοδα, σε μια
περίοδο μάλιστα που η ακρίβεια έχει
συμπιέσει το διαθέσιμο εισόδημα και

δεν περισσεύουν λεφτά.
5. Ιδιοκτήτες ακινήτων αναμένουν

πιο μεγάλες επιδοτήσεις προκειμένου
να τα αναβαθμίσουν ενεργειακά και
να απαιτήσουν από τους ενοικιαστές
υψηλότερο μηνιαίο μίσθωμα, κάτι που

ίσως θα συνέφερε και τους ίδιους,
από τη στιγμή που θα έμπαιναν σε κα-
τοικίες με πολύ μειωμένες ενεργει-
ακές ανάγκες.

Εξαιτίας των προαναφερομένων η
αυξημένη ζήτηση για αγορά από
όσους θέλουν να αποκτήσουν τη Χρυ-
σή Βίζα οδηγεί σε «εξαφάνιση» επι-
πλέον χιλιάδων ακινήτων. Μάλιστα, σε
πολλές περιπτώσεις η αγορά κατοι-
κίας μέσω Χρυσής Βίζας έχει ως κύ-
ριο στόχο τη βραχυχρόνια μίσθωσή
τους, κυρίως σε περιοχές όπου υπάρ-
χει αυξημένη ζήτηση και φυσικά
ισχύουν αρκετά υψηλές τιμές. Αξίζει
να σημειωθεί ότι κατά την τελευταία
τριετία διατέθηκαν 2,6 δισ. ευρώ για
την αγορά κατοικιών από 15.000 μη
Ευρωπαίους πολίτες, ενώ εξετάζονται
ακόμη αρκετές χιλιάδες αιτήσεις από
Κινέζους, Τούρκους, Λιβανέζους, Ισ-
ραηλινούς, Ιρανούς και άλλους. 
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Αιτία του... κακού τα τουλάχιστον 500.000 κενά ακίνητα, 
τα οποία δεν αξιοποιούνται για διάφορους λόγους

Μύθος ότι για τα υψηλά
ενοίκια φταίνε 

Golden Visa και Airbnb 

Εκ διαμέτρου αντίθετες απόψεις για τη στεγαστική
αγορά στην Ελλάδα εκφράζουν το Διεθνές Νομισμα-
τικό Ταμείο (ΔΝΤ) και το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο Συ-
στημικού Κινδύνου (ΕΣΣΚ). Πιο συγκεκριμένα, ο διε-
θνής οργανισμός βλέπει ότι η εγχώρια αγορά κατοι-
κίας είναι υπερτιμημένη, ενώ το ΕΣΣΚ βλέπει ότι είναι
υποτιμημένη και έχει υψηλά περιθώρια ανόδου. Το
Συμβούλιο στην επικαιροποιημένη έκθεσή του διαπί-
στωσε ότι παρά τις μεγάλες αυξήσεις των τιμών στην
Ελλάδα, οι οποίες «έτρεχαν» με ρυθμό 14% στο β’ τρί-

μηνο του 2023, αυτές παρέμεναν υποτιμημένες. Μά-
λιστα, επισήμανε ότι είχε προηγηθεί μια μακρά πε-
ρίοδος μείωσης των τιμών λόγω της οικονομικής κρί-
σης που οδήγησε την Ελλάδα στα μνημόνια, ενώ θεω-
ρεί ότι η Ελλάδα είναι μια από τις λίγες χώρες στην
Ευρώπη που συνεχίζουν να θεωρούνται χαμηλού
κινδύνου σχετικά με τον αντίκτυπο του στεγαστικού
τομέα στη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος.

Αντιθέτως, το ΔΝΤ στην έκθεσή του για την ελληνι-
κή οικονομία αναφέρεται στην εμφάνιση των πρώτων

ανισορροπιών στην αγορά ακινήτων, οι οποίες θα
μπορούσαν να αποτελούν την απαρχή συστημικού
κινδύνου. Όπως αναφέρει το Ταμείο, μετά τον «πάτο»
των τιμών το 2017, οι τιμές των κατοικιών αυξήθηκαν
πάνω από 50% σε ονομαστικούς όρους και κατά 35%
σε πραγματικούς, ενώ δεν βλέπει κάποια επιβράδυν-
ση των αυξήσεων λόγω της αυξημένης απασχόλη-
σης, της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου εισο-
δήματος, της Χρυσής Βίζας αλλά και του τουριστικού
ρεύματος.

«Τρώγονται» ΔΝΤ και EΣΣΚ για την... τιμή των κατοικιών στην Ελλάδα

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Τ
ο τουριστικό προϊόν της χώρας
μας αναβαθμίζεται συνεχώς
μέσω των επενδύσεων, μετα-

τρέποντας την Ελλάδα σε πόλο έλξης
για νέες επενδύσεις στον τουριστικό
τομέα. Η δυναμική στον κλάδο κατα-
γράφει αυξητική τάση, γεγονός που
επιβεβαιώθηκε και στο 7ο Διεθνές
Φόρουμ Φιλοξενίας του Ξενοδοχει-
ακού Επιμελητηρίου Ελλάδος (ΞΕΕ),
που πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο
της έκθεσης Horeca 2024.

Εκπρόσωποι των διεθνών ξενοδο-
χειακών ομίλων Accor και Virgin Ho-

tels δήλωσαν ότι η Ελ-
λάδα βρίσκεται στο
στόχαστρο για επενδύ-
σεις στο πεδίο της φι-
λοξενίας. Η Accor απο-
τελεί ηγέτιδα δύναμη

παγκοσμίως στον κλά-
δο της φιλοξενίας, προ-

σφέροντας εμπειρίες σε περισσότερες
από 110 χώρες σε 5.500 ξενοδοχειακές
μονάδες. Ο Frank Reul, αντιπρόεδρος
του ομίλου σε Ανατολική Ευρώπη, Βαλ-
κάνια, Ιταλία και Ελλάδα, σημείωσε
πως η Accor σκοπεύει να ανοίξει έως 8
ξενοδοχεία στην Ελλάδα, υπό την ομ-

πρέλα της Accor, μέσω franchise και
βρίσκεται στη διαδικασία αναζήτησης
κατάλληλων υποδομών στην ηπειρωτι-
κή και νησιωτική Ελλάδα. Ο Frank Reul
επεσήμανε ότι όλες οι επενδύσεις θα
γίνουν με γνώμονα τη βιωσιμότητα και
την αειφορία, ενώ στελέχη της από τον
περασμένο Νοέμβριο βρίσκονται ήδη
στη χώρα μας και την εξερευνούν.

«Τώρα είναι η στιγμή»
Η Virgin Hotels δημιουργήθηκε το

2010 από τον Όμιλο Virgin και το διευ-
θυντικό στέλεχός της Will Dowling
αποκάλυψε τα σχέδια του ομίλου για
επενδύσεις στην Ελλάδα. «Οι υπερπο-

λυτελείς επενδύσεις είναι μια τάση
στην οποία η Ελλάδα μπορεί να απαντή-
σει. Η Virgin θα έρθει στην Ελλάδα με
στόχο να δημιουργήσει μια καταπλη-
κτική εμπειρία. Κάθε προορισμός είναι
στο στόχαστρο της εταιρείας, αρκεί να
κουμπώσει με το όραμά της», σημεί-
ωσε ο Will Dowling.

Και οι δύο ξενοδοχειακοί όμιλοι
συμφώνησαν ότι η χρονική στιγμή για
επενδύσεις στην Ελλάδα είναι η κατάλ-
ληλη, ενώ αναφορά έγινε και στη με-
ταρρύθμιση του υπουργείου Παιδείας
για την έλευση ξένων πανεπιστημίων
στην Ελλάδα. Το 7ο Διεθνές Φόρουμ
του ΞΕΕ ολοκληρώθηκε και ο πρό-

εδρός του Αλέξανδρος Βασιλικός ση-
μείωσε πως το ελληνικό ξενοδοχείο εί-
ναι πρωταγωνιστής της Ελλάδας, της
αισιοδοξίας και της εξωστρέφειας.

«Το ελληνικό ξενοδοχείο, με την
αποδεδειγμένη προσφορά του, μπο-
ρεί να γίνει ο μεγάλος πρωταγωνιστής
στη μετάβαση προς μια Ελλάδα της
αυτοπεποίθησης και της εξωστρέφει-
ας. Για αυτό έχουν καθοριστική σημα-
σία η έγκυρη πληροφόρηση και η
εξειδικευμένη γνώση που οδηγούν
στην έγκαιρη και αποτελεσματική
προσαρμογή στις απαιτήσεις και τις
τάσεις της παγκόσμιας αγοράς», ση-
μείωσε ο κ. Βασιλικός.

Η ιστιοπλοΐα έχει φέρει την Ελλάδα στην πρώτη θέση
στους προορισμούς ναύλωσης γιοτ, με μερίδιο αγοράς
στο 27%, χάρη στις ευνοϊκές καιρικές συνθήκες, τις
πολλές επιλογές ελλιμενισμού αλλά και την απαράμιλ-
λη ομορφιά του Αιγαίου και του Ιονίου. Η μετα-πανδη-
μία εποχή αναζωπύρωσε τον τουρισμό κρουαζιέρας
και τροφοδότησε την οικονομική ανάπτυξη, ενώ ευ-
νόησε περαιτέρω τον ακμάζοντα τομέα του yachting.

«Η άνοδος στις αφίξεις τουριστών υπογραμμίζει την
αναμφισβήτητη σχέση μεταξύ του yachting και του
τουρισμού, ενισχύοντας τη δέσμευση της Ελλάδας να
γίνει παγκόσμιος ηγέτης στον κλάδο του yachting»,
υπογράμμισε ο Γιάννης Ρέτσας, γενικός διευθυντής
Στρατηγικής Ανάπτυξης Εξωτερικού Εμπορίου της En-

terprise Greece, απευθύνοντας χαιρετισμό στην έκθε-
ση Boot Dusseldorf.

Ο διευθυντής της έκθεσης Πέτρος Μιχελιδάκης, μι-
λώντας σε ειδησεογραφικό portal, τόνισε το ενδιαφέ-
ρον που προσελκύει η Ελλάδα ως επιχειρηματικός

εταίρος, ενώ σημείωσε πως υπάρχει ακόμη τεράστια
δυναμική για περαιτέρω ανάπτυξη στον θαλάσσιο του-
ρισμό της Ελλάδας.

Η 55η Διεθνής Έκθεση Σκαφών, Θαλασσίων Σπορ,
Εξοπλισμού και Υπηρεσιών Ναυτιλιακού Τουρισμού
Boot Dusseldorf, που διοργανώθηκε στη Γερμανία,
υποδέχτηκε περισσότερους από 214.000 επισκέπτες
από 120 χώρες.

Η Enterprise Greece διοργάνωσε την ελληνική συμ-
μετοχή και το «παρών» έδωσαν εννέα ελληνικές εται-
ρείες. Συνολικά στην έκθεση συμμετείχαν περισσότε-
ρες από 1.500 εταιρείες από 67 κράτη, ενώ φέτος πα-
ρατηρήθηκε αύξηση επισκεψιμότητας από 18% σε 21%.

Ρ. Σαβ.

Διαρκής η ανοδική πορεία - Στους παγκόσμιους ηγέτες του yachting η Ελλάδα

Στο στόχαστρο
τουριστικών
επενδύσεων
η χώρα μας

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Ενδιαφέρον από τους διεθνείς
ξενοδοχειακούς ομίλους Accor
και Virgin Hotels για luxury μονάδες 
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Σ
ε πλήρη ανάπτυξη βρίσκονται
οι συζητήσεις και διαβουλεύ-
σεις για τη μετοχική σύνθεση

του Great Sea Interconnector, της θυ-
γατρικής εταιρείας ειδικού σκοπού
του ΑΔΜΗΕ που συνιστά τον φορέα
υλοποίησης της ηλεκτρικής διασύν-

δεσης Ελλάδας, Κύ-
πρου και Ισραήλ.

Η διοίκηση του Δια-
χειριστή έχει θέσει ως
χρονικό ορίζοντα το β’
τρίμηνο του 2024 προ-
κειμένου να οριστικο-
ποιηθούν οι «παίκτες»
που θα στηρίξουν το νέο
έργο, με τις έως τώρα

πληροφορίες να αναφέρουν σημαντικό
και αξιόλογο ενδιαφέρον. Σημειώνεται
ότι το πρώτο βήμα έχει γίνει με την έγκρι-
ση της συμμετοχής της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας στο πρότζεκτ έπειτα από το
«πράσινο φως» που έδωσε το Υπουργικό
Συμβούλιο.

Η είσοδος του κυπριακού δημοσίου
στη νεοσυσταθείσα εταιρεία Great Sea
Interconnector θα συνοδευτεί με κεφά-
λαια της τάξης των 100 εκατ. ευρώ, ποσό
που έχει δεσμεύσει για τον σκοπό αυτό
από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικό-
τητας της χώρας.

Υπενθυμίζεται ότι ήδη υπάρχει MoU

μεταξύ του ΑΔΜΗΕ και του ενεργειακού
ομίλου TAQA από το Άμπου Ντάμπι με
αντικείμενο την είσοδο της εταιρείας στο
έργο. Επιπρόσθετα, το τελευταίο διάστη-
μα έχουν εντατικοποιηθεί και οι διεργα-
σίες με το ισραηλινό fund Aluma, με το
οποίο έχει επίσης υπογραφεί ανάλογη
συμφωνία.

Το ενδιαφέρον του DFC
Να προσθέσουμε ακόμη ότι ειδήσεις

για το θέμα προέκυψαν την προηγούμενη
εβδομάδα στο πλαίσιο της 5ης σύγκλη-
σης του Στρατηγικού Διαλόγου Ελλάδας -

ΗΠΑ στην Ουάσιγκτον, όπου μετείχε με-
ταξύ άλλων κρατικών αξιωματούχων και
η υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας Αλεξάνδρα Σδούκου.

Όπως ανακοινώθηκε, η κυρία Σδούκου
είχε συνάντηση με ανώτερα στελέχη του
αμερικανικού κρατικού επενδυτικού τα-
μείου, όπου υπογράμμισε το ενδιαφέρον
του DFC (Οικονομικός και Αναπτυξιακός
Οργανισμός Επενδύσεων των ΗΠΑ) να
εξετάσει τη συμμετοχή του στο Great Sea
Interconnector.

Σύμφωνα με πληροφορίες, οι σχετικές
συζητήσεις ανάμεσα στον DFC και τον

ΑΔΜΗΕ βρίσκονται σε εξέλιξη εδώ και
κάποιους μήνες, με συνέπεια να εκτιμά-
ται ότι μπορούν να ολοκληρωθούν μέσα
στον χρονικό ορίζοντα του β’ τριμήνου.
Όπως είναι φυσικό, η προοπτική συμμε-
τοχής των ΗΠΑ ανάμεσα στα υπόλοιπα
οφέλη που θα έχει θα «θωρακίσει» έτι πε-
ραιτέρω γεωπολιτικά το έργο.

Υπενθυμίζεται ότι το Ελλάδα - Κύπρος
χρηματοδοτείται με 657,9 εκατ. ευρώ, με
τον προϋπολογισμό του να ανέρχεται στο
1,9 δισ. ευρώ. 

Όσον αφορά τις υπόλοιπες πηγές χρη-
ματοδότησης, το τελευταίο διάστημα
έχουν αναθερμανθεί οι επαφές με την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, οι
οποίες διεξάγονται σε θετικό κλίμα. Και
αυτό γιατί οι επιφυλάξεις που είχε εκ-
φράσει στο παρελθόν η ΕΤΕπ οφείλονταν
κυρίως στο γεγονός ότι το έργο είχε πε-
ριέλθει σε αδιέξοδο από τον προηγούμε-
νο project promoter.

Παράλληλα, ο ΑΔΜΗΕ βρίσκεται σε
συζητήσεις και με ελληνικά πιστωτικά
ιδρύματα. Χρειάζεται να σημειωθεί ότι η
αλλαγή στάσης από πλευράς ΕΤΕπ πιστώ-
νεται στην αξιοπιστία του νέου project
promoter υπό τον Έλληνα διαχειριστή
που πλέον έχει καταξιωθεί ως κρίσιμος
«παίκτης» στην αγορά των δικτύων μετα-
φοράς ηλεκτρικής ενέργειας σε ευρω-
παϊκό και διεθνές επίπεδο. 

Την έλλειψη περιθωρίων για περαιτέρω καθυ-
στερήσεις στη διαμόρφωση εθνικής στρατηγικής
για το υδρογόνο, το βιομεθάνιο και το CCS επιση-
μαίνουν παράγοντες της αγοράς, υπενθυμίζοντας
ότι αυτά θα πρέπει να έχουν οριστικοποιηθεί μέχρι
τις 30 Ιουνίου προκειμένου η χώρα να μπορέσει να
αξιοποιήσει τα σχετικά κεφάλαια από το Ταμείο
Ανάκαμψης.

Αν και γίνονται βήματα σε θεσμικό επίπεδο με
σταθερά ανοικτούς διαύλους επικοινωνίας με την
αγορά, εντούτοις, όπως επισημαίνεται, η διαδικα-
σία καθυστερεί με κίνδυνο η χώρα να μείνει εκτός

κούρσας. Με δεδομένο ότι η αγορά υδρογόνου συ-
νιστά εν πολλοίς μια νέα αγορά, οι σχετικές συζη-
τήσεις έχουν ξεκινήσει για τα καλά σε ευρωπαϊκό
επίπεδο, με τις επιμέρους χώρες να διαγωνίζονται
στο ποια θα βρεθεί σε καλύτερη θέση και περισσό-
τερο προετοιμασμένη να αξιοποιήσει τα χρηματο-
δοτικά εργαλεία που θα διαθέσει η ΕΕ και τώρα
βρίσκονται υπό διαμόρφωση.

Αναλυτικότερα, σε εθνικό επίπεδο εξελίσσονται
συζητήσεις μεταξύ των αρμόδιων θεσμικών φορέ-
ων (βλ. ΡΑΑΕΥ), του υπουργείου και παικτών της
αγοράς που έχουν εκφράσει ενδιαφέρον να προ-

χωρήσουν σε έργα υδρογόνου προκειμένου να
προκύψουν οι απαραίτητες απαντήσεις.

Πέρα από ρυθμιστικά ζητήματα που βρίσκονται
υπό διερεύνηση για τον προσδιορισμό τους, πλη-
ροφορίες αναφέρουν ότι το αγκάθι στην όλη υπό-
θεση είναι τα σχήματα στήριξης που στη μεν περί-
πτωση του υδρογόνου, ως λιγότερο ώριμη τεχνο-
λογία σε σχέση με το βιομεθάνιο, απαιτείται να εί-
ναι αρκετά πιο γενναιόδωρα. Τα θέματα βρίσκονται
υπό διερεύνηση από το υπουργείο, απέχοντας
ωστόσο ακόμη από οριστικές αποφάσεις.

Μ. Μαστ.

Γιατί «κοστίζει» η καθυστέρηση στο εθνικό ρυθμιστικό πλαίσιο για υδρογόνο και βιομεθάνιο

Νέος «μνηστήρας» εξ ΑμερικήςΝέος «μνηστήρας» εξ Αμερικής
GREAT SEA INTERCONNECTOR

Το β’ τρίμηνο του 2024 
οι οριστικές αποφάσεις
για τη μετοχική σύνθεση
της θυγατρικής εταιρείας
του ΑΔΜΗΕ 

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com
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Ι
σχυρό είναι το ενδιαφέρον που
εκδηλώνουν οι ξένοι για τις ελ-
ληνικές τράπεζες, παρά τη μεγά-

λη απόδοση που έχουν σημειώσει,
με ~100% σε επίπεδο δείκτη από τις
22 Ιουνίου, έναντι ~30% για τις  SX7P.
Αυτό επιβεβαιώνει η JP Morgan σε
έκτακτο note της, με τις ελληνικές
τράπεζες να διαπραγματεύονται τώ-
ρα σε 0,7x σε όρους P/TBV και 6x σε
όρους P/E με βάση τις εκτιμήσεις
του 2025, όχι πολύ μακριά από τα
επίπεδα των ευρωπαϊκών τραπεζών,
που ιστορικά θεωρούνταν ως τεχνικό
ανώτατο όριο. 

Οι συστάσεις για τις ελληνικές
τράπεζες παραμένουν θετικές (over-
weight) με μέσο περιθώριο ανόδου
28% έως τον Ιούνιο του 2024, ενώ οι
τιμές-στόχοι είναι για την Alpha

Bank τα 2,40 ευρώ, για τη Eurobank
τα 2,40 ευρώ, για την Εθνική Τράπεζα

τα 8,30 ευρώ και για την Τράπεζα
Πειραιώς τα 5 ευρώ.

Τεχνική Ολυμπιακή:
Εγκρίθηκε η απόκτηση 
του υπολοίπου 50% 
της Mount Street Hellas

«Πράσινο φως» έδωσε η ΤτΕ για την
απόκτηση του υπόλοιπου 50% της εται-
ρείας Mount Street Hellas από την PFC
Premier Finance Corp, εγγονή εταιρεία
της Τεχνικής Ολυμπιακής. Αναλυτικά, η
σχετική ανακοίνωση αναφέρει:

H εταιρεία με την επωνυμία ΤΕΧΝΙΚΗ
ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ ΑΕ (εφεξής η εταιρεία) σε
συνέχεια των από 27/4/2021,
22/12/2021, 3/1/2022 και 14/6/2023 δελ-
τίων Τύπου ενημερώνει το επενδυτικό
κοινό ότι η Τράπεζα της Ελλάδος ενέκρι-
νε την από την εν Κύπρω εδρεύουσα εγ-
γονή της εταιρείας με την επωνυμία PFC
PREMIER FINANCE CORPORATION
LTD απόκτηση του υπολοίπου 50% της
ιρλανδικής εταιρείας MOUNT STREET
HELLAS HOLDCO LIMITED.

ΕΛΤΟΝ: Καμία επαφή του
βασικού μετόχου με Ideal 
για πώληση μετοχών

Η ΕΛΤΟΝ, κατόπιν ενημέρωσης που
ζήτησε και έλαβε από τα μέλη της οικο-
γένειας Παπαθανασίου -που είναι βασι-
κοί μέτοχοι της εταιρείας- και σε σχέση
με ανάρτηση σε ηλεκτρονικό Μέσο τη
10/02/2024 περί φήμης εξαγοράς της
ΕΛΤΟΝ ΑΕΒΕ, γνωστοποιεί με ανακοί-
νωσή της στο χρηματιστήριο ότι:

1. Ουδέποτε έχει πραγματοποιηθεί
οποιαδήποτε επαφή μεταξύ της Ideal
Holdings και της οικογένειας Παπαθα-
νασίου για πώληση μετοχών της ΕΛΤΟΝ
ΑΕΒΕ.

2. Τόσο η ΕΛΤΟΝ ΑΕΒΕ όσο και η οι-
κογένεια Παπαθανασίου δεν έχουν
καμμιά σχέση με τις πηγές των παραπά-
νω πληροφοριών.

Noval Property: Πώληση δύο 
χώρων γραφείων αντί €79.500

Η Noval Property ανακοινώνει την
πώληση δύο οριζοντίων ιδιοκτησιών
(γραφείων) συνολικής επιφάνειας 76,20
τ.μ. επί της οδού Τζωρτζ 20-22 στην
Αθήνα. Η εν λόγω πώληση αποτελεί μέ-
ρος της στρατηγικής αποεπένδυσης της
Noval Property από συγκεκριμένα ακί-
νητα και είναι στο πλαίσιο της διαμόρ-
φωσης του βέλτιστου επενδυτικού χαρ-
τοφυλακίου ακινήτων σύμφωνα με τις
τάσεις της κτηματαγοράς. Η αξία της συ-
ναλλαγής ανήλθε σε 79.500 ευρώ.

JP Morgan: Ισχυρό ενδιαφέρον από ξένους
επενδυτές για τις ελληνικές τράπεζες

Το νέο πρόγραμμα εθελούσιας εξόδου
έθεσε σε ισχύ η Eurobank, με το δικαίωμα
συμμετοχής να ορίζεται έως τις 26 Φε-
βρουαρίου και την αποζημίωση να προβλέ-
πεται μεταξύ 160.000 και 180.000 ευρώ.
Υπενθυμίζεται πως με βάση τα στοιχεία
9μήνου του 2023 η τράπεζα διέθετε 6.282
άτομα προσωπικό (10.577 σε επίπεδο Ομί-
λου) έναντι 6.444 το ίδιο διάστημα του 2022
και 269 καταστήματα από 274 στα τέλη Σε-
πτεμβρίου του 2022. Η συμμετοχή στο πρό-
γραμμα είναι προαιρετική.

Η Lamda Development ολοκλήρωσε, διά
της 100% θυγατρικής της Lamda Prime
Properties, την πώληση του κτηρίου γρα-
φείων Cecil (συνολικής εκμισθώσιμης επι-
φάνειας περίπου 6.000 τ.μ.) στην εταιρεία
Kόντιας Μονοπρόσωπη.

Το τίμημα της συναλλαγής ανήλθε σε
€19,4 εκατ. σε μετρητά. Η αξία του ακινή-
του, βάσει της αποτίμησης ανεξάρτητου
εκτιμητή την 30/6/2023, ανερχόταν σε πε-
ρίπου €15,2 εκατ. Ο Όμιλος LAMDA Devel-
opment αναμένεται να αναγνωρίσει στο Α’
Τρίμηνο 2024 λογιστικό κέρδος προ φόρων
ποσού περίπου €4 εκατ. ως αποτέλεσμα της ανωτέρω συναλλαγής. Επιπλέον, ποσό €5,3 εκατ. περίπου εκ του τιμήμα-
τος της συναλλαγής αποπλήρωσε ολοσχερώς το ισόποσο δάνειο της ως άνω θυγατρικής (η ονομαστική αξία του δανεί-
ου την 30.09.2023), μειώνοντας έτσι τις δανειακές υποχρεώσεις του Ομίλου.

Eurobank: Σε ισχύ το νέο πρόγραμμα εθελούσιας εξόδου

Lamda Development: Πούλησε κτήριο γραφείων αντί €19,4 εκατ.
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Coca-Cola 3Ε: Tα premium
mixers στο επίκεντρο 
της στρατηγικής της

Tο διευρυμένο 24/7 χαρτοφυλάκιό της και την
ολιστική στρατηγική της για τη στήριξη του κλά-
δου HoReCa ανέδειξε η Coca-Cola Τρία Έψιλον
στο πλαίσιο της φετινής παρουσίας της στην έκ-
θεση HoReCa. Θέτοντας ως προτεραιότητά της να
εμπλουτίζει διαρκώς την καταναλωτική εμπει-
ρία, η Coca-Cola Τρία Έψιλον παρουσίασε τον
σχεδιασμό της για τη Vodka Finlandia, σε συνέ-
χεια της πρόσφατης εξαγοράς της από τον Όμιλο
Coca-Cola Hellenic Bottling Company. Πρόκειται
για ένα brand με σημαντική παρουσία στον κλά-
δο HoReCa, για το οποίο η εταιρεία σχεδιάζει δυ-
ναμικά πλάνα περαιτέρω ανάπτυξης. Ταυτόχρο-
να, ανακοίνωσε τη νέα σειρά Botanicals της Fin-
landia, που απευθύνεται σε ένα ακόμα ευρύτερο
φάσμα καταναλωτικών προτιμήσεων και περι-
στάσεων κατανάλωσης.

Επίσης, με αφορμή την επέτειο δέκα χρόνων
της Three Cents, η Coca-Cola Τρία Έψιλον πα-
ρουσίασε τις στρατηγικές προτεραιότητες για την
περαιτέρω ανάπτυξη και ισχυροποίηση των και-
νοτόμων και δημοφιλών premium mixers εντός
και εκτός συνόρων.

CPI: Πρόταση στη ΓΣ για 
μη διανομή μερίσματος

Δεν θα γίνει πρόταση διανομής μερίσματος
από την CPI στην Ετήσια Τακτική Γενική Συνέλευ-
ση των μετόχων που θα πραγματοποιηθεί στις 5
Μαρτίου.

Αναλυτικά η σχετική ανακοίνωση αναφέρει:
Στα πλαίσια ορθής, έγκαιρης και έγκυρης ενη-

μέρωσης του επενδυτικού κοινού, σύμφωνα με
το άρθρο 4.1.4.3.1. του ισχύοντος Κανονισμού του
Χρηματιστηρίου Αθηνών, γνωστοποιείται το Οι-
κονομικό Ημερολόγιο της CPI ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΩΝ
ΥΠΟΛΟΓΙΣΤΩΝ ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ, με την
επιφύλαξη των απαιτούμενων εγκρίσεων από τις
αρμόδιες ανά περίπτωση υπηρεσίες, ήτοι: Ημε-
ρομηνία ανακοίνωσης της Ετήσιας Οικονομικής
Έκθεσης 2022-2023 βάσει του Ν. 3556/2007:
Τρίτη 31.10.2023 μετά το κλείσιμο της συνεδρία-
σης του Χρηματιστηρίου Αθηνών.

Με μοναδικό opening party
γιορτάζει τον Άγιο Βαλεντίνο
στο εμπορικό River West
τo νέο κατάστημα Starbucks
Τα Starbucks εγκαινίασαν ένα νέο κατάστημα
σ' ένα από τα πιο σύγχρονα εμπορικά κέντρα
της πόλης, το River West, φέρνοντας έτσι την
εμπειρία Starbucks πιο κοντά και στη Δυτική
Αττική. Με το άνοιγμα του καταστήματος η οι-
κογένεια της Starbucks, που δραστηριοποιεί-
ται στην Ελλάδα από το 2002, μεγαλώνει ολοένα
και περισσότερο με 28 πλέον καταστήματα σε
Αθήνα, Θεσσαλονίκη και δημοφιλείς τουριστι-
κούς προορισμούς της χώρας.

Tο νέο κατάστημα,
διαστάσεων 145 τ.μ,
που βρίσκεται ακρι-
βώς στην αρχή του
υπαίθριου χώρου
του εμπορικού και
απέναντι από το
ανοιχτό πάρκινγκ,

χαρακτηρίζεται από σύγχρονη αισθητική, έχον-
τας μια ιδιαίτερα ζεστή ατμόσφαιρα χάρη στα
γήινα, στοιχεία και χρώματα. Εντυπωσιάζουν οι
φωτιζόμενες τοιχογραφίες με καφεόδεντρα και
η επένδυση της Starbucks στις ιδιαίτερες λε-
πτομέρειες από ξύλο, μέταλλο και δέρμα που
διακοσμούν το εσωτερικό καθιστικό, ενώ ξεχω-
ριστό τόνο δίνουν οι μπεζ υφασμάτινες κουρτί-
νες στην οροφή του καταστήματος.
Επίσης το νέο κατάστημα, που βρίσκεται επί
της Λ. Κηφισού 98 στο Αιγάλεω και λειτουργεί
Δευτέρα έως Παρασκευή από 08.30-22.00, το
Σάββατο από τις 08.30-22.30 και την Κυριακή
09.30-22.00 τόσο για τους επισκέπτες όσο και
για delivery, διαθέτει έναν εξίσου ευχάριστο
και άνετο εξωτερικό χώρο 90 τ.μ.
Την ημέρα του Αγίου Βαλεντίνου τα Starbucks
κάνουν το opening party του νέου καταστήμα-
τος σ’ ένα μοναδικό live radio με την Αστερόπη
Χαϊνά και την Ευαγγελία Τσιορλίδα, από τις
18:00 το απόγευμα έως τις 20:00.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Τράπεζα Πειραιώς: Νέα υπηρεσία
«eΤαμειακή» για τις επιχειρήσεις

Η Τράπεζα Πειραιώς σε συνεργασία με την
Primer Software, αδειοδοτημένο πάροχο ηλε-
κτρονικής τιμολόγησης, διαθέτουν για πρώτη φο-
ρά στην Ελλάδα την πρωτοποριακή υπηρεσία
«eΤαμειακή», προσφέροντας στην αγορά μία All in
One λύση για την ομαλή μετάβαση κάθε επιχείρη-
σης στην υποχρεωτική διασύνδεση ταμειακής μη-
χανής και τερματικού POS. Με την «eΤαμειακή» η
Τράπεζα Πειραιώς, σταθερά προσανατολισμένη
στη συνεχή διεύρυνση και αναβάθμιση των υπηρε-
σιών της, προσφέρει στους πελάτες της νέες δυνα-
τότητες ώστε να προσαρμόσουν άμεσα, απλά και
με ασφάλεια τις δραστηριότητές τους στα νέα δε-
δομένα και στις συνθήκες στην αγορά. Η υπηρεσία
αποτελεί την πρώτη, πιστοποιημένη από την ΑΑΔΕ,
καινοτόμο λύση και προσφέρει τη δυνατότητα ανα-
βάθμισης των POS τερματικών σε ταμειακές μηχα-
νές (All in one) με ταυτόχρονη αποδοχή καρτών,
χωρίς να απαιτούνται άλλο λογισμικό ή πρόσθετος
ειδικός εξοπλισμός.

Ο Roberto Greco CEO του 
υπό σύσταση ομίλου της ΗΜΙΘΕΑ

Η εταιρεία ΗΜΙΘΕΑ ΜΑΕ, ιδιοκτήτρια του νοσο-
κομείου ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ, ανακοινώνει τη συ-
νεργασία της με τον κ. Roberto Greco, ως διευθύ-
νοντα σύμβουλο του υπό σύσταση ομίλου της.
Όπως σημειώνει η σχετική ανακοίνωση, ο κ. R.
Greco έχει διατελέσει πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος της GlaxoShithKline Greece και της
Adriatics Cluster Director (Bulgaria, Malta,
Gibraltar, Serbia, Montenegro, Cyprus, Croatia
Bosnia & Herzegovina, FYROM, Albania), πρό-
εδρος και διευθύνων σύμβουλος της Astrazeneca
Greece and Cyprus, μέλος του ΔΣ του ΣΦΕΕ και
region manager της Coca Cola Company.



Τ
α μέτρα κατά της φοροδιαφυ-
γής, με ιδιαίτερη έμφαση στη
σύνδεση των μηχανών POS με

τις ταμειακές αλλά και οι προκρατή-
σεις για τη φετινή τουριστική περίοδο
διαμορφώνουν συνθήκες επίτευξης
υπερπλεονάσματος, καθώς και διανο-
μής κοινωνικού μερίσματος με στο-
χευμένο τρόπο και σε κοινωνικές
ομάδες που έχουν μεγάλη ανάγκη κα-
τά προτεραιότητα.

Στις 20 Φεβρουαρί-
ου η Τράπεζα της Ελ-
λάδος αναμένεται να
επιβεβαιώσει το ιστο-
ρικό ρεκόρ αφίξεων
και τουριστικών εσό-
δων του 2023, κατά την
ανακοίνωση των στοι-
χείων για την πορεία

του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλα-
γών τον Δεκέμβριο και κατ’ επέκταση
σε ετήσια βάση. Σύμφωνα με τα στοι-
χεία των προκρατήσεων, φέτος ανα-
μένεται να σημειωθεί νέο ιστορικό
ρεκόρ, αν και στον προϋπολογισμό οι
προβλέψεις είναι εξαιρετικά συντη-
ρητικές.

Η κυβέρνηση με αφορμή το θετικό
κλίμα στον τουρισμό σπεύδει να ενερ-
γοποιήσει όλα τα διαθέσιμα όπλα

προκειμένου να περιορίσει τη φορο-
διαφυγή και με δεδομένο ότι η συν-
τριπτική πλειονότητα των επισκεπτών
κάνει συστηματική χρήση πλαστικού
χρήματος. Στο πλαίσιο αυτό, το
υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών «δεν σηκώνει μύγα στο
σπαθί του» σχετικά με την επίσπευση
της λειτουργίας τού συστήματος δια-
σύνδεσης των ταμειακών μηχανών με
τα POS. Μάλιστα, τα πρόστιμα αναμέ-
νεται να είναι εξοντωτικά, καθώς θα
ξεκινούν από τις 10.000 ευρώ και θα
φτάνουν ακόμη και τις 300.000 ευρώ,
κάτι που θα ορίζεται σε σχετική τρο-
πολογία που θα κατατεθεί στη Βουλή.

Ο κίνδυνος να χαθούν πόροι
Η διασύνδεση των ταμειακών μη-

χανών με τα POS έχει συμπεριληφθεί
στο πρόγραμμα χρηματοδοτήσεων
του Ταμείου Ανάκαμψης και αν δεν
εφαρμοστεί πλήρως το μέτρο από 1ης
Μαρτίου, τότε η Ελλάδα κινδυνεύει να

χάσει τους σχετικούς πόρους. Ωστό-
σο, στο υπουργείο Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών αναγνωρίζουν
την ύπαρξη καθυστερήσεων σε σχέση
με την εφαρμογή και το ζήτημα θα
εξεταστεί την τελευταία εβδομάδα του
Φεβρουαρίου, χωρίς να αποκλείεται
εντελώς το ενδεχόμενο να δοθεί μια
νέα παράταση, η οποία σήμερα θεω-
ρείται απίθανη.

Με βάση τα στοιχεία του υπουργεί-
ου, έως τα τέλη Νοεμβρίου είχαν επι-
σημοποιηθεί 1.032.000 μηχανήματα
POS, ενώ το τελευταίο δίμηνο οι πά-
ροχοι είχαν τη χρονική ευχέρεια να
ευθυγραμμιστούν με τις διατάξεις του
σχετικού νόμου προχωρώντας στις
ανάλογες τεχνικές προσαρμογές. Το
οικονομικό επιτελείο της κυβέρνη-
σης... ανεπισήμως εκτιμά ότι τα θετικά
νέα από τον τουρισμό και η πλήρης
εφαρμογή των μέτρων κατά της φο-
ροδιαφυγής θα συμβάλουν στην επί-
τευξη του στόχου για δημοσιονομικό
πλεόνασμα ύψους 5 δισ. ευρώ ή 2,1%
του Ακαθαρίστου Εγχωρίου Προϊόν-
τος, ενώ ταυτόχρονα θα δημιουργηθεί
στο τετράμηνο δημοσιονομικό περι-
θώριο για παροχές, ακόμη και πριν
από το Πάσχα ή λίγο πριν από τις ευ-
ρωεκλογές. 
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Έως 300.000 ευρώ 
το πρόστιμο για όσους 

δεν προσαρμόσουν τα POS
έως τις 29 Φεβρουαρίου

Ανακοινώνεται 
22 Μαρτίου ο νέος
βασικός μισθός

Με το... ψηφίο 8 θα είναι μπροστά
ο νέος κατώτατος μισθός που θα
ισχύσει από 1ης Απριλίου, ενώ οι
σχετικές ανακοινώσεις θα γίνουν
στις 22 Μαρτίου. Σύμφωνα με όσα
δήλωσε ο υπουργός Εθνικής Οικο-
νομίας και Οικονομικών Κωστής
Χατζηδάκης στον τηλεοπτικό σταθ-
μό ΣΚΑΪ, οι πιθανότητες για διαμόρ-
φωσή του στα 820 ή 830 ευρώ είναι
μοιρασμένες, αν και το βασικό σε-
νάριο που επεξεργάζεται το οικο-
νομικό επιτελείο της κυβέρνησης
γέρνει προς την πρώτη εκδοχή. Ση-
μειώνεται ότι η αύξηση του βασι-
κού μισθού από τα 780 στα 820 ευρώ
διαμορφώνεται στο 5,1%, ενώ στη
δεύτερη περίπτωση στο 6,4%. Με
δεδομένη τη δέσμευση της κυβέρ-
νησης για μια «βατή» αύξηση για
τους εργοδότες και στο πλαίσιο της
διαμόρφωσης του πληθωρισμού
και των αυξήσεων που δόθηκαν
στους συνταξιούχους, το επικρατέ-
στερο σενάριο είναι η διαμόρφωσή
του στα 820 ευρώ.

Η κυβέρνηση, σύμφωνα με τον
υπουργό Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, παραμένει προσηλω-
μένη στην αύξηση του βασικού μι-
σθού στα 950 ευρώ στο τέλος της
τετραετίας, έτσι ώστε ο μέσος μι-
σθός να διαμορφωθεί στα 1.500 ευ-
ρώ μεικτά. Σημειώνεται ότι κατά τα
4,5 χρόνια διακυβέρνησης της χώ-
ρας από τη Νέα Δημοκρατία ο μέ-
σος μισθός σημείωσε αύξηση κατά
20% και σήμερα διαμορφώνεται στα
1.258 ευρώ έναντι 1.046 ευρώ το
2019. Από τη μεταβολή αυτή προκύ-
πτει ότι ένας εργαζόμενος που λάμ-
βανε τον μέσο μισθό στον ιδιωτικό
τομέα είχε το 2019 ετήσιες αποδο-
χές 14.644 και φέτος θα έχει 17.612
ευρώ. Προκύπτει δηλαδή σημαντι-
κό όφελος 2.968 ευρώ, το οποίο
αποτελεί ασπίδα προστασίας λόγω
του υψηλού πληθωρισμού.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Υπερπλεόνασμα και παροχές
από φοροδιαφυγή, τουρισμό 
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Τ
ο μεγάλο ντέρμπι της αγωνιστικής ΠΑΟΚ - ΑΕΚ 1-1 εί-
χε… νικητή τον Παναθηναϊκό, που μετά την εύκολη νί-
κη του 3-0 επί του Πανσερραϊκού στη Μακεδονία προ-

σπέρασε την Ένωση στη βαθμολογία και βρέθηκε μόλις ένα
βαθμό πίσω από τον πρωτοπόρο «δικέφαλο
του Βορρά». Σ’ ένα δεύτερο επίπεδο κερδι-
σμένος φυσικά ήταν και ο Ολυμπιακός, που
μετά το 4-0 επί του ΟΦΗ στο Φάληρο πλησία-
σε στους πέντε την τρίτη ΑΕΚ. Στο άλλο μεγά-
λο ματς της ημέρας η Λαμία νίκησε με ανα-
τροπή στην έδρα της 2-1 τον Αστέρα Τρίπολης
και έχει προβάδισμα τεσσάρων βαθμών να
παίξει στα πλέι οφ. Τέσσερις αγωνιστικές

απομένουν για τα πλέι οφ, εκεί όπου θα πάρουν μέρος οι έξι
πρώτες ομάδες της βαθμολογίας και θα παίξουν μεταξύ τους
μέσα και έξω. Οι υπόλοιποι θα πάρουν μέρος στα πλέι άουτ
για τις δύο ομάδες που θα υποβιβαστούν. Και στα δύο μίνι
πρωταθλήματα οι ομάδες θα εισέλθουν με τους βαθμούς που
κατέκτησαν την κανονική σεζόν. 

Την επόμενη αγωνιστική δεσπόζει η αναμέτρηση του ΠΑΟΚ
με τον Ολυμπιακό στην Τούμπα με την παρουσία κόσμου στην
κερκίδα. Η προηγούμενη αγωνιστική ήταν η τελευταία χωρίς
θεατές. Ο «δικέφαλος του Βορρά» θα δώσει αύριο Τετάρτη το
πρώτο ματς Κυπέλλου με τον Παναθηναϊκό στην Τούμπα - με
κόσμο επίσης. Ο δε Ολυμπιακός μεθαύριο Πέμπτη θ’ αντιμε-
τωπίσει την ουγγρική Φερεντσβάρος στο Φάληρο στο πρώτο
ματς των πλέι οφ του Conference League. Τον Ολυμπιακό θα
κοουτσάρει για πρώτη φορά ο Βάσκος τεχνικός Χοσέ Λουίς
Μεντιλίμπαρ.

Συνοπτικά τα αποτελέσματα και οι σκόρερ της προηγούμε-

νης αγωνιστικής: Ολυμπιακός – ΟΦΗ 4-0 (Μασούρας 6’, Ελ
Κααμπί 9’, Ποντένσε 34’, Φορτούνης 58’) ), ΠΑΣ Γιάννινα –
Άρης 0-0, Παναιτωλικός – Ατρόμητος 1-0 (Καρέλης 24’), Κη-
φισιά – Βόλος 0-0, Πανσερραϊκός – Παναθηναϊκός 0-3
(Βέρμπιτς 8’, Παλάσιος 31’, Γερεμέγεφ 95’), Λαμία - Αστέρας
Τρίπολης 2-1 (Καρλίτος 68’, 81’ πέν. – Καλτσάς 11’), ΠΑΟΚ –
ΑΕΚ 1-1 (Κεντζιόρα 89’ - Ελίασον 47’).

Επόμενη αγωνιστική
Σάββατο 17 Φεβρουαρίου 
19:30: Ατρόμητος - Άρης

20:30: Παναθηναϊκός - Λαμία
Κυριακή 18 Φεβρουαρίου 2024

15:30:  Βόλος - ΠΑΣ Γιάννινα
19:00: ΑΕΚ - Κηφισιά

20:30: ΠΑΟΚ - Ολυμπιακός
Δευτέρα 19 Φεβρουαρίου 2024

17:30: ΟΦΗ - Πανσερραϊκός
18:00: Αστέρας Τρίπολης - Παναιτωλικός

Οι «πράσινοι» με το 3-0 επί 
του Πανσερραϊκού στη Μακεδονία 

προσπέρασαν την Ένωση 
και βρέθηκαν έναν βαθμό πίσω 
από τον «δικέφαλο του Βορρά»

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(22 αγ.)

ΠΑΟΚ ........................................51

Παναθηναϊκός ........................50

ΑΕΚ ..........................................49

Ολυμπιακός ............................44

Άρης ..........................................35

Λαμία........................................ 33

Αστέρας Τρ. ..............................29

Πανσερραϊκός ........................23

Ατρόμητος ................................23

ΟΦΗ ..........................................20

Παναιτωλικός ..........................18

Βόλος ........................................17

Κηφισιά ....................................16

ΠΑΣ Γιάννινα ............................13

* Ο Ολυμπιακός έχει 
έναν μηδενισμό 

και αφαίρεση ενός βαθμού

Στο ντέρμπι ΠΑΟΚ – ΑΕΚ 1-1
κέρδισε ο… Παναθηναϊκός



Σ
την ποδοσφαιρική Ελλάδα της
διαρκούς βίας ο Ποσειδώνας
Μηχανιώνας κατήγγειλε ότι στο

εκτός έδρας παιχνίδι του με τον ΠΑΟΚ
Κρηστώνης ο διαιτητής Τσιλίκας τού εί-
πε καθαρά «αν δεν χάσετε, δεν θα φύ-
γουμε ζωντανοί από εδώ μέσα». Σύμ-
φωνα με τις καταγγελίες, τραμπούκοι
επιτέθηκαν στους συγγενείς των ποδο-
σφαιριστών της Μηχανιώνας στην κερ-
κίδα και, μάλιστα, χτύπησαν τον πατέρα
ενός εξ αυτών και, επιπλέον, γρονθο-
κόπησαν τη σύζυγο του φροντιστή. Και
η ανακοίνωση καταλήγει: «Ελπίζουμε
μα δεν αισιοδοξούμε όλα όσα έζησε η
ομάδα σήμερα να έχουν καταγραφεί
από την παρατηρητή του αγώνα. Ο διαι-
τητής πάντως στο φύλλο αγώνα είδε

μια ποδοσφαιρική κανονικότητα. Ήταν
απλά μια Κυριακή. Τα σημερινά σκηνι-
κά γυρνούν το ποδόσφαιρο δεκάδες

χρόνια πίσω και επιβεβαιώνουν πως οι
εποχές της “τσάμπα μαγκιάς” δεν
έχουν περάσει». 

«Χάστε για να φύγουμε ζωντανοί» Χωρίς Ιωαννίδη 
στην Τούμπα

Νέο σοκ για τον Παναθηναϊκό. Ο Φώτης Ιωαννί-
δης δεν θα παίξει ούτε κόντρα στον ΠΑΟΚ στον αυ-
ριανό πρώτο ημιτελικό του Κυπέλλου Ελλάδος
που θα γίνει στην Τούμπα, μένοντας έξω λόγω
τραυματισμού για πέμπτο σερί ματς. Την τελευταία
φορά που έπαιξε ο διεθνής επιθετικός ήταν στο
δεύτερο μέρος του αγώνα Κυπέλλου με την Ατρό-
μητο στη Λεωφόρο. Το τραύμα του υποτροπίασε
και ουδείς γνωρίζει τον χρόνο επιστροφής του.

Πάνε Παρίσι 
Ευαγγελία και Σοφία

Τεράστια επιτυχία: Η Ευαγγελία Πλατανιώτη
και η Σοφία Μαλκογεώργου κατάφεραν να προ-
κριθούν στους Ολυμπιακούς Αγώνες με την 6η
θέση που κατέλαβαν στο ελεύθερο πρόγραμμα
του ντουέτου καλλιτεχνικής κολύμβησης στο
Παγκόσμιο Πρωτάθλημα υγρού στίβου στην
Ντόχα του Κατάρ. Oι δύο πρωταθλήτριες της
καλλιτεχνικής κολύμβησης έκαναν εξαιρετική
εμφάνιση ως ντουέτο στο ελεύθερο πρόγραμμα. 

Νίκησε τον καρκίνο 
και τη Νιγηρία

Η Ακτή Ελεφαντοστού νίκησε 2-1 με ανατροπή
τη Νιγηρία στον τελικό του Κυπέλλου Εθνών
Αφρικής, με «ήρωα» τον Σεμπαστιάν Αλέ, που
πέτυχε το γκολ της νίκης στο 81’.Ο 29χρονος
άσος τον Ιούλιο του 2022 είχε διαγνωστεί με όγ-
κο στους όρχεις, μόλις λίγες εβδομάδες αφότου
η Ντόρτμουντ είχε δαπανήσει 31 εκατ. ευρώ για
την αγορά του από τον Άγιαξ. «Έσπασε» μπροστά
στην κάμερα κι άρχισε να κλαίει…

Τσέφεριν τέλος το 2027
Ο σημερινός πρόεδρος της UEFA, Αλεξάντερ

Τσέφεριν, δεν πρόκειται να θέσει υποψηφιότητα
για την επανεκλογή του στις εκλογές του 2027.
Όπως τόνισε στο κογκρέσο της ευρωπαϊκής συ-
νομοσπονδίας, παρότι το καταστατικό τού το επι-
τρέπει να είναι και πάλι υποψήφιος, δεν θα το
κάνει γιατί θέλει ν’ αφοσιωθεί στην οικογένειά
του. Να σημειωθεί ότι παραιτήθηκε από την UE-
FA ο επικεφαλής του ποδοσφαίρου Κροάτης
Ζβόνιμιρ Μπόμπαν, άλλοτε άσος της Μίλαν, κα-
ταγγέλλοντας τον Τσέφεριν ότι μεθοδεύει την
επανεκλογή του το 2027. 

Κύπελλο: Παναιτωλικός - Άρης απόψε
Ο πρώτος ημιτελικός του Κυπέλλου Ελλάδας ανάμεσα

στον Παναιτωλικό και τον Άρη θα γίνει σήμερα στο Αγρίνιο
στις 19:30. Ο επαναληπτικός θα διεξαχθεί στο «Κλ. Βικελί-
δης» στις 6 Μαρτίου, 17:00. Αύριο Τετάρτη ο άλλος ημιτελι-
κός ΠΑΟΚ – Παναθηναϊκός στην Τούμπα, 19:30. Ο επανα-
ληπτικός στις 21 του μήνα. 
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Σοκ: Σκοτώθηκε 
ο Κέλβιν Κίπτουμ

Μια κακιά στιγμή στην οδήγηση βύθισε σε βαρύ πένθος τον παγκόσμιο αθλητισμό, 
αφού ο ρέκορντμαν του μαραθωνίου, Κέλβιν Κίπτουμ, σκοτώθηκε σε τροχαίο μαζί 
με τον προπονητή του, Ζερβέ Χακιζιμάνα. Ο 24χρονος αθλητής κατέρριψε το παγκόσμιο
ρεκόρ του μαραθωνίου, τερματίζοντας σε 2:00:35 στο Σικάγο. Θα προσπαθούσε 
στο Ρότερνταμ να το ρίξει κάτω από τις δύο ώρες.
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Τ
ο χρονικό της κλοπής των Γλυπτών του
Παρθενώνα γίνεται ντοκιμαντέρ με την
υπογραφή της Μιμής Ντενίση. Φιλοδοξών-

τας να ρίξει φως στην πιο βάρβαρη αρπαγή πολιτι-
στικής κληρονομιάς των αιώνων, η κορυφαία δη-
μιουργός θα αποκαλύψει αλήθειες, ψέματα αλλά
και γεγονότα που βρίσκονταν μέχρι σήμερα κρυμ-
μένα σε έγγραφα της οικογένειας του Βρετανού
αριστοκράτη.

Υπογράφοντας την έρευνα και το σενάριο και με
ρόλο μυστικό στο δραματοποιημένο πρότζεκτ (πα-
ραγωγή της εταιρείας LUMAD της Έλενας Χατζηα-
λεξάνδρου), η σπουδαία πρωταγωνίστρια θα συ-
νεργαστεί με την Κατερίνα Ευαγγελάτου στη σκη-
νοθεσία με προγραμματισμένη έναρξη γυρισμά-
των τον ερχόμενο Μάιο. Ήδη η ελληνική αλλά και η
διεθνής αγορά αναμένουν το ντοκιμαντέρ, καθώς
πραγματεύεται ένα σκαιό γεγονός που αφορά όχι
μόνο τη χώρα μας αλλά και την παγκόσμια κοινό-
τητα.

Κεντρικό πρόσωπο
Για πρώτη φορά η μεγαλύτερη αρπαγή πολιτιστι-

κής κληρονομιάς ενός έθνους θα βγει στην επιφά-
νεια για να πάρει θέση στην Ιστορία. Μέσα από
προσωπικές συνομιλίες και αυθεντικά έγγραφα, το
κινηματογραφικό ντοκουμέντο θα αναδείξει τα
πραγματικά κίνητρα πίσω από την ωμή αποκαθή-
λωση των Γλυπτών, που χρωματίζονται από την
άμετρη αναίδεια και παντελή έλλειψη σεβασμού
ενός Άγγλου αριστοκράτη και της συζύγου του, οι
οποίοι μέσα στις επιστολές τους αναφέρονται στις
Καρυάτιδες ως «Kari... something».

Η λαίδη Έλγιν, η γυναίκα που χρηματοδότησε την
κλοπή των Γλυπτών του Παρθενώνα, είναι το κεν-
τρικό πρόσωπο του ντοκιμαντέρ. «Ήταν μια αφελής
κοπέλα 23-24 ετών που είχε πάει στους Δελφούς
προς άγραν νέων αρχαιοτήτων και έγραφε στον
Έλγιν: “Αγάπη μου, τώρα συσκευάζω αυτό το άγαλ-
μα της Κari... something (σ.σ.: H Κari... something
είναι η Καρυάτιδα). Δεν θυμάμαι το όνομά της, εί-
ναι από τον ναό με τις κοπέλες. Αν βρούμε ένα πο-
λεμικό πλοίο -όπως λένε εδώ οι δικοί μας- καλό θα
ήταν να πάρουμε ολόκληρο τον ναό για τον κήπο”»,
ανέφερε σε αρχικές δηλώσεις της η Μιμή Ντενίση.

Σε ανακοίνωση που δημοσίευσε στα προσωπικά

της social media, η ηθοποιός αποκάλυψε: «Με τα
χρήματα της ίδιας στήθηκε η όλη επιχείρηση. Ένα
παμπάλαιο βιβλίο του 1900, που είχα την τύχη να
πέσει στα χέρια μου στην Αμερική, αποτέλεσε την
έμπνευση για αυτό το ντοκιμαντέρ. Είναι τα γράμ-
ματα της λαίδης Έλγιν προς τη μητέρα και τον άν-
δρα της. Και δείχνουν καθαρά πως τα Μάρμαρα δεν
αγοράστηκαν, πάρθηκαν με θράσος με μερικά
μπαξίσια και χωρίς επίσημη άδεια από τους Οθω-
μανούς. Και είναι σαφές πως προορίζονταν για
διακόσμηση του Πύργου των Έλγιν! Το διαζύγιό
τους στέρησε τα χρήματα από τον λόρδο και αναγ-
κάστηκε να τα πουλήσει στο βρετανικό κράτος».

Σημαντικές προσωπικότητες και ιστορικοί
αναλύουν τα γεγονότα

Στο ντοκιμαντέρ Έλληνες, Άγγλοι και Τούρκοι
ιστορικοί θα αναλύσουν τα ιστορικά γεγονότα, ενώ
θα φιλοξενηθούν μεγάλες διεθνείς προσωπικότη-
τες που επιθυμούν την επιστροφή των Γλυπτών στη
χώρα που ανήκουν, στην Ελλάδα. Τα γυρίσματα θα
πραγματοποιηθούν στην Ελλάδα, την Τουρκία, τη
Μεγάλη Βρετανία και τη Σκοτία.

Η κορυφαία δημιουργός θα ρίξει φως στην πιο βάρβαρη αρπαγή 
πολιτιστικής κληρονομιάς των αιώνων και στη γυναίκα 

που χρηματοδότησε την κλοπή των Γλυπτών του Παρθενώνα

Μιμή Ντενίση
Ντοκιμαντέρ για 
τη λαίδη  Έλγιν
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σχυροί Έλληνες και ξένοι εφοπλιστές, ανώτεροι
εκπρόσωποι της Ευρωπαϊκής Ένωσης, υψηλό-
βαθμα στελέχη χρηματοπιστωτικών οργανισμών

και κορυφαίοι επενδυτές από τη διεθνή αγορά συμ-
μετείχαν στο 14ο Ετήσιο Φόρουμ Ελληνικής Ναυτι-
λίας της Capital Link στην Αθήνα. Το μονοήμερο συ-
νέδριο στέφθηκε με απόλυτη επιτυχία, παρουσία των
γιγάντων της παγκόσμιας ναυτιλίας Bimco, Intercar-
go, Intertanco & International Chamber of Shipping.

Ειρήνη Νταϊφά, Νάιτζελ Ντιν Νίκος Βορνόζης, Paolo Damico, Νίκος Τσάκος, Όλγα Βορνόζη

Χρήστος Στυλιανίδης, Μελίνα Τραυλού, Νίκος Τσάκος

Γιώργος Τσαβλίρης, Αντιγόνη Βαφειάδου Φιλήμων Πατίτσας, Λούση Σοφρόνη

Καρίνα Χατζησάββα Ειρήνη Νταϊφά, Όλγα Βορνόζη Νίκος Βορνόζης, Όλγα Βορνόζη
Αλεξάνδρα Βοβολίνη, 

Τάκης Αράπογλου, Φάνη Πετραλιά

Capital Link: 
Οι γίγαντες της 

παγκόσμιας ναυτιλίας

Παναγιώτης Τσάκος, 
Ντόρα Πάλλη, Φάνη Πετραλιά

Matthew Lodge, Λέων Πατίτσας, 
Μάνος Σοφρόνης, Χάρης Βαφειάς





T
o σύνδρομο του καρπιαίου σωλήνα θεω-
ρείται πάθηση των εργαζομένων σε γρα-
φεία, οι οποίοι περνούν καθημερινά

πολλές ώρες πληκτρολογώντας στο κομπιού-
τερ. «Το σύνδρομο του καρπιαίου σωλήνα είναι
συχνή πάθηση των χεριών, η οποία προκαλεί
πόνο και μουδιάσματα στην άκρα χείρα. Σήμερα
υπολογίζεται ότι περίπου 5% των ενηλίκων πά-
σχει από αυτό, με τις γυναίκες ασθενείς να είναι
τριπλάσιες από τους άνδρες. 

Ο ένας στους τρεις ασθενείς μπορεί να βελ-
τιωθεί χωρίς θεραπεία μέσα σε ένα χρόνο, αλ-
λά σε πολλές περιπτώσεις η έλλειψη θεραπεί-
ας αφήνει τον πάσχοντα με ατροφίες στην
άκρα χείρα» επισημαίνει ο φυσικοθεραπευ-
τής - χειροθεραπευτής Γιώργος Κακαβάς και
προσθέτει: «Το σύνδρομο του καρπιαίου σω-
λήνα είναι συνήθως επακόλουθο προβλημά-
των στο μέσο νεύρο του καρπού, το οποίο
ελέγχει τις αισθήσεις στην παλάμη. Το νεύρο
αυτό διέρχεται από τον καρπιαίο σωλήνα, μια

στενή δομή που δημιουργείται από τα οστά και
τους συνδέσμους της βάσης του καρπού. Από
την ίδια δομή διέρχονται και οι καμπτήρες τέ-
νοντες των δακτύλων. 

Οι βλάβες στον καρπιαίο σωλήνα, στο μέσο
νεύρο ή/και στους τένοντες οδηγούν σε πόνο ή
περιορισμένη κινητικότητα, όχι μόνο στον καρ-
πό αλλά και στα δάκτυλα και την παλάμη, δεδο-
μένου ότι το μέσο νεύρο τροφοδοτεί ολόκληρη
την άκρα χείρα». Μεταξύ άλλων οι βλάβες της
περιοχής θα μπορούσαν να οφείλονται στις συ-
νεχείς, επαναλαμβανόμενες μικρές κινήσεις
των χεριών (όπως αυτές που κάνουν οι δακτυ-
λογράφοι και οι μάγειροι), καθώς και στις συνε-
χείς, επαναλαμβανόμενες κινήσεις των χεριών
που εμπεριέχουν λαβή (π.χ. οι κινήσεις που κά-
νουν οι μπογιατζήδες). 

Η χρήση ηλεκτρικών μηχανημάτων και η κα-
ταπόνηση των καρπών επίσης μπορούν να ανοί-
ξουν τον δρόμο για την ανάπτυξή του. Μπορεί να
οφείλεται σε νόσο των αρθρώσεων ή των οστών

όπως η αρθρίτιδα (ιδίως η οστεοαρθρίτιδα και η
ρευματοειδής αρθρίτιδα). Η αρθρίτιδα χαρα-
κτηρίζεται από διόγκωση και φλεγμονή στις αρ-
θρώσεις. Η εμφάνιση του συνδρόμου είναι πιο
συχνή μετά την εμμηνόπαυση, κατά την εγκυ-
μοσύνη ή σε γυναίκες με διαταραχές του θυρε-
οειδούς αδένα.

Ειδικότερα, ο υποθυρεοειδισμός μπορεί να
προκαλέσει προβλήματα στο μυοσκελετικό σύ-
στημα, ενώ η υπερδραστήρια υπόφυση (είναι ο
αδένας του εγκεφάλου) μπορεί να προξενήσει
προβλήματα που επηρεάζουν την κινητικότητα,
με συνέπεια ανάπτυξη ή επιδείνωση του συν-
δρόμου. Όσον αφορά την εγκυμοσύνη και την
εμμηνόπαυση, πολλές γυναίκες παρουσιάζουν
κατακράτηση υγρών σε διάφορα σημεία του
σώματός τους, μεταξύ των οποίων συμπεριλαμ-
βάνονται οι καρποί.

Σε μεταβολικά νοσήματα, όπως ο σακχαρώ-
δης διαβήτης. Σε παθήσεις ή τραυματισμούς
του καρπού, όπως το διάστρεμμα, η εξάρθρω-
ση, το κάταγμα, η διόγκωση, η φλεγμονή. Σε τέ-
τοιες περιπτώσεις μπορεί να τραυματιστεί το
μέσο νεύρο και να εκδηλωθεί ή να επιδεινωθεί
το σύνδρομο. Σε οικογενειακό ιστορικό συν-
δρόμου του καρπιαίου σωλήνα. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Ο ρόλος του αυχενικού συνδρόμου 
«Παρότι μερικοί ασθενείς έχουν συμπτώματα συνδρόμου του καρπιαίου σωλήνα, στην
πραγματικότητα πάσχουν από κάτι εντελώς διαφορετικό, το οποίο όμως προκαλεί παρό-
μοια συμπτώματα. Καταστάσεις όπως η κήλη αυχενικού μεσοσπονδυλίου δίσκου, η
σπονδυλολίσθηση στον αυχένα, η αυχενική στένωση ή η αυχενική οστεοαρθρίτιδα μπο-
ρεί να οδηγήσουν σε συμπίεση των νεύρων του αυχένα που αρχίζουν στον 6ο και τον 7ο
αυχενικό σπόνδυλο. Σε τέτοια περίπτωση ο ασθενής έχει συμπτώματα συνδρόμου του
καρπιαίου σωλήνα (δηλαδή διάχυτο πόνο, αίσθημα μυρμηγκιάσματος και/ή μούδιασμα
της άκρας χείρας), παρότι το πρόβλημά του είναι ουσιαστικά το αυχενικό σύνδρομο»,
αναφέρει ο κ. Κακαβάς. Σε τέτοιες περιπτώσεις απαιτείται ενδελεχής αξιολόγηση για
να εξακριβωθεί εάν τα συμπτώματα οφείλονται στο σύνδρομο του καρπιαίου σωλήνα ή
στο αυχενικό σύνδρομο, ώστε να γίνει η κατάλληλη θεραπεία.  

Γιώργος Κακαβάς,
φυσικοθεραπευτής -

χειροθεραπευτής 

Προκαλεί πόνο και μουδιάσματα 
στην άκρα χείρα και θεωρείται 
πάθηση των εργαζομένων 
σε γραφεία, οι οποίοι περνούν καθημερινά 
πολλές ώρες πληκτρολογώντας 
στο κομπιούτερ. 

Τι είναι και πού οφείλεταιΤι είναι και πού οφείλεται
ΣΥΝΔΡΟΜΟ ΤΟΥ ΚΑΡΠΙΑΙΟΥ ΣΩΛΗΝΑ



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είναι αρκετά κοινωνική αυτή η περίο-
δος για εσάς, όπου ο Άρης θα κινείται
σε ένα ζώδιο που θα σας δημιουργεί την
επιθυμία να κάνετε νέες γνωριμίες. Κα-
λό είναι να αποφύγετε τις εντάσεις με τα
φιλικά σας πρόσωπα και να βγάλετε δη-
μιουργικά και θετικά την ένταση που
έχετε.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Με τον Άρη στο ζενίθ του ωροσκοπίου
σας θα χρειαστεί να αγωνιστείτε πε-
ρισσότερο, αν έχετε την επιθυμία να
δείτε τους στόχους σας να εκπληρώ-
νονται. Βέβαια, το επαγγελματικό σας
περιβάλλον θα έχει αρκετές συγκρου-
σιακές καταστάσεις που η διαχείρισή
τους χρειάζεται πολλή υπομονή.  

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Με τον Άρη να περνά από σήμερα στον
Υδροχόο, η δίψα σας για γνώσεις και
ταξίδια θα είναι έντονη. Είναι πολύ πι-
θανό από σήμερα έως τις 22 Μαρτίου
να κλείσετε κάποιες συνεργασίες που
θα σας αποφέρουν κέρδη.  

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Ο Άρης στον Υδροχόο θα σας δημιουρ-
γήσει αρκετά προβλήματα με τα οικο-
νομικά σας. Καλό είναι να είστε περισ-
σότερο προσεκτικοί με τη διαχείριση
των χρημάτων σας και να μην αναζητά-
τε γρήγορα κέρδη, μιας και υπάρχει ρί-
σκο.   

Λέων
(23/7-22/8)
Ο Άρης θα κινείται στο διαμετρικά απέ-
ναντι ζώδιο από το δικό σας, όπου θα
σας κάνει περισσότερο διεκδικητικούς
με τα σημαντικά πρόσωπα της ζωής
σας. Διατηρήστε την ψυχραιμία σας και
μη γίνεστε καυστικοί και σκληροί με
τους άλλους.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η καθημερινότητά σας γίνεται πιο έν-
τονη και είστε έτοιμοι για αλλαγές στον
τρόπο που διαχειρίζεστε το σώμα σας.
Δυστυχώς σε τέτοιες διελεύσεις μπο-
ρεί το άγχος να σωματοποιεί κάποια
θέματα στην υγεία σας, όπως φλεγμο-
νές, πυρετούς και αλλεργίες.  

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι μια δημιουργική περίοδος για
εσάς, όπου μπορεί να νιώσετε την
ανάγκη να εκφράσετε τα συναισθήμα-
τά σας μέσω της τέχνης και του έρωτα.
Αν είστε γονείς, μην προσπαθείτε να
κάνετε υπερβάσεις, όλα θέλουν τον
χρόνο τους.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Ο Άρης στον Υδροχόο θα σας δημι-
ουργήσει ένα τεταμένο κλίμα μέσα
στο σπίτι και γενικότερα στις σχέσεις
σας. Οι ανταγωνισμοί και οι εντάσεις
δεν θα σας βοηθήσουν να νιώσετε κα-
λά, αλλά θα σας προσθέσουν και-
νούργια προβλήματα.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Ο Άρης στον Υδροχόο θα ενεργοποι-
ήσει την επικοινωνία σας και την
επιθυμία να είστε περισσότερο δρα-
στήριοι με την κοινωνική σας ζωή.
Επίσης, κάτι που θα πρέπει να επι-
διώξετε είναι να είστε ειλικρινείς με
τους άλλους, διαφορετικά θα έχετε
έντονες ρίξεις με το περιβάλλον σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Ο Άρης στον τομέα των οικονομικών
σας θα σας κάνει αρκετά ανασφαλείς
με τα χρήματά σας αλλά και με ό,τι μπο-
ρεί να σημαίνει για εσάς (ασφάλεια).
Δεν αποκλείεται να έχετε νέες επαγ-
γελματικές προτάσεις.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ο Άρης στο δικό σας ζώδιο θα σας δώ-
σει πολλή ενέργεια, θα τολμήσετε και
θα διεκδικείτε τους μεγαλύτερούς
σας στόχους. Θα προσέξετε βέβαια το
στρες και την πίεση που μπορεί να σας
καταβάλουν με αρνητικό αποτέλεσμα.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο Άρης θα κινείται στον 12ο τομέα σας,
όπου θα νιώθετε μια έντονη εσωτερική
ανησυχία. Η ενδοσκόπηση θα σας βοη-
θήσει αρκετά στο να καταλάβετε κά-
ποια σημαντικά πράγματα και να γεμί-
σετε τις μπαταρίες σας.
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ΟΆρης περνά σήμερα στις 8.05 στο ζώδιο του Υδροχόου,
όπου και θα παραμείνει έως τις 22 Μαρτίου. Το
διάστημα αυτό είναι κατάλληλο για την εφαρμογή

νέων σχεδίων, με την προϋπόθεση να συμβάλει θετικά σε αυτό
και το προσωπικό μας ωροσκόπιο. Αν λειτουργήσει αρνητικά,
φέρνει βίαια γεγονότα, εξεγέρσεις και συναισθηματικές
εναλλαγές. Προσοχή στις εξής ημερομηνίες: 13/2, 14/2, 24/2,
8/3, 9/3 και 10/3.
* Για εσάς που σήμερα έχετε γενέθλια, θα έχετε μια πολύ
έντονη προσωπική χρονιά, κατά την οποία η ανάγκη σας
για νέα σχέδια, εκτός από την επιθυμία για επιτυχία και τον
δυναμισμό, θα πρέπει να ακολουθείται με μεγάλη σύνεση
και λογική.  
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Ο Βλάχος είναι… πονηρός
…κι αυτά που λέει μην τα τρως - κατά το παλαιό άσμα. Ο Πάνος Βλάχος, τραγουδιστής την ύπαρξη

του οποίου αγνοούσα, υπό τον φόβο των μηνύσεων τα γύρισε το παλικάρι και λέει ότι απλώς έκανε

χιούμορ. Ήταν δηλαδή ένα αστειάκι το «Μέσα σε ένα σάκο βάλτε Άδωνι και Πορτοσάλτε». Άλλος

μάγκας του γλυκού νερού κι αυτός.


